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]عک

 50 درصد شهروندان در 
تفكيك پسماند  مشاركت دارند

 مدیریت پسماند 
یکي از چالش هاي مدیریت شهري است

با توجه به شرایط پایداری هوا و روند آلودگی

استفاده از خودرو های
 شخصی ممنوع!
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412

اصفهان زیبا بررسی می کند؛

 موانع دستیابی به تورم

 14 درصدی سال 94

برای نخستین بار در کشور؛

راه اندازي بانک ایده های زیست 

محیطی در استان اصفهان

مصاحبه اختصاصی با رییس پلیس راهور استان:

 موتورسیکلت های برقی جرائم را 
کاهش می دهد
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گفت و گو با فیض الله حقیقی، استاد هنر 
فرش دستباف

همواره اصالت فرش ایرانی را 
در کارهایم حفظ کرده ام

5

اس�تاد فیض الله صف�درزاده حقیقي فرزند اس�تاد 
مهدي خان یکي از پیشکسوتان هنر فرش دستباف 
اصفهان در سال 1321 در اصفهان مهد هنر و فرهنگ 
ایران  متولد ش�د،  ایش�ان در خان�واده اي که بیش 
از یک ق�رن فرش دس�تباف در آن موروثي اس�ت، 
پرورش یافت و به خاطر علاقه وافر به نقاشي و حرفه 
پدر، تحصیلات خود را در هنرستان هنرهاي زیباي 

اصفهان زیر نظرمرحوم استاد رستم شیرازي...

معاون علمی، فناوری و پژوهشی رییس جمهور:

افزایش 8 تا 10 برابری تسهیلات 
صندوق نوآوری و شکوفایی

 3

به دلیل استقرار جو آرام و پایدار، شرایط برای افزایش غلظت آلاینده ها 
در هوای اصفهان تا روز دوشنبه مهیاست. بررسی نقشه های هواشناسی 
بیانگر استقرار جو آرام و پایدار برای استان اصفهان تا 24 ساعت آینده 
است. بر این اساس، آسمان اصفهان، صاف تا کمی ابری و غبارآلود است 
و گاهی وزش باد ملایم پیش بینی می ش�ود. در روز دوش�نبه شرایط 
افزایش غلظت آلاینده ها در مناطق صنعتی و پرجمعیت در اوایل روز 

3مهیاست. 

در حالی که سال هاست موتورسواران با بی قانونی نظم کشور 
را برهم زده اند و خود را نانوشته از قانون می پندارند، چندی 
پیش پلیس استان اصفهان پیشنهاد مهمی داد که در صورت 
گس��ترش آن می توان در زمین��ه برطرف ک��ردن تخلفات و 

قانون گریزی های موتورسوارن گامی مثبت برداشت.
این گام که با پیش��نهاد به کارگیری موتورسیکلت های برقی 

عنوان شد و در پی آن خود پیشگام در راه اندازی 
این نوع موتورها بود.

ویژه نامه 
گردشگر

س: ؟؟؟؟؟؟؟؟[
]عك
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ابر پروژه ای که  معلوم نیست چند ساله شود؛

اصفهان برای مقابله با بحران ها آماده شد
با شناسایی پتانسیل ها و ظرفیت های  شهر در مانور لحظه صفر؛   

4

4

داغ مصلی بر پیشانی اصفهان، کمتر از خشکسالی نیست

مکمل و تسهیل گر فعالیت های فرهنگی 
خودجوش جوانان مؤمن و انقلابی باشید

رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکم آغاز دوره جدید 
شورای عالی انقلاب فرهنگی:

2

119

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه اصفهان خبر داد:

هدف گذاری فولاد مبارکه
 براي صادرات 1.5 ميليون تن

رییس هیات مدیره مجمع گردشگری استان اصفهان:

صنعت گردشگری اصفهان 
در حال شکوفایی است

بیمه کارگ��ران س��اختمانی پس از هفت س��ال هنوز س��امان نیافته 
و بلاتکلیف��ی و رف��ت و آمدلایح��ه اش ک��ه ه��ر س��ال یک س��ازی 
را ک��وک می کن��د، باعث ش��ده ت��ا تع��دادی از کارگ��ران عطایش 
را ب��ه لقای��ش ببخش��ند واین در حالیس��ت ک��ه آمارها م��ی گویند 
بیش��ترین آمار ح��وادث کار مربوط به کارگران س��اختمانی اس��ت.

به گزارش  پزش��کی قانونی اس��تان اصفهان در ش��ش ماهه اول سال 
جاری تع��داد 74 نف��ر ) همگی م��رد( که ب��ه دلیل حوادث ناش��ی 

 ازکار فوت ش��ده بودن��د، در مراکز پزش��کی قانونی اس��تان اصفهان 
مورد معاینه قرار گرفته اند.لازم به ذکر اس��ت تعداد موارد فوت ناشی 
ازحوادث کار در شش ماهه اول سال 1393 نسبت به مدت مشابه سال 

قبل )57نفر ( 29 و هشت دهم درصد رشد داشته است. 
به گفته عض��و هیات موس��س تعاونی حمایتی کارگران س��اختمانی 

اس��تان اصفهان 60درصد حوادث کار مربوط به کارگران 
10ساختمانی است...

3

بیمه  کارگران ساختمانی همچنان در گیرو دار بهارستان

بازی با مرگ روی داربست

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد:

برنامه ریزی ها به سمتی برود 
که با حداقل هزینه، بیشترین 

دستاورد ها را داشته باشیم

س:حمیدرضا نیکومرام [
]عک

تاروز
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استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت

ویژه نامه  دانش 

4

دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال

IT یک شرکت معتبر

تلفن تماس : 36613392

در نظر دارد از میان افرادی با روابط 
عمومی بالا- مسلطّ به اینترنت،زبان 
انگلیسی و نرم افزارهای کاربردی 
Office جهت تکمیل کادر خود 
نیروهایی را به استخدام در آورد . 

مسلمانان با همدلی، حربه اختلاف افکنی را   از دست دشمن بگیرند

3
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رییس جمه��ور اعلام کرد که این دول��ت از هیچ اقدامی که در راه مبارزه با فس��اد لازم 
باشد، دریغ نخواهد کرد و هر چه را که در راه توسعه مملکت نیاز باشد، تامین 

می کند و در این مسیر از هیچ قدرتی نخواهد ترسید. 

استاندار اصفهان به عنوان سخنران این مراس��م، از خدمات دادستان سابق 
استان تقدیر و صدور حکم پلمب بخش مازوت سوز نیروگاه اصفهان را ریسک 
بزرگ و حکمی قطعی قلمداد کرد.  زرگرپور ادامه داد: در این خصوص کمتر 
دادستانی حاضر به پذیرش چنین ریسک بزرگی بود. وی تصریح کرد: پس از 

صدور این حکم، مسوولان در تهران به من ایراد گرفتند که من نیز به عنوان 
رییس شورای تامین استان از حکم دادستان استان با قاطعیت دفاع کردم؛ چرا 

که دادستان اصفهان مشکل بزرگ زیست محیطی را با این حکم 
برطرف کرد. وی ضمن ابراز نگرانی از وضعیت زندان اصفهان...
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رییس جمهور در جمع نخبگان و برگزیدگان خراسان رضوی:

دولت از هیچ اقدامی در راه مبارزه با فساد 
دریغ نخواهد کرد

به مناسبت سالگرد شهادت سردارعباسعلی جانثاری

فرمانده آتشبار

در پی تصمیم دولت به تصفیه بدهی بانک مرکزی

دور زدن متغیرهای اقتصادی 
ممنوع!

در همایش »س��رطان پایان و آغاز من« که ب��ا همت جمعیت 
همیاران س��لامت روان اجتماعی و همکاری سازمان بهزیستی 
استان اصفهان در سالن اجتماعات بهزیستی برگزار شد، دکتر 
شیرین تبعه امامی روانش��ناس و عضو هیات علمی دانشگاه که 
بیمار در حال مبارزه با سرطان است و تا به حال موفق به درمان 
خود تا 80 درصد شده است، گفت: امروزه سرطان به عنوان یک 
بیماری سخت، جس��م و روح بس��یاری از افراد را درگیر کرده، 

ضمن اینکه تعداد مبتلایان هر روز رو به فزونی است.
 به گفته وی، بجاس��ت که با آگاهی از اینکه سرطان صرفا یک 
بیماری جسمی نیست و به صورت ش��دید متاثر از روح و روان 
فرد نیز است، بر آن باش��یم تا با افزایش توان روحی افراد مبتلا 
و افزایش انگیزه زندگی این بیماری هولناک را کنترل و بهبود 
بخش��یم. این بیمار موفق با اش��اره به این موضوع، برای درمان 
روحی اف��راد مبتلا توج��ه به ش��ش نکته کلی��دی را ضروری 
دانست. وی با اش��اره به اینکه بس��یاری از بیماران در پذیرش 
واقعیت بیماری خود مش��کل داش��ته و در انکار شدید روحی 
هستند، تصریح کرد: مسلما عدم پذیرش بیماری بر روند درمان 

تاثیرگذار است...

استاندار در  مراسم معارفه دادستان جدید اصفهان: 

وضعیت زندان اصفهان
 مناسب نیست

باز هم یک پروژه ضدایرانی دیگر

تکرار سناریوی  ایران ستیزی »آرگو«  این بار با نام گلاب

2

مهم ترین دلواپسی ام 
شرمندگی مقابل

 مردم است 

 معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری اصفهان در نشست با خبر نگاران رسانه ها:

رهبر معظم انقلاب در دیدار کارگزاران حج:

تخت فولاد وگلستان شهدا یکی از مسیرهای 
گردشگری اصفهان است 

این روزها ش��اهد نمایش فیلم ضد ایرانی »گلاب« در بس��یاری از 
جشنواره های سینمایی غرب هس��تیم؛ فیلمی که علی رغم ضعف 
در ساختار و محتوا همواره به عنوان یکی از شانس های اسکار مطرح 

می ش��ود، به نظر می رس��د قصه فیلم ضد ایرانی »آرگ��و« در حال 
 تکرار است. دو س��ال پیش فیلم ضد ایرانی »آرگو« به کارگردانی 

بن افلک، بازیگر هالیوودی ساخته شد که از همان ابتدا ...

مرکز نجوم ادیب برگزار می کند؛

 ششمین گشت رصدی آسمان شب
12 7

9

با حضور معاون وزیر تعاون؛

امروز 96 طرح تعاونی در 
استان اصفهان افتتاح می شود

سرطان؛ پایان و آغاز من

سرطان نعمتی است که باعث 
بازنگری مان می شود

آگهی می پذیرد
32229512

امور آگهی های



حضور میلیونی ع��زاداران حس��ینی در كربلا طی 
روز های اخیر به ویژه روز شنبه ۲۲ آذرماه همزمان 
با برگزاری اربعین حس��ینی همه نگاه ها را به خود 
جلب كرد و رس��انه های جهان به توصیف و تصویر 
این اجتماع عظیم و ش��گفت انگی��ز دینی و آیینی 

پرداختند. 
بسیاری از رسانه ها با توجه به سابقه مراسم اربعین حسینی)ع( در 
سال های گذشته، حضور جمعیت از ۶۰ كشور جهان در این آیین را 
بی سابقه ذكر كرده و اعلام داشتند كه مراسم امسال ركورد هرسال 
را شكست. خبرنگاران رسانه های خبری غربی با واژه های نظیر سیل 
عظیم مسلمانان، همایش سیاس��ی مذهبی شیعیان، بزرگ ترین 
راهپیمایی مذهبی و شركت در مراسم اربعین به رغم تهدید گروه 
تروریستی داعش، درباره این مراسم گزارش دادند. برخی رسانه ها 
نیز براساس سیاست های خبری خود تلاش كردند با نگاه سیاسی 

حضور میلیونی مردم در كربلا را مورد تجزیه و تحلیل قرار دهند.

   یورو نیوز:
ش��بكه تلویزیونی یورو نیوز اعلام كرد كه بی��ش از ۲۰ میلیون نفر 
از مس��لمانان ش��یعه در روزی كه آن را اربعین می خوانند با وجود 
تهدیدات داعش به زیارت پیشوای س��وم مذهبی خود رفتند. این 
رسانه گفت كه غیر از ش��یعیان عراق، مس��لمانانی از كشورهایی 
 همچون ایران، پاكس��تان، افغانس��تان، بحرین و هند در این آیین 
با ش��كوه مذهبی حضور داش��تند. یكی از مقامات عراق گفت كه 
برگزاری این مراسم بدون كمترین حادثه حاصل پیروزی نیروهای 

ما در برابر گروه تروریستی داعش است.

   بی. بی. سی:
بی. بی. س��ی در گزارش خود با اذعان به این نكته كه امسال یكی 

ازشلوغ ترین اربعین هایی بود كه كربلا به خود دید، افزود: تهدیدهای 
امنیتی و انفجار بمب وخمپاره هم  حریف اعتقادات هزاران ش��یعه 

برای شركت در عزاداری اربعین نشد. 
پایگاه اینترنتی بی. بی. سی نوش��ت: میلیون ها زائر شیعه با وجود 
تهدیدهایی كه از ناحیه گروه های تندرو وجود دارد، برای شركت در 
مراسم اربعین به شهر كربلا سرازیر شده اند. بسیاری از این زائران 
چندین روز پیاده روی كرده اند تا به عزاداری روز اربعین برس��ند؛ 
مسافت حدود ۸۰ كیلومتری نجف تا كربلا مسیر اصلی راهپیمایی 

زائران بوده است. 
یك بازرگان ایرانی كه گذرش زیاد به عراق افتاده و امسال هم برای 
زیارت امام حس��ین )ع( راهی كربلا شده، چند روز مانده به اربعین 
راهی عراق شده است. وی دراین باره به بی. بی. سی گفت: درطول 
مسیر، ایست بازرس��ی های متعدد وجود داش��ت وحضور پرشمار 
نیروهای امنیتی مشهود بود؛ بعد از دو س��اعت بازرسی وارد كربلا 
شدیم. وزیر دفاع عراق از حضور ۱۷ میلیون زائر ازداخل وخارج عراق 
خبر داده، اما» غسان آشور« خبرنگار مقیم بغداد این گفته وزیر دفاع 

را زیر سوال می برد.
بی. بی. سی گفت: چه برای یك باور مذهبی و چه برای اعلام یك پیام 
سیاسی، حضور میلیونی عزاداران دركربلا همه نگاه ها را به خود جلب 
كرده است و این ناظران ممكن است س��وال كنند پیام عاشورا كه 
گفته شده »تن ندادن به ذلت« است، درزندگی امروز این عزاداران 

چه تاثیری گذاشته است.

   رادیو فردا:
پایگاه اینترنتی رادیو فردا گزارش داد زن و مرد، پیر وجوان، كودك 
و نوزاد راهی جاده هایی مملو ازجمعیت هس��تند ك��ه دیگر جایی 
برای عبور اتومبیل ها در آن باقی نمانده اس��ت. در كنار جاده ردیفی 
ازچادرهای سبزرنگ، مسافران را به اس��تراحت، خوردن و نوشیدن 

فرا می خوانند. 
تصاویر ارس��ال ش��ده از جاده ۹۰ كیلومتری نجف  � كربلا فوجی از 
مسافران را نشان می دهد كه به سوی كربلا راهپیمایی می كنند و 

برخی رسانه ها از آن به عنوان بزرگ ترین راهپیمایی مسلمانان در 
تاریخ یاد كرده اند.

   رادیو فرانسه:
بخش فارسی رادیو فرانسه گزارش داد: ۵/ ۱۳ میلیون شیعه عراقی 
و چهار میلیون نفر از ش��یعیان ۶۰ كش��ور جهان، مراس��م اربعین 
حسینی را تحت تدابیر شدید امنیتی و به نشانه مقاومت علیه گروه 
تروریستی داعش در كربلا برگزار كردند. مراسم » اربعین« امسال 
به دلیل گسترش نفوذ گروه داعش در عراق از رنگ و معنای سیاسی 

بیشتری نسبت به گذشته برخوردار بوده است.

   صدای آمریكا:
پایگاه اینترنتی صدای آمریكا با اشاره به اینكه مراسم اربعین در كربلا 
بدون خشونت پایان یافت، افزود: درحالی عراق در چند ماه گذشته 
با تحركات پیكارجویان افراطی گروه موسوم به داعش روبه رو بوده 
است، میلیون ها مسلمان ش��یعه برای ش��ركت در مراسم امسال 

اربعین، در شهر كربلای عراق جمع شدند. 
فرماندار كربلا روز شنبه پایان یافتن این مراسم را كه یكی از مهم ترین 
مراسم مذهبی در تقویم شیعیان جهان است و بر خلاف سال های 
گذشته بدون درگیری و خشونت برگزار شد، پیروزی مهمی برای 

نیروهای امنیتی عراق دانست.

   خبرگزاری فرانسه:
خبرگزاری فرانسه هم در گزارشی با اشاره به این كه امسال مراسم 
اربعین از نظر شمار زائران ركورد شكست، افزود: ۱۷/۵میلیون نفر 
شمار افرادی بود كه امسال برای شركت در مراسم اربعین به كربلا 
رفتند؛ از این تعداد، ۴,۵ میلیون نفر خارجی و دستكم یك میلیون 
نفر از آنان ایرانی بودند. این خبرگزاری افزود: برخی از آنها بیش از 
۱۲ روز با پای پیاده از منتهی الیه جنوبی عراق یا امتداد مرز ایران 
خود را به كربلا رسانده و برخی دیگر سوار بر اتوبوس و كامیون های 

پر ازدحام به این شهر آمده بودند.

مذاکره بین ایران و آمریكا در باکو
 تكذیب شد

محمد آیت اللهی، مس��وول رس��انه ای س��فارت جمهوری اسلامی ایران 
در جمهوری آذربایجان خبر منتش��ره از سوی برخی رس��انه ها مبنی بر 
مذاكره  مقامات ایران و آمریكا در باكو درباره داعش را تكذیب كرد. وی با 
بی اس��اس خواندن این خبر گفت: هیچ مذاكره ای بین ایران و آمریكا در 
باكو صورت نگرفته است. برخی از رس��انه ها در روزهای اخیر اعلام كرده 
بودند كه مقامات ایران و آمریكا در باكو در جلسه ای محرمانه درباره داعش 

مذاكره كرده اند.

رشد 23درصدی بودجه آموزش و پرورش 
در لایحه 94

وزیر آموزش و پرورش در حاشیه مراس��م آغاز هفته پژوهش ضمن اعلام 
رشد ۲۳ درصدی بودجه این وزارتخانه در لایحه بودجه سال ۹۴ اظهاركرد: 
البته تبصره هایی در مجلس به تایید و تصویب رسیده كه اگر قطعی شود 
این رقم خیلی بیشتر است. علی اصغر فانی ضمن اعلام اینكه تا آخر امسال 
لایحه رتبه بندی معلمان به مجلس تقدیم خواهد ش��د، گفت:  این لایحه 
دارای امتیازات اساس��ی برای معلمان پژوهشگر اس��ت كه با اجرای طرح 
كمك می كند، پژوهش در آموزش و پرورش بیش از گذشته تقویت شود. 
وی افزود: در سال تحصیلی جاری از ۱۳۱ راهكار مورد اشاره در سند تحول 
بنیادین نظام آموزش و پ��رورش ۴۰ راهكار در قال��ب ۹۹ برنامه درحال 
اجراست و امیدواریم طی س��ال های آینده ابعاد دیگر سند را نیز بتوانیم 

به اجرا در بیاوریم.

زمان سفر رییس مجلس عراق به تهران
سلیم عبدالله احمد الجبوری، رییس مجلس در رأس هیاتی پارلمانی عراق 
امروز به تهران سفر می كند. به گزارش خانه ملت در این سفر كه به دعوت 
علی لاریجانی، رییس مجلس ش��ورای اس��لامی صورت گرفته، بر اساس 
برنامه ریزی های انجام شده، قرار است الجبوری در این سفر سه روزه ضمن 
دیدار با رییس مجلس شورای اسلامی با برخی از مقامات كشورمان از جمله 
حسن روحانی، رییس جمهور و محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه دیدار 
و درباره مسائل دو جانبه گفت وگو كند. سلیم عبدالله احمد الجبوری در تیر 

ماه سال جاری، رییس پارلمان عراق شد.

 » رحمانی فضلی« در مصاحبه 
با شبكه تلویزیونی راشاتودی:

تهران آمریكایی  ها را باور ندارد
وزیر كشور ایران در مصاحبه ای با شبكه تلویزیونی راشا تودی اعلام كرد:  
ایران همكاری در چارچوب عملیات بین المللی بر ضد داعش، به رهبری 
آمریكا را نمی پذیرد؛ زیرا تهران آمریكایی  ها را باور ندارد. عبدالرضا رحمانی 
فضلی تصریح كرد: ما فكر می كنیم كه این دقیقا خود آمریكایی  ها هستند 
كه با تأمین س��لاح و پول و آموزش كماندوهای این گروه های افراطی، به 
تقویت آنها در منطقه كمك می  كنند. همچنین بر این باوریم كه عملیات 
ائتلاف فقط یك نمایش بی فایده است. وی با تاكید بر اینكه عملیات ائتلاف 
بین المللی به رهبری آمریكا بر ضد داعش فقط یك نمایش است كه هیچ 
نتیجه ای نخواهد داشت، گفت: داعش جنگی چریكی در منطقه بیابانی 
وسیعی به راه انداخته اس��ت و تنها راه مبارزه با تروریست ها بسیج مردم 

است.

کشف یک پارس جنوبی جدید 
در جنوب کشور

مدیر اكتشاف ش��ركت ملی نفت ایران با اش��اره به شناسایی یك ذخیره 
عظیم گاز طبیعی در جنوب كشور، اعلام كرد: حفاری چاه های اكتشافی 
به منظور تخمین دقیق حجم این سازند جدید گازی آغاز شده است. هرمز 
 قلاوند افزود: هم اكنون تست و ارزیابی بر روی سازند »پائولوزوئیك« زیرین 
در حال انجام ب��وده كه وجود ذخایر گاز طبیع��ی و میعانات گازی قطعی 
شده است. این مقام مسوول با اعلام اینكه شناسایی این سازند گازی فصل 
جدیدی را در عرصه اكتشافات گازی كش��ور رقم خواهد زد، تصریح كرد: 
پیش بینی می شود وسعت سازند گازی زكین تا تنگه هرمز امتداد یابد و هم 
اكنون شناسایی وسعت این سازند جدید گازی و میزان ذخیره هیدروكربور 

درجا و قابل برداشت این سازند در حال انجام است.

دبیرکل اوپک:

 کاهش شدید قیمت نفت 
فراتر از چارچوب های بازار است

دبیركل اوپك با رد ارتباط تصمیم اوپك به كاهش تولید برای ضربه زدن 
به ایران و روسیه و حتی رابطه این تصمیم با نفت شیل آمریكا، گفت: این 
سخنان همگی نادرست اس��ت و به رغم این ها كاهش شدید نفت فراتر از 

چارچوب های بازار است. 
به گزارش ف��ارس به نق��ل از رویترز، عب��دالله البدری دبیركل س��ازمان 
كش��ورهای صادركننده نفت خام اوپك، گفت، قیمت نفت بیش از اینكه 
عوامل پایه ای بازار بر آن تاثیر بگذارند، كاهش یافته اس��ت. وی افزود، در 
نشس��ت ماه نوامبر كه به عدم كاهش تولید اعضا منجر ش��د، هیچ كشور 
خاصی هدف این تصمیم )كاهش تولید( نبوده است.  دبیركل اوپك تصریح 
كرد: عوامل پایه ای نباید به چنین كاهش قابل توجهی در قیمت ها منجر 
شوند. بر اساس این گزارش، قیمت نفت در بازارهای بین المللی به كمترین 

رقم در ۵ سال اخیر رسیده است.
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

ایران آخرین نسل سانتریفیوژ را دارد اختصاص جایزه حقوق بشر به وزیر بهداشت
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشكی، جایزه سالیانه حقوق 
بشر كمیسیون حقوق بشر اسلامی ایران در میان كارگزاران 
حكومتی را به خود اختصاص داد. هیات ارزیابی و داوری جایزه 
ویژه س��الیانه حقوق بشر در كمیس��یون حقوق بشر اسلامی 
ایران در بخش جایزه به بهترین تلاش های كارگزاران دولتی 
در یك سال گذش��ته، نهایتا وزیر بهداشت و درمان و آموزش 
پزش��كی را حائز بالاترین امتیاز جهت كس��ب جایزه سالیانه 
حقوق بش��ر دانس��ت. برابر ارزیابی های انجام ش��ده، وزارت 
بهداشت در ماه های گذشته به خوبی توانست علیرغم مشكلات 

متعدد موجود درحوزه سلامت لایه های مختلف حاكمیت و 
طیف های متنوع فكری جامعه را برای پیش��برد برنامه تحول 
سلامت همراه كند و در ابعاد مختلف حق بر سلامت شهروندان، 
برنامه های منسجم و پیوسته ای را به اجرا درآورد، آن گونه كه 
شهروندان در سراسر كشور تغییر و تحول مثبت را تائید كنند 
و در جهت تقویت برنامه های تحول نظام س��لامت به سمت 
همیاری و همدلی با دولت و توجه به تقاضاها و پیام های دولت 
در حیطه س��لامت گام بردارند كه این ارتقای اعتماد عمومی 

خود سرمایه مهمی برای كشور است.

رییس سازمان انرژی اتمی كش��ورمان اعلام كرد كه جمهوری 
اسلامی ایران آخرین نسل سانتریفیوژ )IR )۸ را در اختیار دارد، 
 ولی هنوز به آن گاز تزریق نشده اس��ت. به گزارش العالم دكتر 
» علی اكبر صالحی«گفت: ما اكنون سانتریفیوژهای نسل دوم 
خودمان را داریم كه حدود هزار عدد آنها نصب شده است و حدود 

یك زنجیره ۱۶۴ تایی آنها به صورت آزمایشی كار می كند. 
وی تأكید كرد: ما سانتریفیوژهای »IR۴« و »IR۶« و »IR۸«را 
هم داریم كه این »IR۸« آخرین نسل سانتریفیوژ است كه قریب 
به »۲۴ سو« قدرت غنی سازی آن است. دكتر صالحی با این حال 

گفت: ما به این س��انتریفیوژ گاز تزریق نكرده ایم و این كار هم 
داوطلبانه است و تا زمانی كه مذاكرات ادامه دارد ، قرار نیست كه 

به »IR۸« گاز تزریق كنیم. 
دكتر صالحی ادامه داد: ما این را به عنوان حسن نیت خودمان به 
طرف مقابل نشان می دهیم، البته تست های مكانیكی درحال 
انجام است و تست های متنوعی باید انجام گیرد و از جمله تست های 
مكانیكی درحال انجام اس��ت، ولی به سانتریفیوژ »IR۸« فعلا 
 تا زمانی كه مذاكرات ادام��ه دارد ما قصد تزریق گاز اكتیو یعنی 

» یو اف ۶«  نداریم.

بازتاب حضور میلیونی عزاداران اربعین حسینی در  رسانه های جهان

گروه 
ایران

رییس شورای فرهنگی نهاد ریاست جمهوری گفت: در بوق و 
كرنا كردن فساد نیز فساد اس��ت. باید جانب انصاف را رعایت 

كنیم و جامعه را نباید جامعه فاسد و منحرف بدانیم. 
حجت الاس��لام س��یدرضا اكرمی در گفت و گو با خبرگزاری 
تس��نیم، با اش��اره به مرقومه رهبر انقلاب به همایش ارتقای 
سلامت اداری و مبارزه با مفاسد اقتصادی، با بیان اینكه اصل 
فس��اد هم در جهان و هم در جامعه ما وجود دارد، گفت: باید 
به این سمت كه ریشه های فس��اد را در جامعه از بین ببریم، 
حركت كنیم. نباید اجازه دهیم كه قبح فساد در جامعه بشكند 
و فسادهای میلیونی به فسادهای میلیاردی تبدیل شوند. وی 
افزود: تا مادامی كه اقتصاد ما دولتی است و همه امور و یا ۸۰ درصد 
امور اقتصادی وابسته به دولت هس��تند و اقتصاد دولتی هم 

وابسته به نفت است، ما قطعا گرفتار این فساد خواهیم بود.

 به هر حال ممكن است بوروكراس��ی اداری به گونه ای باشد 
كه فس��اد را ترویج دهد كه در این صورت همه باید به سمت 
اصلاح سیس��تم اداری برویم. رییس ش��ورای فرهنگی نهاد 
ریاس��ت جمهوری، واگذاری اقتصاد به مردم و نظارت شدید 
دولت بر امور اقتصادی را از جمله  راهكارهای كاهش فس��اد 
در جامعه عنوان كرد و اظهار داشت: مردم هم باید به وظایف 
اقتصادی خود آشنا باشند و قرار نیست همه امور را به گردن 
دولت بیندازیم. حجت الاس��لام اكرمی با بی��ان اینكه در این 
زمینه رس��انه ها و تریبون ها از جمله صداوس��یما، س��ازمان 
تبلیغات، تریبون های نمازجمعه و ائمه جماعات سراسر كشور 
كه فرهنگ س��از هس��تند، به دولت در مبارزه با فساد كمك 
كنند، خاطرنشان كرد: باید این نهادها قانون پذیری و تقابل با 

قانون گریزی و مساله اخلاق و انصاف را آموزش دهند.

یك روزنامه آلمانی در یادداشتی از به رسمیت شناخته شدن قریب 
الوقوع كشور فلسطینی از سوی اتحادیه اروپا خبرداد. به گزارش 
خبرگزاری مهر، روزنامه دی ولت در یادداش��تی آورده اس��ت: در 
اروپا موجی برای به رسمیت شناخته ش��دن كشور فلسطینی به 
راه افت��اده به طوری ك��ه در هفته های گذش��ته پارلمان چندین 
كشور اروپایی به این امر رای مثبت دادند. برخی از كشورها اعلام 
كردند كه خواهان تشكیل دو كشور مجزا در این منطقه بوده و آن 
را راهی برای پیشبرد روند صلح قلمداد كرده اند. اكنون فشارها بر 
اتحادیه اروپا رو به فزونی گذاشته به گونه ای كه قرار است پارلمان 
 اروپا روز چهارش��نبه اقدام ب��ه رای گیری در ای��ن خصوص كند. 
» المار بروك« رییس كمیسیون سیاست خارجی اتحادیه اروپا در 
این باره به روزنامه دی ولت گفت: تنها به رسمیت شناختن كشور 
فلسطینی در دست نیست، بلكه روند به گونه ای خواهد بود كه دو 

كشور به طور مستقل به رسمیت شناخته شوند. این روزنامه آلمانی 
در ادامه نوشت: سوئد اولین كش��ور اروپایی بود كه آغازگر روند به 
رسمیت شناخته شدن كشور فلسطینی قلمداد شد. از سوی دیگر 
دمكرات مسیحی های اروپا با انتشار» راهكار اسپانیایی« در مادرید 
اعلام كردند: زمانی موافقت خود با كش��ور فلسطینی را اعلام می 
كنند كه روند صلح در خاورمیانه به پیشرفت قابل توجهی دست 
پیدا كرده باشد. » آرنه لیتز« كارشناس خاورمیانه در پارلمان اروپا 
در این باره معتقد اس��ت: زمانی كه فلس��طین براساس قطعنامه 
۱۹۶۷ به رسمیت شناخته ش��ود، باید این امر مورد تایید و قبول 
اكثر كشورهای عضو قرار گیرد. اتحادیه اروپا پیش از رای گیری در 
این باره پیش نویسی را تهیه خواهد كرد كه در اختیار اعضا قرار می 
دهد، س��پس روند رای گیری و اعمال نظركشورهای عضو در این 

خصوص آغاز می شود.

رییس شورای فرهنگی نهاد ریاست جمهوری: 

مادامی که اقتصاد دولتی است گرفتار فساد خواهیم بود
 روزنامه دی ولت گزارش داد:

اتحادیه اروپا درمسیر به  رسمیت شناختن فلسطین

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: خواست وزارت دفاع از 
دانشگاه صنعتی مالك اشتر، حمایت از پیشبرد صنایع دفاع در عرصه 

رسیدن به تراز دفاعی برتر است. 
سردار سرتیپ حسین دهقان در نشست هم اندیشی دانشجویان دوره 
دكتری دانشگاه صنعتی مالك اشتر با بیان اینكه خود را دانشجو می 
دانم و از حضور در كنار شما بسیار خوشحالم ، افزود: علاقه مندم این 
نشست ها به طور مستمر برگزار شود تا با تبادل نظرات و پیشنهادات 
دانش��جویان، فضای علمی مناس��ب تری را ب��رای تحصیل جوانان 
عزیزمان مهیا كنیم. به گزارش اصفهان زیبا از پایگاه اطلاع رس��انی 
دولت، وی هدف از برگزاری اینگونه نشست ها را شنیدن خواسته ها 
و مشكلات دانشجویان دانست و گفت: نگاه من به دانشگاه صنعتی 
مالك اشتر یك نگاه اصولی، پایه ای و بنیادین است و به عنوان مسوول 

وزارت دفاع، از این دانشگاه انتظار دارم با همه وجود هویت برتر خود 
را در ابعاد فرهنگی، پژوهش��ی، آموزش��ی و كار جمعی در كشور به 

معرض نمایش بگذارد.
وزیر دفاع با برشمردن جایگاه حساس وزارت دفاع ادامه داد: با توجه 
به روحیه و تفكر بس��یجی كه در فضای دانشگاه صنعتی مالك اشتر 
وجود دارد، توقع كسب دستاوردهای برجسته علمی برای پیشبرد 
اهداف صنعت دفاعی مورد انتظار است و خواست ما از این دانشگاه، 

حمایت و پشتیبانی علمی در پیشبرد صنایع دفاع در عرصه ارتقای 
توان دفاعی كشور است. سردار دهقان با بیان اینكه به همه سازمان های 
صنعتی وزارت دفاع اعلام شده كه دانشگاه مالك اشتر به عنوان قطب 
علمی وزارت دفاع می بایست مجرای اصلی اتصال وزارت دفاع با مراكز 
علمی و آموزشی قرار گیرد، تصریح كرد: سازمان های صنعتی وزارت 
 دفاع باید اساسا از ظرفیت های این دانش��گاه جهت انجام پروژه های

 تحقیقاتی نهایت استفاده را ببرند و در صورت نیاز از ظرفیت های علمی 

سایر دانشگاه ها بهره مند شوند. 
وزیر دفاع در پاسخ به سوال دانشجویان درخصوص اشتغال خواهران 
پس از فراغت از تحصیل در صنعت دفاعی گفت: اكنون تعداد زیادی 
از خواهران در صنعت دفاعی با رعایت موازین شرعی و اسلامی، بدون 
مشكلی مشغول به فعالیت بوده و حتی در مشاغل مدیریتی به نحو 
شایسته ای عهده دار مسوولیت های محوله هستند. سردار دهقان 
 از فراهم ك��ردن فرصت تحقیقاتی ب��رای دانش��جویان برگزیده در 

دانشگاه های معتبر خارجی در جهت رفع نیازهای علمی خبر داد. 
 در ابت��دای این دی��دار دكتر مظفری نی��ا، رییس دانش��گاه صنعتی 
مالك اشتر و معاون آموزشی این دانشگاه، به بیان گزارشی از عملكرد 
دانشگاه پرداخته و سپس ۹ تن از دانشجویان دوره دكتری دیدگاه ها 

و نظرا ت خود را بیان كردند. 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:

خواست وزارت دفاع، رسیدن به تراز دفاعی برتر است
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روزنامه خبری، فرهنگی 
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گروه 
ایران

اطلاعیه منطقه یازده شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 11 شهرداری اصفهان 

نوبت اول

 نظر به اینکه تمامی عرصه و اعیان یکباب منزل مسکونی تجاری به پلاک ثبتی 18/469 بخش 14 ثبت اصفهان به کدنوسازی
 23-25-7  متعلق به ورثه رضا بلوچی شامل اکبر، فاطمه،  عصمت و مریم همگی بلوچی در طرح خیابان بهشت قرار گرفته 
 و هیات کارشناسان رسمی دادگس��تری ضمن بازدید از محل نس��بت به ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 93/9/10 را صادر 
نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای طرح 
 های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، بدینوسیله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد 
حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نشر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه 11 واقع در رهنان، 

خیابان شهیدان غربی مراجعه نمایید.
 بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.



با توجه به شرایط پایداری هوا و روند آلودگی

استفاده از خودرو های شخصی ممنوع!

اداره کل هواشناس��ی اس��تان اصفهان اعلام کرد: به دلیل اس��تقرار جو 
آرام و پایدار، ش��رایط برای افزایش غلظت آلاینده ه��ا در هوای اصفهان 
تا روز دوشنبه مهیاس��ت. رییس روابط عمومی و اطلاع رسانی اداره کل 
هواشناسی استان اصفهان اظهار کرد: بررسی نقشه های هواشناسی بیانگر 

استقرار جو آرام و پایدار برای استان اصفهان تا 24 ساعت آینده است. 
جلال حیدری  افزود: بر این اساس، آسمان اصفهان، صاف تا کمی ابری و 

غبارآلود است و گاهی وزش باد ملایم پیش بینی می شود. 
وی تصریح کرد: در روز دوش��نبه ش��رایط افزایش غلظت آلاینده ها در 

مناطق صنعتی و پرجمعیت در اوایل روز مهیاست. 
رییس روابط عمومی و اطلاع رسانی اداره کل هواشناسی استان اصفهان 
ادامه داد: به تدریج با گذر موج ناپایدار در استان، ناپایداری هایی به صورت 
افزایش ابر، وزش باد و بارش های پراکنده به ویژه در مناطق غرب و شمال 

غرب استان اصفهان تا اواخر روز چهارشنبه به وجود خواهد آمد. 
اداره کل هواشناسی استان اصفهان، دمای اصفهان در 24 ساعت آینده را 

حداکثر 13 و حداقل منهای یک درجه زیر صفر پیش بینی کرد. 
گرم ترین نقطه استان در 24 س��اعت آینده چوپانان با دمای 19 درجه 
سانتیگراد بالای صفر و سردترین نقطه اس��تان، دهاقان با حداقل هفت 
درجه س��انتیگراد زیر صفر خواهند بود.  با توجه به شرایط پایداری هوا و 
روند آلودگی آن همچنان به مردم توصیه می شود حتی الامکان از خودرو 

شحصی استفاده نکنند و مراقب افراد حساس باشند.

مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان

فعالیت ۴۰ ایستگاه برای صدور کارت 
ملی هوشمند

مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان گفت: در حال حاضر 4۰ ایستگاه 
در س��طح ادارات ثبت احوال و دفاتر پیشخوان دولت در سطح استان 

اصفهان برای صدور کارت ملی هوشمند فعالیت می کنند. 
تورج ح��اج رحیمیان درخصوص آخرین وضعی��ت صدور کارت ملی 
هوشمند در استان اصفهان اظهار داش��ت: صدور این نوع کارت ملی 
در سطح استان اصفهان در حال اجراست و تاکنون 4۰ ایستگاه برای 
اجرای این طرح در ادارات ثبت احوال و دفاتر پیشخوان دولت در سطح 

استان اصفهان تخصیص یافته است.
وی با بیان اینک��ه هر یک از این ایس��تگاه ها در ط��ول روز به صورت 
میانگین ۵۰ مورد ثبت نام کارت ملی هوشمند را پذیرا هستند، ادامه 
داد: در حال حاضر ظرفیت صدور کارت ملی هوشمند استان اصفهان 

با این روند در حال انجام است.
مدیرکل ثبت احوال اس��تان اصفهان با تاکید بر اینکه در حال حاضر 
صدور کارت ملی به صورت فراگیر نبوده و فقط برای س��ه گروه هدف 
در دستور کار قرار دارد، افزود: در این راستا اکنون کارت ملی هوشمند  
برای کسانی که برای اولین بار برای دریافت کارت ملی اقدام می کنند، 
برای کس��انی که کارت ملی آنها مفقود شده و همچنین برای کسانی 

که قصد تغییر نام و فامیل خود را دارند صادر می شود.
وی درخصوص کارت های ملی که در حال حاضر در دست مردم است 
و بسیاری از آنها بر اساس تاریخی که پشت آنها قید شده است، تاریخ 
گذشته هستند نیز بیان داش��ت: عموم مردم استان باید توجه داشته 
باش��ند که دولت تاریخ تمام این کارت های ملی را تا پایان س��ال 94 

تمدید کرده و مشکلی به لحاظ اعتبار نخواهند داشت.

   تا دو سال آینده برای عموم شهروندان استان کارت ملی 
هوشمند صادر می شود

حاج رحیمیان بابیان اینکه بر اس��اس برنامه ریزی های صورت گرفته 
تا دو سال آینده برای تمام مردم استان اصفهان کارت ملی هوشمند 
صادر خواهد شد، ادامه داد: البته باید توجه داشته باشیم  برای تحقق 

این امر نیازمند یاری دیگر ارگان ها نیز هستیم. 
وی با اش��اره به اینکه س��ازمان ثبت احوال به لح��اظ اعتبار وضعیت 
ضعیفی دارد،  ادام��ه داد: به تبع این امر اداره کل ثبت احوال اس��تان 
اصفهان نیز وضعیت مناس��بی ندارد و  لازم اس��ت دیگ��ر ارگان  ها به 
ویژه در راستای توسعه فیبر نوری در سطح اس��تان همکاری لازم را 

داشته باشند. 
مدیرکل ثبت احوال اس��تان اصفهان درخص��وص مزایای کارت ملی 
هوش��مند نیز بیان داش��ت: این کارت علاوه بر امنیت بالایی که دارد 
ظرفیت تجمیع تمام کارت های اعتباری بانکی،  کارت های صادر شده 
از س��وی نیروی انتظامی،  کارت کارمندی،  کارت دانشجویی و غیره 
را نیز دارد. وی با بی��ان اینکه تمام ارگان های کش��ور باید از ظرفیت 
کارت ملی هوش��مند بهره برداری لازم را داشته باشند، اظهار داشت: 
خوشبختانه در اس��تان اصفهان برخی از ارگان ها از اجرای این طرح 
اس��تقبال خوبی کرده اند به گونه ای که مقرر ش��ده است سال آینده 
کارت دانشجویی دانشجویان استان با کارت ملی هوشمند آنها تجمیع 
ش��ود.حاج رحیمیان ادامه داد: همچنین فولاد مبارکه نیز همکاری 
خود را درخصوص تجمیع کارت کارمندی در کارت ملی هوش��مند 

اعلام کرده است.

معاون هماهنگي امور مناطق و سازمان هاي شهرداري اصفهان 
تاکید کرد: علم و دانش است که جوهره قدرت نرم و اقتدار هر 

جامعه را بنیان مي نهد.
دکتر مهدي جمالي نژاد در نشست نقد و بررسي تخیل شهري 
گردشگران، این قبیل نشست هاي تخصصي را بسیار کاربردي 
و موثر در ارتقاي زیرس��اخت هاي فرهنگ گردش��گري ش��هر 
 اصفهان توصیف نمود و افزود: کارگاه هاي علمي و  تخصصي و 
پایگاه هاي دانشي به ویژه در حوزه هاي گردشگري و تلاش هاي 
برنامه ریزي شده جمعي و همفکري رهبران تیم هاي پژوهشي 
و نظرخواهي از نخبگان بر اساس طراحي شبکه مدیریت دانش 
و اج��راي ایده هاي خلاقانه کارشناس��ان زبده در دانش��گاه ها 
 مي تواند انقلابي در شکوفایي گردش��گري شهر و استان ایجاد 

کند. 
وي  با اش��اره به اینکه علم و دانش اس��ت که جوهره قدرت نرم 
و اقتدار هر جامعه را بنیان مي نهد، اظهارداش��ت: در صورتي که 
ما بخواهیم ش��اهد حضور و افزایش گردش��گران در شهرها و 
روستاهایمان باشیم بایس��تي از اصول و روش هاي استاندارد و 

البته علمي روز دنیا تبعیت کنیم.
او ادام��ه داد: ما باید بکوش��یم با به��ره گیري از ای��ن عناصر و 

 همچنین با احیای دانش بومي کش��ور در جذب گردشگران و 
در نهایت حصول س��رمایه هاي حاصل از آن��ان در روند تبادل 
فرهنگ هاي اصیل و فاخر شهرهایمان با سایر شهرهاي دنیا و 

ملل مختلف گام هاي موثري برداریم. 
مع��اون هماهنگي ام��ور مناطق و س��ازمان هاي ش��هرداري 
اصفهان ضمن مفید و سازنده بودن این چنین نشست هایي در 
روند توسعه گردش��گري دانش محور که منجر به تنویر اذهان 

 عمومي و آگاهي بخشي به علاقه مندان این عرصه نیز مي شود
خاطر نشان کرد: شهر عنصري زنده، فعال و پویاست و واژه هایي 
همچون شهرهاي شاد و ش��هرهاي مهربان نیز در همین راستا 

الگوسازي شده اند.
 بنابراین مسوولان و ش��هروندان بایستي با همکاری و همراهی 
با هم تمام تلاش خود را براي سلامت، شادابي، نشاط و پویایي 

شهر به کار بگیرند. 
شایان ذکر است این نشست با حضور علاقه مندان و صاحب نظران 
حوزه گردش��گري و با موضوع چگونگي به خدم��ت گرفتن و فعال 
کردن عنصر خیال و خلاق ساختن آن در جذب گردشگران داخلي 
و خارجي، در مکان تاریخي حمام دردشت و با سخنراني دکتر علي 
عباسي، عضو هیات علمي دانشگاه شهید بهشتي تهران برگزار شد.

مدیر کل پزشکی قانونی اس��تان اصفهان گفت: آمار متوفیان 
ناشی از گاز گرفتگی در استان اصفهان در هشت ماه سال جاری 

با افزایش 12.۵ درصدی روبرو بوده است. 
علی س��لیمان پور در جم��ع خبرنگاران با اش��اره ب��ه افزایش 
متقاضیان س��قط درمانی در اس��تان اصفهان طی هش��ت ماه 
گذشته اظهار داشت: در این بازه زمانی تعداد متقاضیان سقط 
درمانی در استان اصفهان 3۶۰ مورد بوده است که از این تعداد 

2۸۰ مورد موفق به دریافت مجوز شده اند.
وی با بیان اینکه آمار متقاضیان سقط درمانی در استان اصفهان 
در هشت ماه سال گذشته 3۰۵ نفر بوده است، افزود: با توجه به 
مقایسه آماری صورت گرفته این آمار در سال جاری با افزایش 

1۸ درصدی روبرو بوده است.
مدیرکل پزشکی قانونی اس��تان اصفهان با بیان اینکه سازمان 
پزشکی قانونی تنها مرجع بررسی درخواست ها و صدور مجوز 
سقط درمانی اس��ت، افزود: در این راس��تا تنها در مواردی که 
جنین  زیر چهار ماه و واجد ناهنجاری های ش��دید مادرزادی 
بوده و یا مادر مبتلا به بیماری های صعب العلاج همراه با خطر 
 جانی در صورت تداوم بارداری باشد، مجوز سقط درمانی صادر

 می شود.

   کاه�ش ۲۲ درصدی مرگ ناش�ی از س�وء مصرف 
مواد در استان

وی در ادامه با ارائه آماری از میزان متوفیان ناشی از سوء مصرف 
مواد مخدر در س��طح اس��تان در ۸ ماه س��ال جاری نیز گفت: 
خوشبختانه این آمار نس��بت به مدت مشابه س��ال گذشته با 

کاهش 22 درصدی روبرو بوده است.
سلیمان پور تعداد اجساد معاینه شده ناشی از سوء مصرف مواد 
درهشت ماه س��ال جاری 12۰ مورد شامل 14 زن و 1۰۶ مرد 
عنوان کرد و افزود: این آمار در مدت مشابه سال گذشته 1۵4 

نفر بوده است.
وی با اش��اره به افزای��ش 2۶.۶ درصدی آمار متوفیات ناش��ی 
ازحوادث  کار در هش��ت ماهه  س��ال جاری در استان اصفهان 
نیز بیان داش��ت: در این بازه زمانی 1۰۰ نفر در استان به دلیل 

حوادث کار جان خود را از دست داده اند.
مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان ادامه داد: در هشت ماه 
سال گذشته آمار متوفیان ناشی از حوادث کار استان اصفهان 

۷9 نفر بوده است.
وی درخصوص آمار مصدومین ناش��ی از حوادث کار اس��تان 
اصفهان در هشت ماه س��ال جاری نیز بیان داشت: در این بازه 
زمانی آمار مصدومان ناشی از حوادث کار با دو هزار و 3۰ مورد 
شامل  9۷  زن و  1933  مرد بوده است که آمار به دست آمده 
 نسبت به مدت مشابه س��ال قبل  یک دهم درصد رشد داشته

 است .

   افزای�ش بی�ش از ۲۵ درص�دی م�رگ ناش�ی از 
سوختگی در استان اصفهان

س��لیمان پور در ادامه با اش��اره به افزایش آمار اجساد معاینه 
شده ناشی از س��وختگی در هشت ماه س��ال جاری نیز گفت: 
در این بازه زمانی آمار اجس��اد معاینه شده ناشی از سوختگی 
مراکز پزشکی قانونی استان اصفهان 1۵1 نفر، شامل ۷۶ زن  و 
۷۵ مرد بوده که نس��بت به مدت مشابه سال قبل 2۵.۸ درصد  

افزایش را نشان می دهد.
 وی درخصوص آمار فوت شدگان ناش��ی از مسمومیت با گاز 
مونواکسید کربن  استان در هشت ماه سال جاری بیان داشت: 

آمار این فوت شدگان در سال جاری 1۸ مورد شامل چهار زن 
و 14 مرد بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل  12.۵ درصد 

افزایش داشته است.

افزایش بیش از ۱۲ درصدی آمار متوفیان گاز گرفتگی در استان اصفهان
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اخبــار کوتــاه

به همت دستگاه هاي مسوول

اعزام ۱۴۰۰ دستگاه اتوبوس 
از اصفهان براي بازگرداندن زائران 

اباعبدالله الحسین)ع(
مدیرعامل س��ازمان پایانه هاي مس��افربري شهرداري 
اصفهان اعلام کرد: روز گذشته هزار و 4۰۰ اتوبوس براي 
بازگرداندن زائران اباعبدالله الحسین )ع( به سمت مرز 

مهران حرکت کرده اند.
س��ید جلال هاش��مي نژاد با بی��ان این خب��ر گفت: با 
هماهنگي اداره کل حمل و نق��ل، پلیس راهور و صنف 
رانندگان، س��فرهاي برون اس��تاني از پایانه هاي شهر 

اصفهان لغو شده است.
او در ادامه افزود:  اتوبوس ها به سمت مرز مهران حرکت 

کرده اند. 
وي با بیان اینکه کلیه پرسنل سازمان، پلیس راهور و نیروي 
انتظامي در پایانه هاي شهر آماده باش هستند، افزود: هزار 
و 4۰۰ خودرو به س��مت مرز مهران حرکت کرده اند تا 

زائران اباعبدالله الحسین)ع( را به مقصد برسانند. 
مدیرعامل س��ازمان پایانه هاي مس��افربري ش��هرداري 
اصفهان از تمامي مس��افران به خصوص دانشجویان که 
قصد سفر به دیگر نقاط کش��ور دارند از اینکه اتوبوس ها 

برای آوردن زائران بسیج شده اند، عذرخواهي کرد.
او با بیان این س��خن اظهار داش��ت: با توجه به ازدحام 
جمعیت در م��رز مهران براي جلوگیري از س��ردرگمي 

زائران این طرح انجام شده است. 
هاش��مي نژاد ادامه داد: البته با توجه به دستور شهردار 
اصفهان به غی��ر از اتوبوس هاي برون ش��هري، بیش از 
صدها اتوبوس درون ش��هري نیز به مناطق مرزي اعزام 

شده اند.

مدیرعام��ل س��ازمان پس��ماند ش��هرداری 
مجتم��ع  زودی  ب��ه  گف��ت:  اصفه��ان 
 تولی��د پلاس��تیک ب��ا ه��دف تولی��د کیس��ه 
 زباله ه��ای اس��تاندارد در اصفه��ان راه اندازی 

می شود.
تیمور باجول با اش��اره به اینکه میانگین جمع  

آوری روزانه بازیافت 1۷۰ تن است، افزود: به طور میانگین ۵۵ درصد 
بازیافت اصفهان از مجتمع های تجاری، مراکز آموزش��ی، بانک ها، 
مراکز نظامی و..، 31 درصد تفکیک در مبدا و مراجعه درب منازل 
و 14 درصد از طریق مراجعه مردم به ایس��تگاه های بازیافت جمع 
آوري مي شود. وی با اشاره به بازیافتی نبودن پارچه در کشور، گفت: 
پارچه ها با توجه به اینکه از جنس های مختلفی همچون پلی استر 
 ،پشمی و نخی هستند، حتی در کشورهای پیشرفته دنیا هم بازیافت 
نمی ش��وند چرا که دس��تگاهی وجود ن��دارد تا آنه��ا را از یکدیگر 
جداس��ازی کند.مدیرعام��ل س��ازمان پس��ماند ش��هرداری 

اصفهان یادآور ش��د: پارچه آس��یبی برای محیط زیس��ت ندارد و 
آنچه برای محیط زیس��ت بس��یار خطرناک اس��ت، مواد پلیمری 
همانن��د ظروف یک ب��ار مصرف، انواع پلاس��تیک ها و.. اس��ت که 
مان��دگار هس��تند و طی فراین��د تجزیه ش��ان ب��رای آب، خاک و 
هوا مضر خواهند ب��ود. وی با بی��ان اینکه در گذش��ته از پارچه ها 
استفاده مجدد می ش��د و امروزه تنوع پارچه ها بس��یار زیاد است، 
گف��ت: از آنجا که پارچه قابل تبدیل نیس��ت در کش��ورهای دیگر 
 پارچه ه��ا دف��ن و ی��ا از ارزش حرارتی آن ب��ه عن��وان انرژی های 

تجدید پذیر استفاده می شود.
 باجول تصریح کرد: آنچه در حال حاضر بازیافت می شود شامل انواع 
شیشه ها به جز شیشه های خودرو و جنس پیرکس، انواع فلزات، 
آلومینیوم، مس ، انواع کاغذ و مقوا به جز کاغذهای کاربن و شمعی 
، چوب به جز چوب ام دی اف و مواد پلاستیکی.  وی اضافه کرد: اگر 
مردم بازیافت را از زباله جدا کنند 3۰ درصد از حجم پسماند آنها کم 
می شود و اگر رطوبت و یا شیرابه زباله ها را بگیرند ، شاید میزان زباله 

آنها به یک کیلوگرم هم نمی رسد.
مدیرعامل س��ازمان پسماند ش��هرداری اصفهان گفت: حدود ۵۰ 
درصد ش��هروندان اصفهاني در تفکیک پس��ماند از مبدا مشارکت 
دارند و اگر صددرصد شهروندان همکاري مي کردند، 3۰۰ تن مواد 
قابل بازیافت در پسماند شهر بازیافت مي شد.  وی ادامه داد: مدیریت 
پسماند یکي از چالش هاي مدیریت شهري است و اگر شهروندان 
همکاري نکنند در مدیریت پس��ماند موفق نخواهیم بود، بنابراین 
ش��هروندان باید توجه کنند آلودگي پسماند را به آلودگي هایي که 
اکنون اصفهان با آن مواجه هست اضافه نکنند. باجول همچنین به 
اخذ گواهینامه علامت اس��تاندارد اجباري کود کمپوست از اداره 
کل اس��تاندارد و آکرودیته از از اداره محیط زیست اصفهان اشاره و 
خاطرنشان کرد: یکي از عوامل مهم اخذ استاندارد کمپوست و ورمي 
کمپوست توسط سازمان آزمایشگاه پیشرفته اي است که به صورت 
 متوالي و روزان��ه در زمینه انجام آنالیزهاي کود و پس��ماند فعالیت 
مي کند.  وي اظهار داشت: این آزمایشگاه با داشتن فضاي استاندارد 
تجهیزات دقیق، به روز ، کالیبره و نیز پرس��نل متخصص و مجرب 
قادر به انجام آنالیزه��اي مختلف بر روي نمونه هاي آب ، پس��اب 
، خاک و گیاهان اس��ت که از چهار آزمایش��گاه مجزا تشکیل شده 
و اصول اس��تاندارد آزمایش��گاهي در آن رعایت و iso 1۷۰2۵ به 
طور کامل پیاده سازي شده است. وي ادامه داد:جداسازی در مبدا 
بهترین روش براي جلوگیري از ضرر و زیان پس��ماند الکترونیکي 
براي ورود به طبیعت است بنابراین مردم باید پسماند الکترونیکی 
را به صورت جداگانه از پسماند تر جمع آوری کند و تحویل ماموران 
 بازیافت دهند؛ همچنین می توانند پسماندهای الکترونیکی را به 
ایس��تگاه های ثاب��ت بازیافت تحویل دهن��د ت��ا از ورود این گونه 

پسماندها به چرخه محیط زیست جلوگیری شود. 
باجول گفت: در حال حاضر روزانه حدود 2۰۰ کیلوگرم پس��ماند 
الکترونیکی از سطح شهر اصفهان جمع آوری می شود؛ در این راستا 
باید فرهنگس��ازی بیشتری صورت گیرد تا ش��هروندان زباله های 

الکترونیکی را با پسماندهای عادی و تر مخلوط نکنند. 

مدیریت پسماند یكي از چالش هاي مدیریت شهري است

50 درصد شهروندان در تفكيك پسماند مشاركت دارند
خبــر

هفت ه��زار و ۶۰۰ زائر حج تمتع امس��ال در پای��گاه مراقبت 
بهداشتی مرزی فرودگاه بین المللی ش��هید بهشتی اصفهان، 

بررسی و کنترل شدند.
 کارشناس ارشد بیماری های قابل پیشگیری معاونت بهداشتی 
دانشگاه علوم پزش��کی اصفهان روز یکشنبه در این باره به ایرنا 
گفت: این زائران در رفت و برگشت به حج تمتع امسال توسط 
کارکنان پایگاه مراقبت مرزی فرودگاه ش��هید بهشتی اصفهان 
از نظر ابتلا به بیماری هایی مانند آنفولانزا و کرونا مورد بررسی 

قرار گرفتند.
اسماعیل اختر افزود: این زائران از استان های اصفهان، مرکزی 

و چهارمحال و بختیاری بودند.

وی با بیان اینکه 1۸ هزار بسته آموزشی در این زمینه بین زائران 
توزیع شد، اظهار کرد: با بررسی هفت هزار و ۶۰۰ زائر ورودی به 
اصفهان، دو هزار و ۵۰۰ زائر بیماریابی و ۷9 زائر مظنون به شبه 

آنفولانزا شناسایی شدند. 
این کارشناس توضیح داد: بیماریابی برای زائرانی صورت می گیرد 
که در برگش��ت از حج، علائمی مانند تب، سرفه و گلودرد داشته 
باش��ند. اختر ادامه داد: این دس��ته از زائران به محض ورود به 
فرودگاه به پایگاه مراقبت مرزی ارجاع می شوند تا توسط پزشک 
مستقر در پایگاه معاینه شوند و در صورت تشخیص ابتلای آنها 
به بیماری تا دو هفته تحت نظر تیم پزش��کی ق��رار می گیرند. 
کارشناس ارشد بیماری های قابل پیشگیری معاونت بهداشتی 

اصفهان گفت: از بین زائران بیماریابی ش��ده، یک هزار و 3۵۰ 
زائر مربوط به اس��تان های مرکزی و چهار محال و بختیاری و 

شهرستان کاشان بودند.
وی افزود: با هماهنگی استان های مذکور و سایر شهرستان های 
استان اصفهان مراقبت بیماران مظنون تا بهبودی کامل صورت 

گرفت. 
اختر با تاکید بر اینکه هیچ مورد مشکوکی درباره ابتلا به عفونت 
حاد تنفس��ی یا کرونا در بین زائران مشاهده نشد، تصریح کرد: 
درباره کرونا بیش��تر افرادی مورد نظر هستند که علاوه بر تب و 
سرفه به اسهال و اس��تفراغ نیز مبتلا بوده و سابقه سفر به مکه 
داشته باشند. وی گفت: در مجموع هیچ مشکل خاصی در بین 

زائران حج تمتع امسال استان اصفهان از نظر ابتلا به بیماری های 
حاد وجود نداشت و افراد مشکوک به ش��به آنفولانزا نیز به طور 

کامل بهبود یافتند.
این کارش��ناس مهم ترین دلیل ابتلای زائران به بیماری هایی 
مانند ش��به آنفولانزا را تغییر آب و هوا دانس��ت و افزود: بیشتر 
زائران حج تمتع، 3۵ س��ال به بالا هس��تند و برخ��ی از آنها به 
دلیل پایین بودن سیس��تم ایمنی بدنشان بیشتر زمینه ابتلا به 

بیماری را دارند.
وی با بیان اینکه اطلاع رسانی و آموزش زائران حج تمتع امسال 
از شهریور آغاز شد اظهار کرد: این برنامه ها و مراقبت از زائران تا 

اوایل آذر امسال ادامه داشت.

معاون هماهنگي امور مناطق و سازمان هاي شهرداري اصفهان :

دانش جوهره قدرت نرم جامعه را بنیان مي گذارد

معاون علمی، فن��اوری و پژوهش��ی رییس جمه��ور گفت: به 
پژوهشگران و مخترعان کشور نوید می دهم که صندوق نوآوری 
و شکوفایی در سال آینده با افزایش تسهیلات و سرمایه رو برو 
خواهد شد و این صندوق می تواند هشت تا 1۰ برابر تسهیلات 

خود را نسبت به امسال افزایش دهد. 
س��ورنا س��تاری اظهار کرد: صندوق نوآوری و شکوفایی طبق 
قانون بودجه آن از محل صندوق توس��عه ملی تامین می شود و 
در سال آینده ۸۵۰ میلیارد تومان برای افزایش سرمایه صندوق 

در نظر گرفته شده است.

وی افزود: ب��ه پژوهش��گران و مخترعان کش��ور نوید می دهم 
که صندوق ن��وآوری و ش��کوفایی در س��ال آینده ب��ا افزایش 
تسهیلات و سرمایه رو به رو خواهد شد و این صندوق می تواند 
 تسهیلات خود را هش��ت تا 1۰ برابر نس��بت به امسال افزایش 

دهد.
وی در خصوص س��رمایه صندوق نیز  تصریح ک��رد: بانک های 
بزرگ کشور امروز در حدود دو تا سه هزار میلیارد تومان سرمایه 
دارند و این صندوق نیز در س��ال آینده همین مقدار س��رمایه 
خواهد داشت و همانند یک بانک بزرگ پشت سر پژوهشگران و 

مخترعان قرار خواهد گرفت.
معاون علمی، فناوری و پژوهش��ی رییس جمهور با اش��اره به 
اینکه هدف کشور از ایجاد این صندوق پیشرفت در زمینه علم 
و فناوری و کمک به افرادی است که در زمینه پیشرفت این دو 
مقوله کار می کنند، ادامه داد: آنچه ما باید در این کشور به اثبات 
برسانیم همان موضوع انشای دوران دبستان است که می گفت 
»علم بهتر است یا ثروت؟« ما می خواهیم بگوییم علم بهتر است 

چرا که از علم می توانیم به ثروت برسیم.
ستاری اضافه کرد: جا انداختن این موضوع در کشور که پژوهش 

مایه هزینه نیست بلکه مایه اقتدار کشور و اشتغال می شود کاری 
بسیار دشوار بوده که در حال انجام است.

وی با بیان اینکه فرهنگ س��ازی در زمینه پژوهش کار آسانی 
نیس��ت اما تغییر نگرش را آغاز کرده ایم و سعی داریم در نظام 
آموزشی این تغییر نگرش را وارد کنیم، خاطرنشان کرد: امروز 
توانسته ایم تا حدودی پاسخ تلاش هایمان را بگیریم چراکه اگر 
سری به دانشگاه ها بزنید خواهید دید که امروز دانشگاه ها مراکز 
فناوری را در کنار مجموعه های خود راه اندازی کرده اند و دیگر 

اساتیدی که کار پژوهشی می کنند در اقلیت قرار ندارند.

76۰۰ زائر در پایگاه مراقبت بهداشتی مرزی فرودگاه شهید بهشتی اصفهان کنترل شدند

معاون علمی، فناوری و پژوهشی رییس جمهور:

افزایش 8 تا ۱۰ برابری تسهیلات صندوق نوآوری و شكوفایی

گروه 
خبر
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اجرای ۷۱۶ طرح و پروژه زیرساختی حمل و نقلاختصاص 2 سبد ویژه کالایی تا پایان سال 
وزی��ر کار در روزهای گذش��ته اع��ام کرد 12 میلی��ون فقیر در 
 کش��ور م��ورد شناس��ایی ق��رار گرفت��ه ان��د؛ از ای��ن رو اجرای 
برنامه های حمایت از معیشت خانوارها توس��ط دولت می تواند 

نقش بزرگی در حمایت غذایی از اقشار ضعیف داشته باشد. 
دولت بدون اینک��ه از گروه خاصی با عنوان ش��غلی نام ببرد، 
اعام کرده است تعداد دریافت کنندگان کمک های غذایی 

تا 10 میلیون نفر افزایش یافته است.
 این تعداد در اولین مرحل��ه هفت میلی��ون و 500 هزارنفر 

اعام شده بود. 

همچنین وزیر کار در روزهای گذش��ته از افزایش تعداد فقرا 
به 12 میلیون نفر خبر داد که جمعیتی بالغ بر 15 درصد کل 
کشور را شامل می ش��ود. اما در تازه ترین تصمیمات جدید 
دولت که از سوی وزیر کار اعام ش��ده است، ربیعی از توزیع 
دو سبد دیگر کالایی به اقش��ار ضعیف تا پایان سال خبر داد. 
وی با اشاره به اینکه تا پایان سال در دو نوبت دیگر ارائه سبد 
کالا به اقشار آسیب پذیر خواهیم داش��ت، خاطرنشان کرد: 
در سال آینده روند ارائه این بس��ته  های امنیت غذایی ادامه 

خواهد یافت.

مع��اون وزیر راه اع��ام کرد: در س��ال1392، می��زان 988 
کیلومتر از ان��واع راه ها ش��امل 120 کیلومت��ر راه آهن، 95 
کیلومتر آزاد راه، 377 کیلومتر بزرگ��راه و 396 کیلومتر راه 

اصلی و بهسازی ساخته و به بهره برداری رسید. 
وی تکمیل کریدورهای اصلی کشور و اتصال به کریدورهای 
بین المللی را از برنامه های شرکت ساخت و توسعه عنوان کرد 
و اظهار داشت: در حال حاضر ساخت 185 کیلومتر تونل و 95 
کیلومتر پل در دست اقدام است. مدیرعامل شرکت ساخت و 
توسعه بودجه پیشنهاد سال 1394 شرکت را دوهزار و 727 

میلیارد تومان اعام کرد و گفت: در حال حاضر 116 طرح و 
600 پروژه زیرساختی حمل و نقل در دست اجرا است که با 
 محقق شدن این اعتبار، امکان تکمیل این طرح ها و پروژه ها 

فراهم خواهد شد. 
نورزاد با تشریح هزینه س��اخت انواع راه ها توضیح داد: 2.5 
میلیارد تومان برای ساخت هر کیلومتر راه اصلی، پنج تا هفت 
میلیارد تومان برای س��اخت هر کیلومت��ر راه آهن و هفت تا 
10 میلیارد تومان برای ساخت هر کیلومتر آزادراه در کشور 

هزینه می شود.

آیا برای زنان پوشیدن لباس های بدن نما در عروسی ها و مانند آن 
جایز است؟

حضرت آیت الله خامنه ای: اگر از نگاه مردان اجنبی و ترتب 
مفس�ده در امان و محفوظ باشند،  اش�کال ندارد در غیر این 

صورت جایز نیست. 

احکام اقتصادی

سبـک زندگی

نگرشی به زمینه ها و عوامل اسراف
 و تبذیر 

 س�یدمهدی س�لطانی: اس��راف و تبذی��ر،  هنگامی که ب��ه صورت 
 رویه ای دینی و فرهنگی در جامعه در می آید، متاثر از زمینه ها و عواملی 
 می ش��ود که در آموزه های دینی و اس��امی بدان ها اش��اره شده است.

 مهم ترین آنها چنین است: 
۱- جهل و ناآگاهی از پیامدها و عواقب سوء اجتماعی و اخروی اسراف 

و تبذیر )نهج الباغه، حکمت 67(.
2- هواپرس��تی و گس��ترش توجه به لذت های مادی )نک: س��وره 

یوسف/ آیه 53(
3- ثروت اندوزی و رفاه زدگی بسیار )ر.ک: آمدی، عبدالواحد،  غرر 

الحکم، ص 368(
4- نپرداختن به اصاح و تهذیب نفس و بی توجهی به دس��تورهای 
عقل و دین در این عرصه؛ که مومجب اس��راف می شود )نک: سوره 
واقعه/ آیات 41 و 45 و س��وره مومن/ آیه 43؛ ر.ک: مکارم شیرازی، 

ناصر و دیگران، نفسیر نمونه، ج 23، ص 230(
5- رذیلت های اخاقی و گس��ترش آنها در جامعه؛ مانند انحرافات 
رفتاری خود برتربینی، برتری جویی و خودنمایی )نک: شیخ صدوق، 
من لا یحضره الفقیه، ج 4، ص 13 و عمر بن علی و مشقی، اللباب فی 

علوم الکتاب، ج 10، ص 392(
۶- الگوپذیری از مسرفان 

۷- تولید و عرضه  نادرست کالا 
8- وسواس و گسترش آن )ر.ک: ایروانی، جواد، اسام چه مصارفی 

را نادرست می داند،  صص 37-45(.

رییس جمهور در 16 آذر امس��ال در روز تقدیم 
لایحه بودجه به مجلس ش��ورای اسامی تحقق 
تورم زیر بیست درصد در سال 93 را یک دستاورد 
مهم بودجه بندی منظم و سیاست های انضباط 
پول��ی بان��ک مرک��زی عن��وان و ادعا ک��رد: در 
س��ال آتی نیز در ص��ورت اج��رای کامل لایحه 
 بودجه پیش��نهادی، هدف تورم 14 درصدی در پایان س��ال 94

 قابل دستیابی خواهد بود. آمارهای ارائه شده توسط بانک مرکزی 
همگی حاکی از افت بی سابقه تورم در طی یک سال اخیر هستند 
اما بررس��ی دقیق تر آنها نش��انگر ایجاد تغییراتی در دو ماه اخیر 
و بروز اتفاقات جدید اس��ت که تداوم آنها موجب به وجود آمدن 
جهش تورمی و نرسیدن به هدف 14 درصدی در سال های آتی 
دارد. در این نوشتار تاشی شده این آمارها ریزتر بررسی شوند و 

پیشنهادهایی به دولت برای رفع آن ارائه شود.

   اشکالات بودجه ای
بسیاری از کارشناس��ان بودجه 94 را عدول دولت از برخی خط 
قرمزهای اقتصادی آن تلقی می کنند. بودجه ای که از همان ابتدا 
با کسری قابل توجهی بسته ش��ده و این کسری ناشی از بدبینی 
دولت به آینده درآمدها نیس��ت،چرا که نف��ت 57 دلاری فعلی 
با نرخ 72 دلار در بودجه دیده ش��ده و میوه ممنوعه اس��تقراض 
نیز این بار نه در قالب اس��تقراض از بانک مرک��زی بلکه در قالب 
برداشت از صندوق توسعه ملی چیده شده و پرواضح است که اثر 
این دو فاکتور در بحث خلق پول پرق��درت و دامن زدن به تورم 

کاما یکسان است. 
از دید کارشناس��ان اقتصادی، دولت این بار بس��یاری از خطوط 
قرمز را تنها به صرف اینکه بودجه ای انقباضی راهی مجلس کند 
شکسته و لازم به تاکید اس��ت که اثرات منفی بودجه غیرواقعی 
بسیار فراتر از بودجه انقباضی و محافظه کارانه است. قطعا لایحه 

بودجه 94 با این حجم کسری و نبود اطمینان در تحقق درآمدها 
بار تورمی بالایی را به اقتصاد تحمیل می کند و شاید بروز برخی 
 اتفاقات خوش��ایند در بحث سیاس��ت خارجی و گش��ایش های 

این گونه موجب تعدیل انتظارات تورمی شود.

   نبود تعادل در عرضه و تقاضای تسهیلات
مش��کل عمده تورم س��اختاری در اقتصاد ایران بالا بودن هزینه 
تامین مالی و به تعاقب آن تورم س��مت تولید است که آمارهای 
انتشاری نیز نشانگر تقویت این تورم طی دو ماه اخیر است و البته 
این درحالی اس��ت که تا پایان آذر ماه بس��یاری توافقات تثبیت 
قیمت صنایع نیز منقضی می شوند. مانع اصلی کاهش نرخ بهره 
از دید کارشناس��ان، کمبود منابع به تقاضای تس��هیات است، 
 الگوی سنتی پرداخت وام که در آن بخش اعظم تسهیات صرف 
بنگاه های بزرگ با س��اختار مالی نامناس��ب و معوق شدن آن و 
بازنگش��تن به چرخه وام دهی می ش��ود. این وضعیت هرس��اله 
تشدید ش��ده و نهایتا باعث ایجاد مانع در کاهش نرخ سود بانکی 
می شود. از این منظر کاهش نرخ سود بانکی و به تعاقب آن تورم، 
نیازمند ورود منابع جدی��د تامین مالی - در قال��ب رفع تحریم 

سوییفت- باشد.

   معمای دلار
در کنار نرخ سود بانکی، دلار نیز عامل تقویت کننده تورم تولید 
است و در طی دو ماه اخیرالتهاباتی از خود نشان داده که همه از 
کاهش قیمت نفت و کسری بودجه دولت ریشه می گیرند. فعالان 
بازار ارز نیز اعتقاد دارند روند کاهش��ی قیمت نفت و بروز کسری 
بودجه در دولت می تواند همانند دوره های قبل دولت را مجبور 
به دخالت در بازار ارز کند که تکرار آن نتایج مشابه دوره های قبل 
را به همراه دارد. با این حال فعالان ارزی معتقدند نبود گشایش در 
مبادلات خارجی ارز و فرسایشی شدن فرایند رفع تحریم موجبات 
رش��د دلار بیش از نرخ تورم فعلی را فراهم می آورد که در نتیجه 

تورمی بیش از 14 درصد اعامی دولت را به بار خواهد آورد.

اصفهان زیبا بررسی می کند؛

موانع دستیابی به تورم 14 درصدی سال 94

 عدم استفاده از 50 درصد 
ظرفیت فرودگاه ها

مدیرعامل شرکت فرودگاه های کش��ور گفت: حدود 50 درصد ظرفیت 
فرودگاه های کشور بدون استفاده باقی مانده لذا افزایش تعداد فرودگاه های 
کش��ور را به صاح و صرفه نمی دانیم. او افزود: هم اکنون از 58 فرودگاه 
کشور 54 فرودگاه فعال هس��تند، چهار فرودگاه در دست احداث قرار 
دارد و 12 فرودگاهی که به مس��افران خدمات هوایی ارائه می دهند، 
به نهادها و س��ازمان های دیگر اختصاص دارد. به گفته وی هم اکنون 
ظرفیت پذیرش و اعزام این فرودگاه ها در سطح کشور به سالانه بالغ 
بر 80 میلیون مسافر رسیده در حالی که سال گذشته تنها 43 میلیون 
مسافر در فرودگاه های کشور پذیرش و اعزام شدند. مدیرعامل شرکت 
فرودگاه های کشور با اش��اره به ضرورت س��رمایه گذاری در فاز دوم 
فرودگاه امام خمینی یادآور شد: هم اکنون یک مجموعه از شرکت های 
سرمایه گذاری برای تکمیل فاز دوم فرودگاه امام اعام آمادگی کرده اند. 
ایلخانی خاطرنشان کرد: با توجه به پروژه های مختلف فاز دوم فرودگاه 
امام خمینی، میزان س��رمایه گذاری ها حدود س��ه هزار میلیارد تومان 

برآورد شده است.

خبـر

نمایش آخرین پیشرفت های 
صنعتی در نمایشگاه صنعت اصفهان

نهمین نمایش��گاه بین المللی صنعت، صنای��ع کارگاهی، 
ماشین آلات و تجهیزات وابس��ته 25 تا 28 آذرماه در محل 
نمایش��گاه های بین المللی اس��تان اصفه��ان واقع در پل 

شهرستان دایر است.
 در این دوره از نمایشگاه 147 مشارکت کننده به نمایندگی 
از اس��تان های اصفهان، تهران، یزد، آذربایجان ش��رقی و 
هرمزگان، محصولات و دس��تاوردهای خ��ود را در 8500 
مترمربع فض��ای نمایش��گاهی ارایه خواهن��د کرد.صنایع 
کارگاهي، ماشین آلات و تجهیزات، دستگاه های جوش و 
برش، صنایع و ماشین آلات تراش��کاري، ریخته گري، فلز 
کاري، قالب س��ازي، صنایع برش، پرس، ج��وش و مونتاژ 
کاري، فناوري هاي پیش��رفته صنعتي، مهندسي مجدد و 
بومي سازي از جمله زیرگروه ها و زمینه های مشارکت این 

نمایشگاه را تشکیل می دهد. 
افزایش مت��راژ و افزایش حضور تولید کنن��دگان داخلی و 
مجموعه های ماشین سازی را می توان از جمله ویژگی های 
این نمایشگاه برشمرد.  این نمایشگاه طی ساعات بازدید 15 
الی21 آماده بازدید متخصصین، فعالان بخش های مختلف 
صنعت، دانش��جویان و اس��اتید و عاقمندان این بخش از 

اقتصاد کشور خواهد بود. 

خبــر اول

مصطف�ی 
مصری پور

به گزارش اصفهان زیبا و به نقل از وبسایت رسمی بانک مرکزی 
چین، بانک مرکزی چین روز یکشنبه در گزارشی تحقیقی اعام 
کرد، رشد اقتصادی این کشور ممکن است در سال 2015 از رقم 
پیش بینی شده 7.4 درصدی امسال پایین تر بیاید و به 7.1 درصد 

برسد که ناشی از عملکرد نامطلوب بخش اماک خواهد بود. 
بر اساس گزارشی که در پایگاه اینترنتی بانک مرکزی چین منتشر 
شده اس��ت، افزایش تقاضای جهانی می تواند موجب بالا رفتن 
میزان صادرات ش��ود، اما این افزایش برای خنث��ی کردن تاثیر 

تضعیف س��رمایه گذاری در بخش اماک کافی نخواهد بود. این 
گزارش حاکی است، صادرات چین احتمالا در سال 2015، 6.9 
درصد رشد خواهد داشت و نس��بت به رشد 6.1 درصدی امسال 
شتاب بیشتری خواهد گرفت، در حالی که رشد واردات این کشور 
از 1.9 درصد امسال به 5.1 درصد در سال آینده میادی خواهد 
رسید. در این گزارش هش��دار داده شده است که اقدام احتمالی 
فدرال رزرو آمریکا در افزایش نرخ بهره در سال آینده می تواند به 

اقتصادهای نوظهور جهان آسیب بزند.

رییس خانه صنعت، معدن و تجارت ایران گفت: کلید اصلی رشد 
صنعت در ارتباط آن با دانشگاه، صاحبان ایده، نخبگان، مخترعان 
و پژوهشگران است.سیدعبدالوهاب سهل آبادی افزود: این ارتباط 
کمک می کند که صنعتگران محدودیت ه��ا در عرصه تولید را 

شناسایی کنند و با دستاوردهای علمی روز آشنا شوند.
سهل آبادی بیان کرد: همچنین برای ترویج فرهنگ پژوهش و 

تشویق واحدهای تولیدی برای گسترش بخش تحقیق و توسعه 
خود، هر س��ال خانه صنعت و معدن از واحدهای برتر تحقیق و 
توسعه استان با همکاری سازمان صنعت، معدن و تجارت تقدیر 
به عمل می آورد که در سال جاری هم این برنامه اجرا خواهد شد.

وی همچنین از برقراری ارتباط خانه صنعت با بنیاد ملی نخبگان، 
با نمایشگاه نوآوری و خاقیت  خبر داد.

رییس خانه صنعت، معدن و تجارت ایران خبر داد؛

تقدیر از  واحدهای برتر تحقیق و توسعه 

رشد اقتصادی چین در سال 20۱5 کاهش می یابد

دکتر سبحاني،مدیر عامل فولاد مبارکه با بیان اینکه هم اکنون 
 تقاضا در بازار فولاد افزایش نیافته و تولیدکنندگان به راحتی 
می توانند نیاز داخل را تامین کنند، گفت: کشور در شرایط فعلی 

نیازی به واردات فولاد ندارد.
به گزارش تسنیم، این تولیدکننده عمده فولاد کشور با اشاره 
به اینکه ظرفیت تولید فولاد کش��ور در شرایط مناسبی قرار 

دارد، اظهار داشت: بحث واردات فولاد آن هم در شرایط فعلی 
بی معنی است.

 وی با بیان اینکه هم اکنون تقاضا در بازار فولاد افزایش نیافته 
و تولیدکنندگان به راحتی می توانند نیاز داخل را تامین کنند، 
افزود: افزایش واردات فولاد به کش��ور صدم��ات زیادی را به 

تولیدکنندگان داخلی می زند.

مدیر عامل فولاد مبارکه:

کشور در شرایط فعلی نیازی به واردات فولاد ندارد

وزارت بازرگانی آمریکا در جدیدترین گزارش خود کل مبادلات 
تجاری ایران و آمری��کا در 10 ماه نخس��ت 2014 را 147.5 
میلیون دلار اعام کرد. مبادلات تجاری دو کشور در این مدت 
با کاهش 41 درصدی نسبت به مدت مشابه سال 2013 مواجه 
شده است. مبادلات دو کشور در 10 ماه نخست سال گذشته 
میادی 249.6 میلیون دلار اعام شده بود. صادرات آمریکا به 
ایران در ماه های ژانویه تا اکتبر 2014 نسبت به مدت مشابه 
سال قبل 40 درصد کاهش داش��ته و به 147.5 میلیون دلار 

رسیده است. صادرات آمریکا به ایران در 10 ماه نخست 2013 
بالغ بر 247.4 میلیون دلار اعام ش��ده بود. واردات آمریکا از 
ایران در 10 ماه نخست 2014 صفر بوده است. آمریکا در مدت 
مشابه س��ال قبل 2.2 میلیون دلار کالا از ایران وارد کرده بود. 
وزارت بازرگانی آمریکا صادرات به ایران در اکتبر 2014 را 15.5 
میلیون دلار اعام کرده که این رقم نسبت به مدت مشابه سال 
قبل افت 27 درصدی داشته است. آمریکا در اکتبر 2013 بالغ 

بر 15.7 میلیون دلار کالا به ایران صادر کرده بود.

کاهش 40 درصدی صادرات آمریکا به ایران 
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آیا پوشیدن لباس های تنگی که برجستگی های بدن نشان داده شود 
توسط زنان جایز است؟

حضرت آیت الله خامنه ای: اگر از نگاه مردان اجنبی و ترتب 
مفسده در امان و محفوظ باشند،  اش�کال ندارد. در غیر این 

صورت جایز نیست. 

???/

???

? ?

??

اقتصاد و 
صن�عت

?

/

?

?

/

/

?

/

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

اخبــار

نگرشی به زمینه ها و عوامل اسراف و 
تبذیر 

سیدمهدی سلطانی: اس��راف و تبذیر،  هنگامی که به صورت رویه 
ای دینی و فرهنگی در جامعه در می آید، متاثر از زمینه ها و عواملی 
می گردد که در آموزه های دینی و اسلامی بدان ها اشاره شده است. 

مهم ترین آن ها چنین است: 
1- جهل و ناآگاهی از پیامدها و عواقب سوء اجتماعی و اخروی اسراف 

و تبذیر )نهج البلاغه، حکمت 67(.
2- هواپرس��تی و گس��ترش توجه به لذت های مادی )نک: س��وره 

یوسف/ آیه 53(
3- ثروت اندوزی و رفاه زدگی بسیار )ر.ک: آمدی، عبدالواحد،  غرر 

الحکم، ص 368(
4- نپرداختن به اصلاح و تهذیب نفس و بی توجهی به دس��تورات 
عقل و دین در این عرصه؛ که مومجب اتراف می گردد )نک: س��وره 
واقعه/ آیات 41 و 45 و س��وره مومن/ آیه 43؛ ر.ک: مکارم شیرازی، 

ناصر و دیگران، نفسیر نمونه، ج 23، ص 230(
5- رذیلت های اخلاقی و گسترش آن ها در جامعه؛ مانند انحرافات 
رفتاری خود برتربینی، برتری جویی و خودنمایی )نک: شیخ صدوق، 
من لا یحضره الفقیه، ج 4، ص 13 و عمر بن علی و مشقی، اللباب فی 

علوم الکتاب، ج 10، ص 392(
6- الگوپذیری از مسرفان 

7- تولید و عرضه ی نادرست کالا 
8- وسواس و گسترش آن )ر.ک: ایروانی، جواد، اسلام چه مصارفی 

را نادرست می داند،  صص 37-45(.

???

?

?

نفیسه
زمانی نژاد

?
??

???
????????
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رییس هیات مدیره اتحادیه مطبوعات محلی:

با هر اقدامی که مطبوعات محلی را 
تضعیف کند ، مخالفیم

رییس هیات مدیره اتحادیه مطبوعات محلی، به ابهام در دس��تورالعمل 
جدید معاونت مطبوعات��ی در مورد نحوه رتبه بندی نش��ریات متقاضی 

دریافت آگهی های دولتی اعتراض کرد.
خداداد ابراهیمی،رییس هیات مدیره اتحادیه مطبوعات محلی استان های 
کشور در گفت وگو با مهر، به دستورالعمل جدید ابلاغی از سوی معاونت 
مطبوعاتی وزارت ارشاد در مورد نحوه رتبه بندی و کسب امتیاز نشریات 
متقاضی دریافت آگهی های دولتی که بر اساس آن نشریات غیرسراسری از 
فهرست دریافت کنندگان آگهی های دولتی حذف شده اند، واکنش نشان 
داد و گفت: ما مخالف هر گونه اقدامی هستیم که موجب تضعیف پایه های 
اقتصادی مطبوعات محلی بشود؛ اعم از رتبه بندی های مالیاتی، اختصاص 
آگهی های دولتی به روزنامه های سراسری و خارج کردن مطبوعات محلی 
از این چرخه. وی سپس با تاکید بر لزوم پیگیری مسائل صنفی مطبوعات 
محلی به عن��وان یکی از برنامه های اساس��ی اتحادی��ه متبوعش، اضافه 
 کرد: ظاهرا معاونت مطبوعاتی و بخش رس��انه ای دولت در مصاحبه ها و 
اظهار نظرهایشان همیشه اعلام می کنند ما در جهت تقویت مبانی اقتصاد 
مطبوعاتی محلی تلاش می کنیم و اساس��ا امور صنفی مطبوعات محلی 
را به خودش��ان واگذار می کنیم، ولی باید گفت تا ای��ن لحظه این اتفاق 

نیفتاده است.

مدیر مسوول فصلنامه گفت وگو:

ابتدا تا انتهای نظریه استبداد شرقی 
پوچ است

مراد ثقفی در گفت وگو با ش��ماره دوم مجله »فرهن��گ امروز« تصریح 
می کند  مارکس در مورد شرق اشتباه می کرد، چون شرق را نمی شناخت، 

و البته خود او هم به این مساله اذعان کرده است.
مراد ثقفی درباره تئ��وری ویتفوگل به صراحت می گوی��د: »به نظر من، 
 داستان استبداد شرقی، اس��تبداد آس��یایی و غیره، همه انحراف است. 
تک استدلالی است. به خاطر آنکه آب عنصر مهم تولید بوده  و استخراج 
آن، کار سختی بوده، یک سیستم مرکزی لازم داش��ته که بتواند این را 
سامان دهد؛ یعنی دولت قبل از منازعات طبقاتی شکل می گیرد، اما سر 
تا ته این بحث پوچ است، جز شرق شناسی هیچ چیز نیست. نه به جامعه و 
تغییراتش نگاه دارد، نه به چگونگی رشد سایر ابزارهای تولید، نه به سواد 

و آگاهی مردمی، نه به خرده مبارزات واقعی مردم برای نان و آزادی.«
 ثقفی همچنین در مورد ادعای نفی شکل گیری مالکیت خصوصی و نفی 
شکل گیری طبقه در ایران می گوید: »چه کسی می گوید شکل نگرفته 
است؟ پس این سه میلیارد دلار و این چند هزار میلیارد تومان ها که از این 
بانک به آن بانک می رود چیست؟ این همه سرمایه ایرانی که دارد در چرخه 
اقتصاد سرمایه دارانه جهان می گردد چیست؟ این پتروشیمی ما چیست؟ 
مشکل این است که ما تحلیل اخلاقی از این ها ارائه می دهیم. مشکل از 
ضعف تحلیلی ماست. نه واقعیت انباشت حیرت انگیز سرمایه و اینکه هم 

اوست که الان دارد خیلی از چیز ها را دیکته می کند.
 این همه برج و بارو در شهر ها ما اگر نشانه های آش��کار از تفوق سرمایه 
نیست، پس چیست؟« او درباره اینکه مدل های تکرار شونده ای در تاریخ 
ایران وجود دارد پاسخ می دهد: »در اروپا هم هست. برآمدن فاشیسم در 
باسواد ترین و پیشرفته ترین کش��ور اروپایی را چگونه توضیح می دهید؟ 
این بازگش��ت قهقرایی به دروان توحش را الگوی تک��راری نمی دانید؟ 
فقط ما هس��تیم که باید در مورد یک گام به پی��ش و دو گام به پس های 
تاریخیمان توضیح دهیم؟ فقط ما هس��تیم که باید سرکوفت بخوریم؟ 
و به چش��م ملتی که فکر نکرده و نمی کند به خود نگاه کنیم؟ آلمان ها و 
فاشیسم ها، فرانسوی ها و دولت ویشی، یا همین خانم مارین لوپین نباید 

توضیح داده شوند؟«
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فرهنگ و 
هـــــنــر
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اجتماعــی صبــح ایــران 

استاد فیض الله صفدرزاده حقیقي، فرزند استاد 
مهدي خان یک��ي از پیشکس��وتان هنر فرش 
دستباف اصفهان در س��ال 1321 در اصفهان 
مهد هنر و فرهنگ ایران  متولد شد،  ایشان در 
خانواده اي که بیش از یک قرن فرش دستباف 
در آن موروثي اس��ت، پرورش یافت و به خاطر 
علاقه وافر به نقاش��ي و حرفه پدر، تحصیلات خود را در هنرستان 
هنرهاي زیباي اصفهان زیر نظرمرحوم اس��تاد رستم شیرازي در 
رشته مینیاتور به پایان رساند از سوابق ایشان مي توان به همکاري 
در سازمان میراث فرهنگي ایران ومرمت و ترمیم نقاشي هاي ابنیه 
تاریخي به همراه هیات ایتالیایي اشاره نمود. در این روزها فرصتی 
فراهم آمد تا با ایشان به گفت وگو بنشینیم. در ادامه این گفت وگو 

را می خوانید.
 به عنوان اولین پرسش بفرمایید چه شد که در زمینه 

هنر دستباف وارد شدید؟
کار فرش در خانواده ما یک کار موروثي بوده اس��ت و من از سنین 
کودکی با ان��واع و اقس��ام کار تولید فرش آش��نا ش��دم و چون به 
نقاش��ی نیز علاقه مند بودم به هنرس��تان هنرهای زیبا رفتم. آن 
 زمان استاد عیس��ی بهادری، رییس این هنرس��تان بود و در همه 
زمینه های هنری مهارت داشت.بهترین شاگرد ایشان آقای جواد 
رستم شیرازی بود که در زمینه مینیاتور فعالیت می کرد و من شاگرد 

ایشان بودم. بعد از آنکه از هنرستان فارغ التحصیل شدم، به استخدام 
س��ازمان میراث فرهنگی درآمدم. آن زمان به مناسبتی قرار بود از 
طرف دولت ایران به هر کدام از  مشاهیر و سران کشورها هدیه ای 
داده شود و تصمیم گرفته شد تا پورتره  هاي آن مشاهیر بافته شود 
واز من برای این کار دعوت به عمل آمد که به پایان رساندن کار بافت 
این پورتره ها حدود چهار سال به طول انجامید که در کنار بافت آنها 
فرشی را برای مجلس شورای آن زمان می بافتیم که حدود پنج سال 
زمان برد که 121 متر مربع بود. بعد از آن از سازمان میراث فرهنگی 
و فعالیت دولتی جدا شدم و در آن زمان از خدا خواستم به من توفیق 

بدهد تا دین خود را نسبت به فرهنگ و هنر این کشور ادا کنم.
فکر می کنید در ای�ن راه تا چه حد به خواس�ته های 

خود رسیده اید؟
خدا را شکر تا حد زیادی به خواسته هایم محقق شده اند با این حال 
علاقه ندارم به این حد متوقف شوم و همیشه در صدد ارائه کارهای 
جدیدی بوده ام که خدا را ش��کر در این زمینه سه پسرم  مرا یاری 
کرده اند و ان شاء الله بعد از من این راه را ادامه می دهند و من از این 
بابت بسیار خوشحالم ولی باید بگویم تا حدی که در توانم بوده دین 

خود را نسبت به این کشور ادا نموده ام.
 آیا آرزویی داش�ته اید که تا به امروز برآورده نش�ده 

باشد؟
همواره آرزو داشتم در این ش��هر یک موزه تاسیس بشود تا بتوانم 

بسیاری از کارهایم را به آنجا هدیه کنم و این خواسته خود را بارها 
با مسوولان در میان گذاشتم و آنها هم وعده هایی دادند ولی هرچه 
صبر کردم اقدامی در این زمینه صورت نگرفت. من به ش��هرهای 
زیادی در سراسر دنیا سفر کرده ام و همواره افسوس می خورده ام 
که ما با وجود این ظرفیت بزرگ چقدر در این زمینه عقب هستیم 
و هنوز یک موزه که در ش��هر اصفهان به این کار تعلق داشته باشد 

نداریم.
 به نظر می رسد حمایت از صنایع دستی در درجه اول 
به نفع خود دولت اس�ت با این وجود به نظر ش�ما چرا 

حمایت خوبی از صنعتگران صورت نمی گیرد؟
ببینید امروز در دنیا پیراهن یک بازیگر یا هنرپیش��ه یا یک تابلوی 
 نقاش��ی، چندین میلی��ون دلار به ف��روش می رس��د و من خودم 
 انسان های زیادی در سراسر دنیا دیده ام که چنین پول هایی خرج 
می کنند ولی متاسفانه هنوز نتوانسته ایم به این افراد ارزش فرش 
ایرانی را بفهمانیم چرا که بارها دیده ام فرش های قدیمی ایرانی با 
قیمت های بس��یار پایینی به فروش می رسند و علت آن این است 
که خیلی ها تصور می کنند این فرش با ماشین بافته شده است و 
ارزش این را نمی دانند و این مسوولیتی اس��ت که بر عهده دولت 
است که به وسیله  برگزاری نمایشگاه های متعدد ارزش فرش ایران 

را به دنیا  بشناساند.
 آیا تا به حال برای تحقق این خواس�ته پیشنهادی به 

مسوولان داده اید؟
 در دوران ریاس��ت جمهوری حجه الاس��لام هاش��می رفسنجانی 
 یک بار از من برای س��خنرانی دعوت کردند و م��ن آنجا خطاب به 
رییس جمهور گفتم امروز طرح های فرش های ما را کش��ورهای 
دیگر سرقت کرده اند و به نام ایران می فروش��ند و پیشنهاد دادم 
که از طرف دولت المپیادی تحت عن��وان المپیاد فرش در یکی از 
کشورهای اروپایی برگزار شود تا به واسطه این المپیاد مشخص شود 
کسانی که طرح های ایران را سرقت کرده اند، از خودشان هیچ طرح 
و ایده ای نداشته اند و کارشان در حقیقت یک سرقت هنری است 

ولی متاسفانه اقدامی صورت نگرفت.
برای حمایت از شاغلان در این رشته شما چه انتظاری 

از دولت دارید؟
به نظرم یکی از بهترین کارهای که دولت در زمینه فرش می تواند 
انجام دهد این است که کارگران قالیباف را بیمه کند چرا که بسیار 
انگیزه بخش و تاثیر گذار است و یکی از افتخارات خود من هم این 
است که در حال حاضر بالای 20 نفر کارگر بازنشسته بیمه دارم که 
هم اکنون از زندگیشان لذت می برند و خدا را شکر در رفاه هستند 

و این برای من بسیار باعث خوشحالی است.

  همکاری س�ازمان صنایع دس�تی را به چ�ه صورت 
می بینید؟

همکاری ها آن طور که باید و ش��اید و توقع هست نیست هر چند 
سازمان کارهای خوبی هم انجام داده است.

 به نظر می رس�د ام�روز فرش های ماش�ینی به لحاظ 
 داش�تن قیمت پایی�ن تر به ی�ک رقیب ج�دی برای  
فرش های دس�تباف  و یک معضل برای کسانی که از 
این راه امرار معاش می کنند تبدیل شده است، به نظر 

شما چاره چیست؟
بله همین طور است، شما می بینید که متاسفانه هر طرحی را که ما 
امروز می زنیم فردای همان روز ماشینی آن طرح هم به بازار آمده 
است اما اگر هنرمند یک ذهن خلاق داشته باشد هیچ گاه به مشکل 

بر نمی خورد و نا امید نخواهد شد.
 کارهای شما و برند شما از سایر طرح ها بسیار متفاوت 
 و جدید اس�ت؛ ش�ما طرح های کارهایت�ان را از کجا 

می گیرید؟
عمدتا از ابنیه تاریخی کشور در کارهایم استفاده می کنم تا وقتی 
کاری به خارج از ایران رفت هم معرف میراث فرهنگی ما باشد و هم 

معرف هنر قالیبافی.
 با توجه به سفرهای متعدد شما به کشورهای اروپایی 
و کشورهای توس�عه یافته و شناخت ش�ما از جوامع 
آنها طرح های س�نتی  تا چه حد  آنجا مورد استقبال 

قرار می گیرد؟
در زمینه فرش باید بگویم از آنجایی که طراحی ساختمان ها یک 
طراحی مدرن ش��ده اس��ت و دکوراتورها نیز به دنبال فرش های 
متناسب با این س��اخت جدید هس��تند لذا هنرمندان ایرانی باید 
بتوانند در پاس��خ به این نیاز با حفظ طرح سنتی فرش یک صورت 
مدرن به کارهایشان بدهند تا کارهایش��ان بیشتر مورد پذیرش و 

استقبال قرار بگیرد.
 آیا خود شما در این زمینه قدمی برداشته اید؟

در بیشتر کارهایم، سعیم بر این بوده اصالت فرش ایرانی را حفظ کنم 
و در عین حال با به کار بردن ن��وآوری و خلاقیت، طرح هایی خلق 
کرده ام که پیش از این مشابه آن کار نشده است و از طرفی هم هیچ 

کدام از کارهایم به هیچ وجه فرنگی نبوده است.
آیا در انجام طرح هایتان اس�اتید دیگری هم با ش�ما 

همکاری دارند؟
بله، دو نفر از اس��اتید به نام آقایان اس��تاد نوروز حفیظی و اس��تاد 
جعفرقلی فداکار که هر دو از دوستان هس��تند، بنده را در طرح ها 

یاری می کننند و من به همکاری با آنها مفتخرم.

گفت و گو با فیض الله حقیقی، استاد هنر فرش دستباف

همواره اصالت فرش ایرانی را در کارهایم حفظ کرده ام

وحید
 عالم

معاون صنایع دستی سازمان میراث فرهنگی کشور:  

صد هزار هنرمند صنایع دستی در انتظار بیمه هستند
یک شاعر و روان پزشک:

در جامعه باثبات نباید نگران نقدهای هنری بود
بهمن نامورمطل�ق، مهر:  از 350 ه��زار نفری که در بخش 
صنایع دس��تی مش��غول به کار هس��تند در حال حاضر تنها 
70 هزار نفر تحت پوش��ش بیمه و 100 هزار نفر دیگر نیز در 

فهرست انتظارند. 
بیمه هنرمندان صنایع دستی قطع نشده اما متقاضیان جدید 

نمی توانند خود را بیمه کنند.
ظاهرا علت این است که س��ازمان تامین اجتماعی می گوید: 
دولت باید بدهکاری مرا بپردازد و ت��ا این بدهکاری پرداخت 

نشود، من افراد تازه را بیمه نمی کنم.
 ما به س��خنگوی دول��ت نام��ه داده و با مس��وولان مرتبط از 
جمله با وزارت کار و تعاون و امور اجتماعی نامه داده و از آنها 

خواسته ایم تا به این مساله رسیدگی کنند.
 از 350 هزار نفری که در بخش صنایع دستی مشغول به کار 
هستند تنها 70 هزار نفر، تحت پوشش بیمه هستند و در حال 

حاضر 100 هزار نفر در فهرست انتظارند. 
اشتغال در بخش صنایع دستی، به شدت در خطر است.

افشین یداللهی، ایسنا: ترانه های اجتماعی ای که به نقد مسائل 
می پردازند به راحتی نمی توانند مج��وز بگیرند و این کم لطفی به 
ترانه ها و سرایندگانشان است. قاعدتا بخشی از ترانه باید به مسائل 
اجتماعی ، نقد اجتماعی ، اظهارنظر یا روایت ش��اعرانه  اتفاق های 
اجتماعی اعم از موفقیت ها یا کمبودها بپردازد. ترانه های اجتماعی 
ما اگر در راس��تای موفقیت قرار گیرند می توانند مجوز بگیرند اما 
اگر یک ترانه  اجتماعی در مورد کمبودها باشد یا انتقاد و اعتراض 
کند، فکر می کنم به راحتی نتواند مجوز بگیرد و این از نظر فرهنگی 

نقطه ضعف است. وقتی صحبت از این می شود که در جامعه ثبات 
وجود دارد نباید نگران نقد بود آن هم نقدی که هنرمندانه است و 
از طریق یک ترانه ایجاد می شود. مجموعه ای از ترانه ها، غزل ها و 
شعرهای سپید را در قالب کتاب دارم که از این میان خوشبختانه 
مجموعه ترانه هایم هیچ حذفیاتی نداش��ته و مج��وز گرفته، اما 
مجموعه شعرهای سپیدم در بعضی قسمت ها ممیزی خورده که 
من برخی از آنها را می توانم درک کنم که چرا ممیزی خورده اما 

بقیه شان را نمی فهمم. 

سبـد اخبــار

 رییس سازمان اس��ناد و کتابخانه ملی ایران، هدف شبکه هایی 
مانند »من و تو« را از تهی��ه برنامه هایی با موض��وع تاریخ رژیم 

پهلوی، تطهیر جنایات این رژیم عنوان کرد.
نشست خبری س��ید رضا صالحی امیری، رییس سازمان اسناد 
و کتابخانه ملی ایران با موضوع مراس��م رونمایی از پروژه تاریخ 
شفاهی ایران- عصر پهلوی دوم، صبح یکشنبه 23 آذر در کتابخانه 

ملی برگزار شد.
رییس کتابخان��ه ملی ایران که س��ازمان متبوعش مجری طرح 
تدوین پروژه تاریخ شفاهی ایران است، در پاسخ به سوال مهر در 
مورد ارزیابی اش از برنامه های برخی شبکه های ماهواره ای مانند 

»من و تو« در مورد تاریخ عصر پهلوی و ویژگی های پروژه ای که 
جمهوری اس��لامی ایران در حال انجام آن اس��ت، گفت: یکی از 
انگیزه های اصلی ما برای پرداختن به تاریخ شفاهی ایران معاصر، 
هم به عنوان یک رسالت س��ازمانی و هم یک وظیفه ملی، مقابله 
 با موجی از تاریخ سازی هاست که توس��ط برخی عناصر صورت 
می گیرد تا کسانی را که در رژیم گذشته دست به جنایات بیشمار 

زده اند، تطهیر کند.
وی افزود: آنچه در شبکه های خارجی که شما به یکی از آنها اشاره 
کردید، انجام می ش��ود تطهیر جنایات رژیم پهلوی در نیم قرن 
حاکمیتش بر این سرزمین است که در طول آن با همه ارزش های 

دینی و ملی این کشور مقابله کرد و نهاد حرکت های ضد ارزشی 
و ضد اخلاقی مانند جشن های 2500 ساله را بنیان گذاشت.

صالحی امیری در همین رابطه گفت: من س��ه رهیافت بس��یار 
 اساس��ی را در تهیه ای��ن قبیل برنامه ها توس��ط این ش��بکه ها 

می بینیم.
 اول نوعی پاکسازی و اس��تحاله رژیم پهلوی از جنایاتش است، 
هدف دوم تقدیس سلطنت و رهیافت سوم هم ظهور و بروز نوعی 
اباحه گری فرهنگی که در آن مقطع وجود داشت و اوج آن را در 
جشن های 2500 س��اله دیدیم که به عنوان مثال تئاتری را هم 
از فرانسه آورده که حتی در خود پاریس هم به آن واکنش نشان 

دادند. مجموعه این تلاش ها برای ایجاد ذهنیت در جهانیان و با 
هدف تقدیس پهلوی است؛ حکومتی که همه هزینه ها و خساراتی 
را که به بار آورد، ملت پرداخت کرد و بیت المال این مملکت برای 

آن صرف شد.
رییس سازمان اس��ناد و کتابخانه ملی ایران همچنین بدون نام 
بردن از »داریوش همایون« از س��ردمداران رژیم پهلوی، گفت: 
شخصی که از آن نام برده شد و من الان از ذکر نامش پرهیز دارم، 
بلاشک خود در دوره پهلوی عامل جنایت بود و حالا که در حاشیه 
قرار گرفته- در مصاحبه با همکاران ما در پروژه تاریخ ش��فاهی- 

تلاش می کند تا تصویری پاک از خود ارائه کند.

رییس کتابخانه ملی:

هدف شبکه  »من و تو« تطهیر جنایات پهلوی است
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سبـد اخبــار

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

نظر به اینکه مالکیت عرصه و اعیان و حق کسب و پیشه و سرقفلی دو باب تجاری و قسمتی از 
مالکیت عرصه و اعیان یکباب منزل مسکونی به پلاک های ثبتی3226/2 و 3226 بخش 3 ثبت 
اصفهان متعلق به آقای حسن انصاری و خانم سکینه حاتمی ماربینی و صغرا حاتمی ماربینی واقع 
در خیابان کمال کوچه ماهیگیریها در مسیر طرح عمرانی میدان امام علی )ع( قرار دارد و علیرغم 
شرکت نامبرده در جلسات کمیسیون معوض تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده، لذا با توجه 
به ضرورت اجرای طرح و برابر تبصره 4 ماده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و اراضی 
مورد نیاز شهرداری مصوب 28 آبان 1370، بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می 
گردد حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی نسبت به معرفی یک نفر کارشناس به 
عنوان معتمد و 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان 
کمال، روبروی حس��ینیه رضوی اقدام نماید. شایان ذکر است که کارشناسان می بایستی جزء 
 کارشناسان رسمی دادگستری و متخصص در رشته راه و ساختمان باشند و ظرف مهلت تعیین شده 

معرفی می گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

آگهی مزایده 
موضوع مزایده: فروش عرصه یک واحد مسکونی با کاربری مسکونی به مساحت 275 مترمربع به شماره پلاک ثبتی 2864 قطعه چهار نجف آباد، 

واقع در امیرآباد،  فاز چهار شهرک آزادگان شهر نجف آباد 
دستگاه مزایده گذار: شهرداری نجف آباد 

محل واحد مسکونی: امیرآباد، فاز چهار شهرک آزادگان شهر نجف آباد 
شرایط شرکت در مزایده: شرکت برای عموم آزاد می باشد که بایستی دارای کپی شناسنامه عکسدار و یا کپی کارت ملی معتبر، اساسنامه شرکت 

با آخرین تغییرات در روزنامه رسمی که منقضی نشده باشد )شرکت کنندگان در مزایده باید رعایت منع مداخله کارکنان دولت را بنمایند(
محل دریافت اسناد مزایده: امور قراردادهای شهرداری نجف آباد

مهلت دریافت و ارسال اسناد مزایده و پیشنهاد قیمت:  از افراد واجد شرایط دعوت می شود جهت کسب اطلاعات بیشتر و دریافت اسناد مزایده 
تا پایان وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 93/10/04 به امور قراردادهای شهرداری نجف آباد مراجعه و پیشنهادات خود را حداکثر تا پایان وقت 
اداری روز دوشنبه مورخ 93/10/08 به  دبیرخانه محرمانه شهرداری نجف آباد تحویل نمایند )دریافت اسناد مزایده به صورت حضوری و با ارایه 

معرفینامه کتبی،  با مهر و امضاء مجاز و تعهد آور شرکت انجام می گیرد(
قیمت پایه فروش عرصه یک واحد مسکونی با کاربری مسکونی به مساحت 275 مترمربع به شماره پلاک ثبتی 2864 قطعه چهار نجف آباد، از 

قرار هر مترمربع: 3/000/000 ریال 
مبلغ فروش اسناد مزایده: 200/000 ریال طی فیش واریزی به حساب سیبا بانک ملی به شماره 0104544156001 درآمد شهرداری نجف آباد 
میزان سپرده: 1- معادل 5 درصد قیمت پایه فروش عرصه یک واحد مسکونی با کاربری مسکونی به مساحت 275 مترمربع به شماره پلاک ثبتی 
2864 قطعه چهار نجف آباد به مبلغ 41250000 ریال را طی فیش واریزی به حساب سپرده 0104544150002 شهرداری نجف آباد و یا 

معادل آنرا ضمانتنامه معتبر بانکی ارایه نمایند. 
برندگان اول و دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انجام معامله نشوند سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزییات مربوط به مزایده در اسناد مزایده مندرج است. 
تذکر: شهرداری نجف آباد در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختارمی باشد.

مسعود منتظری - شهردار نجف آباد 
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مسابقه هفته)5(
برگزیدگان مسابقه )شماره 4(:

1- مریم	عبدلی	
2–	ماهی	صفرزاده

برگزیدگان	برای	دریافت	هدایای	خود	می	توانن��د	از	دو	هفته	بعد	از	
اعلام	نامشان	به	روابط	عمومی	سازمان	س��ازمان	فرهنگي	تفریحي	

شهرداري	اصفهان	مراجعه	کنند.	

متن	زیر	که	طرح	مس��ابقه	ای	اس��ت	با	همكاري	س��ازمان	فرهنگي	
تفریحي	شهرداري	اصفهان	و	روزنامه	اصفهان	زیبا،	این	هفته	توسط	
فرهنگسرای	خانواده	ارائه	شده	است.	ش��رکت	کنندگان	عدد	گزینه	
صحيح	را	به	ش��ماره	30004845 	ارس��ال	کنند	تا	در	صورت	پاسخ	

صحيح	به	قيد	قرعه	هدایایي	دریافت	کنند.

  شادي و نشاط خانوادگي
خانواده	کوچك	ترین	و	درعين	حال	اساسي	ترین	واحد	جامعه	است	
که	همه	اتفاقات	از	آن	ش��روع	مي	ش��ود	و	باید	در	حف��ظ	و	بقای	آن	

کوشش	کرد.
خانواده	شاد	یعني	خانواده	متعادل،	خانواده	اي	که	باهنجارها	سازگار	

است.
براي	شادکردن	فضاي	خانه		لازم	است	افراد	خانواده	از	احساس	نفرت	
و	انزجار	نس��بت	به	یكدیگر	فاصله	بگيرند	و	با	بهتر	زیستن	و	برخورد	
مثبت	و	عقلان��ي	از	رنج	ها	و	ناملایم��ات	بكاهند	و	با	کس��ب	تجربه،	
متوجه	ارزش	هاي	موجود	شوند	و	نشاط	و	شادي	بيشتري	به	زندگي	

خود	بياورند.	
ساده	ترین	شيوه	رسيدن	خانواده	به	نشاط	این	است	که	ویژگي	هاي	
شخصيتي،	زیستي،	شناختي	و	اجتماعي	همدیگر	را	بشناسيم	و	براي	

تامين	نيازهاي	یكدیگر	بكوشيم.
در	چني��ن	خان��واده	اي	زن	وش��وهر	بيش��تربه	نكته	ه��اي	مثبت،	
توانمندي	ها	و	نعمت	هایي	که	در	اختيار	دارند	مي	پردازند	تا	به	آنچه	

ندارند	و	یا	در	اختيارشان	نيست.	
زن	و	شوهر	رابطه	اي	دوستانه	با	هم	دارند	و	اختلاف	نظرها	و	سوء	تفاهم	ها	را	
ازطریق	گفت	وگو	در	نزدیك	ترین	فرصت	ممكن	حل	مي	کنند	و	در	صورت	
بروز	اختلاف،	به	جاي	اینكه	همدیگر	را	سرزنش	کنند،	ضمن	اینكه	گذشت	
و	بخشش	نس��بت	به	همدیگر	را	فراموش	نمي	کنند،	مي	کوشند	تا	ریشه	

مشكل	را	پيدا	کنند.
همچنين	افراد	خانواده	از	س��لامت	و	آرامش	رواني	و	معنوي	خانواده	
پشتيباني	مي	کنند	و	در	تلاش	هس��تند	تا	آرامش	خانواده	را	افزایش	

دهند	و	عوامل	ازبين	برنده	آرامش	را	کنترل	کنند.
افراد	خانواده	رابطه	اي	صادقانه	باه��م	دارند	و	دروغ	و	پنهان	کاري	در	

روابط	آنها	جایي	ندارد.	
پدر	و	مادر	اصرار	نمي	کنند	که	فرزندش��ان	تجلي	خواسته	هاي	آنها	
باش��د	بلكه	آنها	را	در	راه	هایي	که	استعدادش��ان	را	دارند،	تش��ویق	و	
حمایت	مي	کنند.	اف��راد	خانواده	به	یكدیگر	امكان	رش��د	و	بالندگي	
مي	دهند	و	حتي	المقدور	شرایط	مادي	و	معنوي	آن	را	فراهم	می	کنند.	
	بين	گفتار	و	رفت��ار	والدین	تفاوت	وج��ود	ندارد	و	تربيت	را	بيش��تر	
به	وسيله	رفتار	به	فرزندانش��ان	مي	آموزند.	در	واقع	پدر	و	مادر	الگوي	

اخلاقي	براي	فرزندانشان	مي	شوند.

سوال مس�ابقه: ساده ترین ش�يوه رس�يدن خانواده به 
نشاط چيست؟

1-	ویژگي	هاي	شخصيتي	همدیگر	را	بشناسيم	و	براي	تامين	نيازهاي	
یكدیگر	بكوشيم.

2-	ویژگي	هاي	زیستي	همدیگر	را	بشناسيم	و	براي	تامين	نيازهاي	
یكدیگر	بكوشيم.

3-	ویژگي	هاي	ش��ناختي	و	اجتماعي	همدیگر	را	بشناسيم	و	براي	
تامين	نيازهاي	یكدیگر	بكوشيم.

4- همه	موارد

در	حالی	ک��ه	سال	هاس��ت	موتورس��واران	با	
بی	قانونی	نظم	کش��ور	را	بره��م	زده	اند	و	خود	
را	نانوش��ته	از	قانون	می	پندارند،	چندی	پيش	
پليس	اس��تان	اصفهان	پيش��نهاد	مهمی	داد	
که	در	صورت	گس��ترش	آن	می	توان	در	زمينه	
برطرف	ک��ردن	تخلف��ات	و	قانون	گریزی	های	

موتورسوارن	گامی	مثبت	برداشت.
این	گام	که	با	پيش��نهاد	به	کارگيری	موتورسيكلت	های	برقی	
عنوان	ش��د	و	در	پی	آن	خود	پيش��گام	در	راه	ان��دازی	این	نوع	
موتورها	ب��ود،	اینك	ني��از	به	فرهنگس��ازی	ج��دی	در	ميان	

شهروندان	را	دارد.	
	از	س��وی	دیگر	این	موتورس��يكلت	های	برقی	ضمن	کمك	به	
پيشگيری	از	تخلفات	موتورس��واران،	در	کاهش	آلودگی	هوا	و	
اینورژن	که	در	حال	حاضر	اصفهان	و	بسياری	از	کلانشهرهای	
کش��ور	را	تحت	محاصره	خود	قرار	داده	و	س��لامت	مردم	را	به	
خطر	انداخته	اس��ت	و	نيز	پيش��گيری	از	جرائ��م	نقش	مهمی	

خواهد	داشت.		
برای	توضيحات	بيش��تر	در	این	خصوص	و	نيز	علل	و	بررس��ی	
تخلفات	موتورسواران	با	سرهنگ	حسين	غلامی،	ریيس	پليس	

راهور	استان	اصفهان	گفت	وگویی	انجام	دادیم.	
چ�را موتورس�واران در رعای�ت قان�ون بی توجه 

هستند و به راحتی قانون را زیر پا می گذارند؟
ابتدا	قابل	ذکر	اس��ت	که	در	اس��تان	اصفه��ان	نزدیك	به	یك	
ميليون	و	300	هزار	دستگاه	موتورسيكلت	وجود	دارد	که	بيش	
از	نيمی	از	آن	در	شهر	اصفهان	هست.	در	این	بين	14	کارخانه	
موتورسيكلت	سازی	در	اس��تان	موجود	است	که	روزانه	حدود	
هزار	دس��تگاه	توليد	می	کنند	و	به	تمام	شهرهای	کشور	صادر	
می	ش��ود	و	در	قبال	آن	حتی	پنج	درصد	این	موتورسيكلت	ها	
به	علت	مشكل	زیرساخت	آن	از	رده	خارج	نمی	شود	و	به	خاطر	
همين	انباشت	موتورس��يكلت	و	توليدات	بالا	با	انبوهی	از	این	

وسيله	نقليه	روبرو	هستيم.
از	طرف	دیگر	موتورس��يكلت	چون	نس��بت	به	خودرو	ارزان	تر	
اس��ت	و	مصرف	س��وخت	کمتری	دارد	و	همچني��ن	با	مزایای	

دیگری	مثل	حمل	راحت��ر	و	محدودیت	برای	ج��ای	پارک	آن	
باعث		علاقه	مندی	بيشتری	مردم	در	استفاده	از	آن	شده	است	و	
در	این	بين	استان	اصفهان	نسبت	به	دیگر	کشورها	طرفداران	
بيش��تری	دارد	که	همين	حجم	زیاد	کنترل	آنها	را	با	مش��كل	

مواجه	کرده	است.
حتی	برخی	بر	این	باورند	که	موتورسواران	این	استان	نسبت	به	
دیگر	شهرهای	کشور	تخلفات	بيشتری	دارند	که	در	واقع	همين	
تعداد	زیاد	این	طور	استنباط	می	کند	که	تخلفات	موتورسواران	
این	استان	نس��بت	به	دیگر	استان	ها	بيشتر	اس��ت	که	به	تبع	
آن	هرچه	موتورس��وار	بيشتر	باشد،	مس��لما	نظم	دهی	آنها	هم	

مشكل	تر	است.
ضمنا	همين	بی	نظمی	ها	را	اگر	در	در	اس��تان	هایی	مثل	اراک،	
قم	و	یزد	مقایسه	کنيم،	می	بينيم	که	وضعيت	آنجا	هم	تفاوتی	

با	این	استان	ندارد.
دليل عدم استقبال موتورس�واران از کلاه ایمنی 
چيس�ت، به طوری که ت�ا زمان حض�ور پليس در 

چهاراه ها این قانون بهتر رعایت می شود؟
کلاه	ایمنی	کشور	ما	استاندارد	ندارد	و	کارخانه	های	توليد	کننده		
و	واردکنندگان	موتورس��يكلت	برابر	با	سيستم	باشد	و	درست	
اس��ت	که	به	صورت	دوره	های	مقطعی	س��ر	چهارراه	ها	پليس	
	می	ایس��تاد	و	مردم	رعای��ت	می	کردن��د	اما	در	ح��ال	حاضر	
به	طور	مستمر	سر	چهارراه	ها	پليس	ایس��تاده	و	با	متخلفان	و	
آنهایی	که	کلاه	ایمنی	ندارند،	برخورد	می	کند	و	خوش��بختانه	
الان	با	وضعيت	بهتری	روبرو	هستيم	به	طوری	که	15	درصد	و	
حتی	تا	20	درصد	بهتر	شده	یعنی	از	هر	10	نفردو	تا	سه	نفر	از	
کلاه	ایمنی	استفاده	می	کنند	و	با	این	تيم	و	سخت	گيری	هایی	

که	شده	است،	وضعيت	بهتر	شده	است.
تخلف�ات  و  قانون گری�زی  در  عوامل�ی  چ�ه 

موتورسواران نقش دارد؟ 
یكی	از	عوامل	نبود	زیرساخت	است.	در	حقيقت	ما	نتوانسته	ایم	

زیرساخت	ها	را	مهيا	کنيم.
زیرا	کارخانه	های	توليدکننده	موتورسيكلت	استانداردهای	لازم	
را	در	توليدش��ان	رعایت	نمی	کنند،	به	طوری	که	در	حال	حاضر	

ميزان	آلودگی	صوتی	و	آلود	ه	کنندگی	ه��وای	آن	بيش	از	حد	
استاندارد	است	که	می	بایستی	به	آن	توجه	شود.	
از	طرف	دیگ��ر	از	رده	خارج	ک��ردن	موتورهای	
قدیمی	و	غير	اس��تاندارد	حائز	اهميت	است	که	
متاسفانه	هنوز	با	وجود	تصویب	این	قانون	توسط	
وزارت،	از	سوی	دولت	هنوز	این	امر	مهم	قانونی	

نشده	است.
	این	در	حالی	است	که	باید	همانند	از	رده	خارج	
کردن	خودروهای	فرسوده،	موتورسيكلت	هایی	
که	فاقد	پلاک	هستند	و	یا	قدیمی	اند	نيز	از	رده	
خارج	و	با	جایگزین	شوند	تامعضلات	مربوط	به	

موتورسواری	تا	اندازه	ای	رفع	شود.
علاوه	بر	این	از	آنجایی	که	تعداد	موتورسيكلت	ها	
زیاد	و	پارکينگ	ها	محدود	اس��ت،	ما	با	مشكل	

روبروهستيم.
	در	ح��ال	حاض��ر	بالاترین	مج��ازات	متخلفان	
موتورسيكلت،	توقيف	موتورسيكلت	آنهاست،	
ما	به	خاطر	محدودیت	پارکينگ،	مجبوریم	تنها	

به	جریمه	اکتفا	کنيم.
	این	در	حالی	اس��ت	که	اگر	با	کمك	شهرداری	

این	پارکينگ	ها	برای	توقيف	بيش��تر	موتورس��واران	متخلف	
بيشتر	می	شد،	خود	نيازی	از	زیرساخت	ها	را	فراهم	می	کرد.

همچنين	بعضی	از	فروشگاه	های	موتورسيكلت	موتورهایی	را	
	به	مشتریان	می	فروشند	که	هيچ	سندی	ندارد	و	تنها	یك	کاغذ	
غير	رسمی	که	آدرسی	از	آنها	ندارد،	ارائه	می	شود	که	شناسایی	
آنها	را	برای	ما	غيرممكن	می	کند	که	البته	ما	درخواس��ت	ارائه	
س��ند	برای	تمام	موتورهای	فروش��ی	داده	ایم	تا	این	مش��كل	

برطرف	شود	و	شناسایی	آنها	راحت	تر	شود.
در	ضمن	گاهی	خود	موتورسواران	اقدام	به	فروش	موتورسيكلت	
خود	می	کنند	که	حتی	ممكن	اس��ت	آنها	جریمه	هایی	داش��ته	
باش��ند	که	خریدار	از	آن	بی	خبر	است	و	شناسایی	فروشنده	هم	
با	این	موتورهای	بی	سند	برای	ما	امكان	پذیر	نيست	که	خود	این	
موضوع	عامل	مهمی	در	تخلفات	اس��ت	و	قطعا	در	رفع	آن	باید	
اقدام	کرد.	چراکه	بيش	از	50	درصد	تصادفات	چه	فوت	شده	و	چه	
آنهایی	که	مجروح	می	شوند،	ناشی	از	حوادث	موتورسواران	است.
اقدامات شما در زمينه فرهنگسازی چه بوه است 
و به عبارت دیگر با چه راهکارهایی می توان مانع 

از این تخلفات شد؟
در	حال	حاضر	ب��ا	وجود	موانع	بيش	از	1500	دس��تگاه	اعمال	
قانون	می	کنند	اما	با	این	حال	تخلفات	دیده	می	شود	که	ما	اعلام	
کردیم	تمام	دس��تگاه	ها	از	جمله	آموزش	و	پرورش،	بهزیستی	
و	رسانه	ها	و	سایر	ارگان	های	مربوطه	برای	فرهنگسازی	هرچه	

بيشتر	کمك	کنند.	
ضمن	اینكه	اقدام	شهرداری	هم	برای	ایجاد	پارکينگ	می	تواند	
دس��ت	ما	را	برای	برخ��ورد	و	توقي��ف	موتورسيكلت	س��واران	

بی	قانون	بهتر	باز	کند.
همچنين	اخيرا	تعدادی	تيم	مشخص	شده	که	تنها	برخوردشان	
با	موتورسيكلت	سواران	بی	قانون	در	محدوده	مرکزی	شهر	است	
و	به	مرور	این	شيوه	گسترش	پيدا	می	کند	و	برخوردها	جدی	تر	
خواهد	شد.	ضمنا	درصددیم	تا	انشاالله	تا	پایان	سال	20	درصد	

وضعيت	ساماندهی	شود	و	از	نظر	کلاه	ایمنی	و	مقررات	و	قوانين	
فرهنگ	صحيح	اس��تفاده	از	آن	به	مردم	آموزش	

داده	شود.
پيشنهادی	هم	به	اداره	کل	استاندارد	برای	ورود	

موتورسيكلت	استاندارد	شده	است.
درخصوص	موتورسيكلت	های	برقی	هم	که	اخيرا	
پيشنهاد	استفاده	از	آن	شده	است،	هر	چند	بهای	
بالایی	دارد،	و	تبعا	ممكن	اس��ت	تمایل	مردم	را	
برای	خرید	کمتر	کند	ام��ا	آگاهی	از	مزایای	زیاد	
آن	می	توان��د	در	به	کارگيری	این	ن��وع	موتورها	
نقش	داش��ته	باش��د.	البته	ما	پيش��نهاد	کردیم		
شهرداری	با	مبلغ	پایين	تری	موتورسيكلت		های	
اس��تاندارد	و	برقی	را	در	اختيار	م��ردم	قرار	دهد	
ضم��ن	اینكه	س��عی	ش��ود	اینها	داخل	کش��ور	
خودمان	توليد	ش��ود	و	ی��ا	با	وام	و	سوبس��يد	به	
دست	خریدار	برسد		و	درپی	آن	بهتر	است	مردم	
	را	به	خری��د	آن	مقيد	کنند	و	هم��ان	طوری	که	
در	ح��ال	حاضر	ماش��ين	های	قدیمی	ب��ا	جدید	
تعویض	می	شود،	می	توان	این	موتورهای	موجود	
را	به	مرور	با	موتورسيكلت	های	برقی	تعویض	کرد.	
استفاده از این نوع موتورس�يکلت های برقی چه 

مزایایی دارد؟
این	موتورها	با	ش��ارژ	برقی	حدود	هفت	الی	هشت	ساعت	قابل	
استفاده	است.	با	گس��ترش	آن	مثل	برخی	از	کشورها	با	ایجاد	

شارژ		در	بين	راه	برای	افراد	قابل	شارژ	مجدد	خواهد	بود.
در	هر	صورت	اگر	این	کار	عملی	ش��ود،	مزایای	بسياری	دارد	از	
جمله	اینكه	آلودگی	دستگاه	های	موتورسيكلت	های	فعلی	که	
در	حال	حاضر	به	اندازه	ش��ش	دس��تگاه	خودرو	ایجاد	می	کند	
و	به	اندازه	10	دس��تگاه	خودرو	آلودگی	صوت��ی	ایجاد	می	کند،	

برطرف	می	شود.
در	حقيقت	اگر	این	کار	در	اس��تان	و	به	طور	کلی	در	کشور	عملی	
می	ش��د	همان	طور	ک��ه	در	حال	حاض��ر	در	برخی	کش��ورها	از	
این	موتورس��يكلت	های	برقی	اس��تفاده	می	ش��ود	و	تخلفات	و	
	معضلات	آن	کمتر	می	ش��د،	برای	ما	هم	مثمرثم��ر	واقع	خواهد	

شد.
از	دیگر	مزایای	این	موتورسيكلت	ها	سرعت	آن	است	که	در	حد	
50	کيلومتر	است	و	در	نتيجه	س��رعت	کمتر	امكان	تصادفات	

کمتر	را	به	همراه	دارد	و	در	دستگيری	متخلفان	موثر	است.	
ضمنا	طبق	بررس��ی	هایی	که	م��ا	انجام	دادیم	متوجه	ش��دیم			
ميزان	برق	مورد	اس��تفاده	آن	نس��بت	به	بنزین	بسيار	کمتر	و	
با	صرفه	تر	اس��ت	و	در	واقع	عاملی	برای	صرفه	جویی	در	مصرف	

بنزین	خواهد	بود.
در	واقع	پيش	بينی	می	شود	اگر	این	موتورسيكلت	ها	در	سطح	
استان	گسترش	یابد،	مانع	از	بسياری	از	تخلفات	و	بی	نظمی	ها	

و	تلفات	می	شود	و	در	پيشگيری	از	جرائم	موثر	خواهد	بود.
اق�دام ش�ما ب�رای نهادین�ه ک�ردن ای�ن ن�وع 

موتورسيکلت ها چه بوده است؟
در	حال	حاضر	پليس	به	خاطر	تش��ویق	مردم	اس��تان	اقدام	به	
خرید	10	دس��تگاه	در	چرخه	نيروهای	خود	کرده		اس��ت	تا	با	

استفاده	و	تردد	آن	در	مرکز	شهر	تشویقی	برای	مردم	باشد.

6

دوشنبه   24 آذر 1393 

شماره 2259 | 12  صفحه

جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

سيستم های نرم افزاری و نقش امنيت اطلاعات
روابط	عمومی	سازمان	فاوا	و	به	نقل	از	مژگان	شبان	زاده،	کارشناس	
امنيت	اطلاعات	سازمان	فاوا	شهرداری	اصفهان	درخصوص	امنيت	
سيس��تم	های	نرم		افزاری	توضيحات��ی	ارائه	کرده	که	ب��ه	ذکر	آن	

می	پردازیم.
این	کارش��ناس	امنيت	اطلاعات	سازمان	فاوا	ش��هرداری	با	اشاره	
به	اینكه	ایمن		سازی	شبكه	و	سيس��تم	های	عامل	به	تنهایی	مانع	
	نفوذ	به	سيس��تم	های	اطلاعاتی	نخواهد	ش��د،	گفت:	بسياری	از	
نرم		افزاره��ای	کارب��ردی	دارای	حفره	های	امنيتی	هس��تند	که	
نفوذگ��ران	با	اس��تفاده	از	آنه��ا	می	توانند	به	سيس��تم	های	دیگر	

دسترسی	پيدا	کنند.
وی	بی	توجهی	به	نيازمندی	های	امنيتی	سيستم	های	نرم		افزاری	
را	از	مهم	ترین	عوامل	دسترسی	هكرها	به	اطلاعات	موجود	در	هر	
سيستم	دانست	و	با	اظهار	تاسف	گفت:	متاسفانه	بيشترین	توجه	
توسعه	دهندگان	سيستم	های	نرم		افزاری	روی	توسعه	و	گسترش	
نيازمندی	های	عملياتی	سيستم	است	و	توجهی	به	مسائل	امنيتی	

سيستم	ها	نمی	شود.	
شبان	زاده	گفت:	اکثر	ذی	نفعان	به	منظور	امن		سازی	نرم		افزار	اقدام	
به	انجام	تست	نفوذ	و	برطرف	سازی	حفره	های	امنيتی	می	کنند	که	

این	رویكرد	منجر	به	افزایش	هزینه	ها	می	شود.
وی	با	بيان	اینكه	در	نظر	گرفتن	ملاحظات	امنيتي	در	فازهای	توليد	
نرم	افزار	باعث	می	شود	نرم		افزار	توليد	شده	داراي	امنيت	پایه	اي	و	
زیربنایي	شود،	تاکيد	کرد:	مد	نظر	قرار	دادن	اصول	امنيت	اطلاعات	

در	چرخه	مهندسی	نرم		افزار	لازم	و	ضروری	است.
این	کارش��ناس	امنيت	اطلاعات	سازمان	فاوا	ش��هرداری	تامين	
امنيت	اطلاعات	در	نرم		افزارها	را	از	مهم	ترین	برنامه	های	سازمان	
فاوا	شهرداری	اصفهان	ذکر	کرد	و	ادامه	داد:	بدین	منظور	بهترین	
	رویكرد	)متدلوژي	برق��راري	امنيت	در		چرخه	حي��ات	نرم		افزار(	

در	نظر	گرفته	شده	است.	
به	گفته	وی	وی	بر	طبق	این	متدولوژي،	ابتدا	نيازمندي	هاي	امنيتي	
نرم		افزار	استخراج	شده	و	در	قراردادهای	توليد	و	یا	خرید	نرم		افزار	
درج	می	شود	سپس	در	موعد	تحویل	سيس��تم،	به	منظور	کنترل	
پياده		سازی	تمهيدات	ذکر	ش��ده	در	قرارداد،	سيستم	تحت	تست	

قرار	می	گيرد.	
شبان	زاده	با	بيان	این	موضوع،	خاطرنشان	کرد:	بدین	ترتيب	ضمن	
ارتقای	س��طح	امنيت	سيس��تم	ها،	کارایی	و	کيفيت	آنها	افزایش	

می	یابد.

مصاحبه اختصاصی با ریيس پليس راهور استان:

موتورسيكلتبرقیجرائموتصادفاتراکاهشمیدهد
محـک

ليلا
کهلانی

گروه
جامعه

معاون	آموزش	پيش��گيری	و	حفاظت	از	حریق	
سازمان	آتش	نش��انی	اصفهان	با	اشاره	به	اینكه	
بس��ياری	از	منازل	امروزی	به	دليل	معيارهای	
مهندسی	انرژی	و	بهينه	سازی	مصرف	سوخت	
به	شدت	ایزوله	ش��ده	و	تمامی	مسيرهای	ورود	
ه��وای	تازه	ب��ه	داخ��ل	س��اختمان،	علی	رغم	
	تاکيد	بر	تامين	هوای	تازه	جهت	وس��ایل	گازسوز	مسدود	شده	

است.
عليرضا	یاوری	ادام��ه	داد:	بنابراین	به	دليل	فق��دان	هوای	تازه	
امكان	خروج	گازهای	حاصل	از	س��وخت	نيز	از	طریق	دودکش	
به	سهولت	ميسر	نيست	و	به	موازات	آن	به	دليل	کاهش	ميزان	

اکسيژن،	گاز	به	صورت	ناقص	سوخته	و	منوکسيد	زیادی	توليد	
می	شود.	به	گفته	وی	در	این	حال		روشن	کردن	هود	اجاق	گاز	یا	
هواکش	آشپزخانه	یا	دستشویی	نيز	مزید	بر	علت	شده	و	ایجاد	
فشار	منفی	در	داخل	س��اختمان	موجب	مكش	هوای	بيرون	از	
طریق	دودکش	گش��ته	که	نتيجه	آن	پخش	منوکسيد	کربن	و	

سایر	گازهای	حاصل	از	سوخت		در	فضای	ساختمان	است.

   خطر تجمع گازها با دودکش مشترک
وی	تامل	جدی	در	این	خصوص	را	توسط	سازمان	نظام	مهندسی	
ضروری	دانس��ت	و	تاکيد	کرد:	خطر	مك��ش	و	تجمع	گازهای	
حاصل	از	س��وخت	در	یكی	از	واحدهای	مس��كونی	مجموعه	با	

توجه	ب��ه	عدم	رعایت	ش��رایط	تامين	هوای	جایگزین	توس��ط	
س��كنه،	تجدید	نظر	در	اجرای	دودکش	های	مشترک	را	ایجاب	
می	کند.	همچني��ن	با	توجه	به	ضعف	فرهن��گ	ایمنی	جامعه	و	
وجود	مشكلات	اقتصادی	و	معيشتی،	توليد	و	استفاده	از	بخاری	
خانگی	گازس��وز	بدون	دودکش	غير	اصولی	و	قابل	تجدید	نظر	
بوده،	و	به	دليل	اس��تفاده	در	خ��ارج	از	محدوده	تعریف	ش��ده	
کاربری	های	مكانی	خطرناک	اس��ت.یاوری	با	اش��اره	به	اینكه	
امروزه	ایمنی	ساختمان	ها	به	ویژه	پس	از	تحویل	و	بهره	برداری،	
در	دنيا	ش��كل	جدی	تری	به	خود	گرفته	اس��ت،	بيان		داشت:	
نظارت	بر	تغييرات	حين	اسكان	را	نيز	شامل	می	شود	و	هر	گونه	
تغييرات	ساختمانی	و	جابجایی	وسایل	و	تجهيزات	خطرآفرین	
بایس��تی	با	مجوز	مراجع	صلاحيتدار	صورت	پذیرد.		به	عنوان	
نمونه	در	اول	آوریل	س��ال	2002	در	بعضی	قسمت	ها	تغييرات	
اساسی	یافت	که	عمده	تغييرات	درخصوص	نصب	یا	جابجایی	
بویلر	یا	ظروف	و	دس��تگاه	های	آبگرم	توسط	متخصصين	مورد	
تایيد	و	ثبت	ش��ده	اس��ت	و	برای	هر	یك	از	تجهيزات	گازسوز،	
نفت	سوز	یا	س��ایر	س��وخت	ها	متخصصان	ویژه	و	جداگانه	ای	
پيش	بينی	ش��ده	اس��ت.	وی	اظهار	کرد:	نقش	مهندس	ایمنی	
ساختمان،	علاوه	بر	بازرسی	و	نظارت	بر	اجرای	مباحث	14	و	17	
مقررات	ملی	ساختمان،	در	راستای	انجام	اقدامات	اساسی	جهت	
حذف	گازهای	خطرناک	حاصل	از	سوخت،	کنترل	اجرای	سایر	
مقررات،	ب��ه	خصوص	مبحث	حفاظت	س��اختمان	ها	در	مقابل	
حریق،	مبحث	ایمن��ی	و	حفاظت	کار	در	حي��ن	اجرا	و	مبحث	
تاسيسات	بهداشتی	بوده	تا	شرایط	مناسبی	جهت	تامين	و	حفظ	

سلامت	انسان	به	شكلی	کلی	به	وجود	آید.	

   رشد آموزش ایمنی
مع��اون	آم��وزش	پيش��گيری	و	حفاظ��ت	از	حریق	س��ازمان	

آتش	نشانی	اصفهان	با	اظهار	خش��نودی	از	اینكه	در	سال	های	
اخير	فرهنگ	ایمنی	در	جامعه	جای	خود	را	به	واس��طه	وضع	و	
اجرای	مقررات	لازم	الاجرا	در	سطح	جامعه	کم	کم	باز	کرده	است،	
عنوان	کرد:	در	این	راستا	ش��هرداری	ها	با	هماهنگی	و	همكاری	
سازمان	های	آتش	نشانی	نقش	بسيار	مهمی	را	در	ایمن	سازی	

ساختمان	های	جدیدالاحداث	ایفا	می	کنند.	
وی	در	توضيح	این	موض��وع	گفت:	به	عنوان	نمون��ه	در	حال	حاضر	
جه��ت	س��اختمان	های	تج��اری،	اداری،	آموزش��ی،	فرهنگ��ی،	
ورزشی	و	مس��كونی	بيش	از	سه	س��قف،	در	س��ه	مرحله	از	سازمان	
آتش	نش��انی	و	خدمات	ایمن��ی	اصفهان	اس��تعلام	می	ش��ود	تا	با	
بررس��ی	نقش��ه	های	کامل	معماری	و	بازدی��د	در	مراحل	مختلف	
س��فت	کاری	و	پایان	کار،	اجرای	طرح	های	ایمنی	ابلاغی	و	رعایت	
	مفاد	مبحث	س��وم	مقررات	مل��ی	س��اختمان	را	م��ورد	تایيد	قرار	

دهند.
وی	ادامه	داد:	در	همين	راس��تا	ح��دود	45	اتحادیه	از	صنوف	
مختلف،	ص��دور	با	تمدید	پروانه	کس��ب	را	منوط	ب��ه	بازدید	و	

تایيدیه	ایمنی	از	سوی	آن	سازمان	کرده	اند.
یاوری	افزود:	ضمنا	س��الن	های	نمایش	فيلم	در	استان	اصفهان		
نزدیك	به	دو	دهه	است	که	موظف	اند	از	کميسيون	های	مربوطه	
مرک��ب	از	نمایندگان	س��ازمان	آتش	نش��انی،	اداره	فرهنگ	و	
ارشاد	اسلامی،	س��ازمان	مسكن	و	شهر	س��ازی،	اداره	اماکن	و	
فرمانداری	جهت	شروع	یا	ادامه	کار	و	تعيين	ستاره	مجوزهای	

لازم	را	اخذ	کنند.
وی	عن��وان	ک��رد:	در	راس��تای	فعاليت	ه��ای	آموزش��ی	نيز،	
آموزش	ایمن��ی	در	مقاطع	مختلف	تحصيل��ی	از	مهد	کودک	تا	
دبيرس��تان،	آموزش	های	عمومی	در	س��طح	صنوف،	مساجد	
	و	صنایع،	نسبت	به	س��ال	های	قبل	رشد	چش��مگيری	داشته

	است.

نقش مهندسی ایمنی در کاهش خطرات کربن منوکساید

پيش بينی می شود 
تا پنج سال 

آینده اگر این 
موتورسيکلت ها 
در سطح استان 

گسترش یابد
مانع بسياری از 

تخلفات 
و بی نظمی ها 

و تلفات می شود 
و در پيشگيری از 
جرائم و تصادفات 

موثر خواهد بود

توصيه های بهينه سازی مصرف انرژی 
الکتریکی 

  ماشين ظرفشویی
-	دستگاه	را	حتی	الامكان	در	ساعت	های	اوج	مصرف	روشن	نكنيد.

-	تاحد	امكان	از	برنامه	کوتاه	مدت	)کم	مصرف(	استفاده	کنيد.
-	اگر	ظرف	ها	را	پيش	از	قراردادن	در	دستگاه	با	یك	دستمال	تا	اندازه	ای	

پاک	کنيم،	امكان	استفاده	از	برنامه	کوتاه	بيشتر	است.
-	اگر	ظرف	ها	فقط	کمی	کثيف	هستند	از	یك	چرخه	شست	وشوی	سبك	

استفاده	کنيد.
	زیرا	در	این	روش	به	دليل	اس��تفاده	کمتر	از	آب	گ��رم	و	کاهش	زمان	کار	

دستگاه،	انرژی	کمتری	مصرف	خواهد	شد.
-	حتی	الامكان	از	ظرفيت	کامل	ماشين	لباسشویی	استفاده	کنيد.	تعداد	

ظرف	ها	تغييری	در	مصرف	آب	ماشين	نمی	دهد.	
پس	بهتر	است	ظرف	ها	را	در	طول	روز	داخل	ماشين	جمع	کنيد	و	سپس	

یك	بار	در	ساعات	غير	اوج	مصرف	برق	آن	را	به	کار	اندازید.
-	از	پودر	ظرفشویی	به	اندازه	لازم	استفاده	کنيد،	زیرا	ریختن	پودر	زیاد	هيچ	

تاثيری	در	تميزتر	شدن	ظروف	نخواهد	داشت.
-	ظرف	ها	را	مطابق	دستورالعمل	توليد	کننده	در	ماشين	قرار	دهيد.	همه	

ردیف	ها	را	پر	کنيد	تا	از	آب	و	انرژی	حداکثر	استفاده	بشود.											
-	ماش��ين	ظرفش��ویی	را	دور	از	یخچ��ال	ق��رار	دهيد	زیرا	ماش��ين	
لباسش��ویی	در	هنگام	کار	توليد	حرارت	می	نماید	و	مصرف	انرژی	و	

مصرف	انرژی	یخچال	را	بالا	می	برد.

آموزش



درسالگرد شهادت شاهرخ ضرغام عنوان شد:

»شاهرخ حر انقلاب اسلامي« 
از چاپ چهلم گذشت

»شاهرخ حر انقلاب اسلامي«براي نخستين بار در سال 1389 از سوي 
گروه فرهنگي شهيد ابراهيم هادي منتشر ش��د و هم اكنون در حالي به 
چاپ چهل و يكم رس��يده كه تا كنون 110 هزار نس��خه از آن به فروش 
رسيده است. محسن عمادي، مدير مسوول انتشارات شهيد ابراهيم هادي 
در گفت وگو با خبرنگار نويد شاهد گفت: اين كتاب با قلمي روان و ساده به 
بيان خاطرات مربوط به شهيد مفقود الاثر، شاهرخ ضرغام از شهداي گروه 

فدائيان اسلام مي پردازد. 
 وي افزود: كتاب »شاهرخ حر انقلاب اسلامي« با بيش از 110 هزار نسخه، 
به چاپ چهل و يكم رسيده اس��ت و اين توفيق بدون هيچ گونه حمايت 
دولتي و با توجه به شخصيت ارزشمند شهيد شاهرخ ضرغام و متن روايي، 

ساده و مستند آن به دست آمده است .
عمادي اظهار كرد: اين اثر با خوانندگان ارتباط خوبي برقرار كرده است، 
برخي از مخاطبان براي ما مي نويسند كه اين شهيد والامقام ما را دچار 
تحول روحي نموده و به بسيار از سوالات ما را درباره دفاع مقدس و انقلاب 
اسلامي پاسخ مي دهد. مدير مسوول انتشارات شهيد ابراهيم هادي ادامه 
داد: ترجمه اردو، عربي و انگليس��ي اين اثر در حال نهايي ش��دن است و 
اميداريم با نشر آثار و سيره شهدايي همانند شهيد ضرغام به انتقال فرهنگ 
دفاع مقدس به نسل هاي آينده اين كشور ،فراگير و گسترده تلاش كنيم و 

اين فرهنگ زماني در بين جوانان و نوجوانان كشور نهادينه شود.
****

شهيد ضرغام در يكم دي ماه سال27 ديده به جهان گشود و پس از سي 
 و يك س��ال زندگي پر فراز و نش��يب در روزهاي اوليه جن��گ، در جبهه 
دشت هاي شمالي آبادان و در هفدهم آذر سال 59 به درجه رفيع شهادت 

نائل آمدند.

مرحله پژوهشی سریال
» شهید طهرانی مقدم« به پایان رسید 

 سرپرست بخش تحقيق و نگارش سريال شهيد طهرانی مقدم از اتمام 
مراحل پژوهشی اين اثر خبر داد.

تاجبخش فنائيان گفت: پس از ماه ها تلاش مداوم و تحقيقات ميدانی 
گسترده سرانجام مرحله پژوهشی اين سريال به پايان رسيد و نگارش 
طرح كلی فيلمنامه آغاز شد.وی افزود: با استناد به پژوهش های به 
ثبت رسيده مقاطعی از زندگی اين شهيد كه در روند داستان توجه 
ويژه ای به آنها خواهد شد، مشخص ش��ده است و سه مقطع انقلاب 
اسلامی، جنگ تحميلی و سال های پس از جنگ محورهای اصلی اين 
كار هستند كه در اين سه مرحله به مراحل مختلفی از جمله مبارزات 
ايش��ان با عناصر ضدانق��لاب، فرماندهی عمليات ه��ای مختلف در 
طول جنگ تحميلی و همچنين زندگی شخصی اين شهيد بزرگوار 
پرداخته خواهد ش��د.وی تصريح كرد: طبق پيش بينی های انجام 
ش��ده اين مجموعه در 30 تا 35 قس��مت طراحی خواهد شد و پس 
ازنگارش كامل طرح ، گروهی از فيلمنامه نويس��ان مطرح تلويزيون 
كار نگارش فيلمنامه را آغاز خواهند كرد.سريال شهيد طهرانی مقدم 
به كارگردانی پرويز شيخ طادی و تهيه كنندگی سيدمحمود رضوی 

در مركز سيمافيلم توليد می شود.

7

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 
شهيد حاج حسان اللقيس از فرماندهان ارشد جنگ  

 الكترونيك مقاومت اس��لامی لبنان بود كه به تاريخ
12 آذر 1392 توس��ط جوخه ه��ای ت��رور رژي��م  

صهيونيستی به شهادت رسيد.
پيش از اي��ن تاريخ نيز چند مرتبه ديگر نس��بت به 
ترور وی اقدام شده بود كه نتيجه ای موفقيت آميز 

در بر نداشت.
 عقده صهيونيست ها وقتی نس��بت به وی به اوج خودش رسيد 
كه حاج حسان در سال 2006 در جنگ 33 روزه توانست يكی 

 از هواپيماهای بدون سرنش��ين اس��رائيل را م��ورد هدف قرار 
داد.

 در زمان فرماندهی او حوزه الكترونيك حزب الله به موفقيت ها 
و دستاورد های چشمگيری دست يافت و البته اكنون شاگردان 

شهيد اللقيس راهش را ادامه می دهند. 
به گزارش فارس، عكس های  رو برو عكس های حاج حسان است 
كه در دوران جوانی كنار سيد حسن نصرالله، دبيركل حزب الله 
لبنان كه هر دو در آن مقطع تحت فرماندهی شهيد سيد عباس 

موسوی مبارزه می كردند ثبت شده است.
پایداری

  »جمشيد« از بچه هاي سپاه بود. اواخر مرداد 
64 در حياط اس��تخبارات عراق بوديم، به عنوان 
اس��يراني تازه وارد. گرما وتشنگي مان طوري بود 
كه عراقي ها مجبور ش��دند به همه آب بدهند. به 
جمشيد كه رسيدند، ليوان آب را تا نزديك لبش 
بردند. تا آمد آب بخورد، ظرف آب را عقب كشيدند. بعد هم يك 
ضربه به سرش زدند. چند بار اين كار را تكرار كردند. جمشيد 
همچنان تشنه ماند. شب كه همه را داخل بازداشتگاه كردند، 
يك شيلنگ آب دادند داخل. همه ي بچه ها لوله  آب را بردند به 
طرف جمشيد تا شايد بتواند آب بنوشد؛ اما داد و فرياد نگهبان 
عراقي و كشيدن لوله ي آب، همه را متحير كرد. جمشيد بازهم 
تشنه ماند. س��اعت دو بامداد، غريب و مظلوم شهيد شد. همه 

اشك مي ريختند و مي گفتند: يا حسين مظلوم! 
  وقتي »مهدي« اسير ش��د همس��رش دو ماهه حامله بود. 
اميدوار بود روزي بچ��ه اش را در ايران ببين��د. براي بچه هاي 
اردوگاه خيلي تلاش مي كرد. كارها را س��ر و س��امان مي داد و 

عراقي ها هم به او حساس شدند.
روزي كه بيمار ش��د هر روز خون اس��تفراغ مي كرد. او را براي 
عمل جراحي به بيمارس��تان نظامي تموز بردند. چند روز بعد، 

يكي از بچه ها از بيمارستان آمد و اين خبر را آورد:

در بيمارستان، روي ديوار، بالاي يكي از تخت ها با قاشق كنده 
شده بود: »به خدا مرا كشتند؛ مهدي صادقي«.

سال 69 كه همبندهايش بازگشتند، فرزندش هم به استقبال 
آمده بود. خيلي دوس��ت داشت براي نخس��تين بار پدرش را 

ببيند؛ اما...!
  پيرمرد بسيجي در عمليات خيبر صورت و دهانش مجروح 
ش��د. همان جا در دام بعثي ها افتاد. تا مدتي نمي توانست غذا 
بخورد؛ اما روحيه اش همه را شاداب مي كرد. صبح بعد از نماز 
مي نشست و دعا مي كرد. عراقي ها داد و بيداد راه مي انداختند. 
يك روز گفتند: پيرمرد! اين چيه كه بعد از نماز صبح مي نشيني 

و وراجي مي كني؟
»حاج محمد حنيفه« دلشان را آتش زد. گفت: مي دانيد بعد از 

نماز چه كسي را دعا مي كنم؟
� چه كسي را دعا مي كني؟

� به كوري چشم ش��ما، امام خميني، رهبر كبير انقلاب را دعا 
مي كنم.

موقع آمار صبح، حاج محمد حنيفه را بردند و حس��ابي كتك 
زدند و او را انداختند داخل زن��دان. دو تا از بچه ها هم تو زندان 

بودند. يكيشان »علي دوست« بود، همشهري حاج حنيفه.
ظهر، نگهبان بعثي براي دو نفر غذا آورد با دو تا ليوان چاي.

گفتم: ما سه نفريم.
گفت: اين پيرمرد نبايد آب و غذا بخورد.

اصرار ما فايده نداش��ت. زندانبان مي ايستاد بالاي سرمان تا ما 
بخوريم. چهار روز به پيرمرد مش��هدي ن��ه آب دادند و نه غذا. 
روز چهارم نمازش را نشس��ته خواند. بعد دراز كشيد و به جاي 
تعقيبات، ش��روع كرد با فاطمه ي زه��را )س( درد دل كردن؛ 

»فاطمه جان! به فريادم برس، از تشنگي مُردم«!
زندانبان كه مي آمد حاج حنيفه نگاه هم بهش نمي كرد. آن روز 
آن قدر ناليد كه خواب رفت. باز كه زندانبان آمد، او خواب بود. 
هر طور بود يك ليوان چاي مخفي كرديم و او نفهميد و رفت. 

خوشحال بوديم كه تا حاج حنيفه بلند شد به او بدهيم.
وقتي بيدار شد س��يمايش برافروخته و شاداب بود. شروع كرد 
به خنديدن. خيلي سرحال شده بود. چاي را كه برايش آورديم. 

خنديد و گفت:
»خيلي ممنون! نوش جانتان! الان در عالم خواب حضرت فاطمه  
زهرا )س(، هم از غذا سيرم كردم و هم از شربتي شيرين سيرابم 

نمود. هنوز شيريني آن شربت زير زبانم هست«.
س��ال 65 نام »حاج محمد حنيفه احم��دزاده« را براي تبادل 
خواندند؛ اما به ج��اي اي��ران، او را از اردوگاه موصل به رماديه 
تبعيد كردند. آنجا به شدت مريض ش��د. در مرداد ماه 67 هم 
به آرزويش، شهادت رس��يد. جس��دش را بردند در قبرستان 

»الكرخ«، قبر شماره ي 113.
  از سر ش��ب ماه رمضان، دس��تش رو پهلوي راستش بود و 
مي ناليد. هيچ عراقي پشت در زندان نيامد. نصف شب كه بچه ها 
خوابيدند، به جاي ناله، لب هاي��ش را مي گزيد و قدم مي زد تا 

اسيران راحت بخوابند.
سحر كه بلند شديم براي س��حري، جسدش وسط اتاق افتاده 

بود.
  »حسين دوست صميمي ام بود. تنها كه مي شد قرآن حفظ 
مي كرد. يك باغچه  كوچك در اردوگاه بود كه حس��ين آبادش 
كرد. سبزي مي كاش��ت و مي داد به بچه ها. ديگر، حسين بودو 

سبزي. آن تكه زمين كوچك، چقدر هم با بركت شده بود!
يك روز سرِ ظهر، خون از بيني اش جاري شد. هر كاري كرديم 
قطع نشد. او را به بهداري بردند، اثري نداشت. آن قدر خون از 

بدنش رفت كه شهيد شد.
حسين را در قبرس��تان رمادي دفن كردند. روي قبرش فقط 

نوشته شده بود: »قبر 126، الاسير الايراني«.
حسين صادقزاده و ياران غريبش، هيچ زائري نداشتند. 

  منطقه  زبيدات بوديم. تو س��نگر، علي نج��ات محمد پور و 
مهدي زياري بساط شربت آب ليمو رو به راه كرده بودند؛ دو تا 
جوان ساكت و محجوب. هرگاه بچه ها شربت مي خوردند لبخند 

زيباي رضايت رو لبانشان نقش مي بست.
تيرماه 67 عراق عمليات كرد و ما اس��ير شديم. با علي نجات و 

چند تا از بچه ها تشنه افتاده بوديم پشت خط دشمن، كه ديديم 
يكي از بچه ها را مي آورند.

مهدي زياري بود؛ تير به س��ينه اش خورده ب��ود و خون از آن 
مي چكيد. هر طوري بود جلوي خونري��زي را گرفتيم. او روي 
زمين دراز كش��يد. پارچه اي روي س��رش انداختيم تا آفتاب 
صورتش را نسوزاند. چند دقيقه بيشتر نشد كه پارچه را از روي 

صورت مهدي برداشتيم.
او شهيد شده بود.

اجازه دادند كه مهدي را دف��ن كنيم. بعد ما را ب��ه »العماره« 
انتقال دادند. علي نجات در بين راه از شدت تشنگي دهانش به 
هم چسبيده بود. آرام ناله مي كرد. به العماره كه رسيديم ما را 
داخل سوله اي تاريك قرار دادند. چشم چشم را نمي ديد. روي 
ماسه هاي كف سوله از شدت تشنگي افتاديم فقط صداي »آب، 

آب« مي آمد كه كم كم ضعيف مي شد.
شب سختي گذشت. صبح، دنبال بچه ها مي گشتم. آخر سوله، 
ناگهان چشمم به علي افتاد. روي زمين دراز كشيده بود. رفتم 

پيشش نشستم. ديدم از تشنگي شهيد شده بود. 
  بهمن 61 اسير شد، با زخم هاي سخت بر بدن نازنينش.

در العماره عراقي ها ب��ه مداوايش نرس��يدند. مجروحان ديگر 
روز بعد گفتند: »خوشا به حال حيدر! او را به بيمارستان تموز 
فرس��تادند«. تا آخرين روز بهمن ماه هيچ كس به او س��ر نزد، 

يعني همان روزي كه مظلومانه شهيد شد.
»حيدر محمدي« رفت، بي وصيت نامه و بدون نشاني كه نشان 
مادرش دهند. دوس��تانش گفتند: »جز اين توقعي نداش��تيم. 

حيدر در تاسوعاي 1344 ش. متولد شده بود.« 
تولدش در همسايگي عاشورا بود و شهادتش در جوار كربلا. 

  در شهر بصره، وس��ط حياط يك پادگان، ما را داخل حصار 
توري هاي بلند انداخته بودند. تير ماه بود. چهار روز در آنجا به 

سر برديم، بدون آب و غذا.
عصر روز چهارم يكي از بچه ها را ديدم كه از تشنگي روي زمين 
افتاده، ناي حرف زدن نداشت. تا چشم در چشم شديم با اشاره 
مرا خواست. بالاي سرش رفتم. نامش حسن بود. بعد با صداي 
ضعيفي گفت: »برو و آن اسير عرب زبان را كه دارد از عراقي ها 

التماس آب مي كند، منصرف كن«!
درست مي گفت؛ يكي از بچه ها، پشت توري هاي فلزي داشت 

از سرباز عراقي درخواست آب مي كرد.
رفتم و ماجرا را به او گفتم. او متوجه نش��د؛ اما از سر دلسوزي 
رويش را به طرف حس��ن برگرداند و گفت: »وقتي آب گرفتم 

كمي هم براي تو مي آورم«.
حسن وقتي اين حرف را شنيد لبخندي تلخ زد و سكوت كرد. 

او به ما فهماند كه »متوجه حرفش نشده ايم«.
فردا صبح كه از خواب بلند شدم، حسن، تشنه، اما با عزت نفس 

شهيد شده بود. 

خاطراتی از روزهای سخت اسارت

شهادت در جوار كربلا

گروه
پایداری

گروه
پایداری

   گاهی به آسمان نگاه کن
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دو فرمانده عالی رتبه حزب الله در دوران جوانی

اخبــار کوتاه

  نه دلش��ان مي آمد من را تنها بگذارند ،نه دلشان مي آمد 
جبهه نروند .اين اواخر قبل از رفتنش��ان هر روز با هم يكي به 

دو مي كردند.
 شوهرم به پسرم مي گفت :»از اين به بعد ،تو مرد خونه اي.بايد 

بموني از مادرت مراقبت كني .«
پس��رم مي گف��ت :»ن��ه آقاج��ون .من ك��ه چهارده س��الم 
 بيشتر نيس��ت.كاري ازم بر نمي آد.ش��ما بمونيد پيش مادر 

بهتره«
-اگه بچه اي ،پس مي ري جبهه چه كار ؟بچه بازي كه نيست.

- لااقل آب كه مي تونم به رزمنده ها بدم.
ديدم هيچ كدام كوتاه نم��ي آيند،گفتم »بريد هر دو تاييتون 

بريد«
   برام نامه مي دادند؛سواد نداشتم بخوانم .دلم مي خواست 

خودم بخوانم ،خودم جواب بنويس��م ،به ش��ان زنگ بزنم .اما 
هميشه بايد صبر مي كردم.تا يكي بيايد و كارهاي من را بكند. 

يك روز رفتم نهضت اسم نوشتم.
 تازه ش��ماره ها را ياد گرفته بودم .ي��ك روز بچه ها يك برگه 
دادند دستم ،گفتم »ش��ماره پادگان محسنه .مي توني بهش 

زنگ بزني.«
خيلي وقت ب��ود ازش بي خبر ب��ودم .زود ش��ماره را گرفتم.

تانگاه ك��ردم ،دل��م هري ريخ��ت .گفت��م » اينكه ش��ماره 
بيمارستانه.«گفتند:»نه مادر .شما كه سواد نداري.اين شماره 

پادگانه .«
گفتم :» راس��تش رو بگيد .خودم مي دون��م بچه ام طوريش 
ش��ده . هم )ب( رو بلدم ، هم )الف( رو. پ��ادگان رو كه با )ب( 

نمي نويسن.«
   كم حرف مي زد. سه تا پسرش شهيد ش��ده بودند. ازش 
پرس��يدم »چند س��الته ،مادر جان؟« گفت :»هزار س��ال.« 
خنديدم . گفت »شوخي نمي كنم. اندازه هزار سال به م سخت 

گذشته .« صداش مي لرزيد.
  صبح آمدم بيمارس��تان وقت صبحانه ديدم به هر كدام از 
مجروح ها نان خش��ك داده اند با يك تكه پنير . به پرستار ها 

گفتم »اين چيه ؟ اين كه ازگلوشان پايين نمي ره.«
گفتند »ما تقصي��ر نداريم .همين رو به ما داده اند .«گش��تم 
 آبدار خانه را پيدا كردم .در را باز ك��ردم ،ديدم دارند صبحانه 
 م��ي خورند.ن��ان داغ ت��وي س��فره ش��ان ب��ود .دادم بلند

شد.
گفتم »انصافه شما كه س��الميد نون تازه بخوريد،مجروح ها 

نون خشك؟«
نان ها را از جلوشان جمع كردم ،بردم براي مجروح ها.

  شهيد غلامرضا آبش��كار در وصيت نامه اش با اشاره به راه 
امام حسين)ع مي نويسد:

بدان و آگاه باش كه راهي كه من در پيش گرفته ام راهي جز 
راه امام حسين)ع( نيست. چرا كه هدف امام حسين)ع( زنده 
نگهداشتن اس��لام بود و هدف انقلاب و رهبر كبير ما هم جز 
 اين نيس��ت. اي مادر عزيز: اگر تاريخ شهادت نصيب من شد 
گريه و زاري براي من نكنيد زيرا ما بايد از اين دنيا برويم، چه 

بهتر كه در راه خدا و جهاد در راه خدا شهيد شويم. 
و اي خواهر مهربانم از ش��ما مي خواهم ك��ه همچون زينب 
كبري)س( صبر پيشه خود سازيد و صبور باشيد و با حجابتان 
مشت محكمي بر دهان دشمنان اسلام و اين منافقان كوردل 
بزنيد و پيام ش��هيدان را ب��ه گوش جهانيان برس��انيد تا دنيا 
 بداند كه ما تا اخرين قطره خونمان از اين اسلام و قرآن دفاع 

مي كنيم و گوش به فرمان رهبرمان هستيم.
  ش��هيد رضا اس��تخري در باره هدفش از رفت��ن به جبهه 

نوشته است:
ايا ما در طول عمر خود در ايام عاش��ورا و تاسوعاي حسيني 

بر سر و سينه خود نمي زنيم و حسين حسين نمي گوييم؟ 
 آيا در طول عم��ر خود هميش��ه در اي��ام اربعين حس��يني 
نمي گفتيم كه كاش ما در زمان امام حسين)ع( و در ركاب آن 

سيد بزرگوار بوديم و شمشير مي زديم. 
آري! مردم عزيز بدانيد كه اينك حماس��ه اي حسيني دوباره 

تكرار شده است. 
جاي عمل رسيده است. جاي آن رسيده كه آن همه صحبت ها 
ثابت شود. اين جنگ هم جنگ بين حق و باطل است. و اينك 
زمان پيكار. پس شما كه پيرو حسين)ع( هستيد، اين گوي و 

اين ميدان.)تاريخ شهادت66/1/19(

  ش��هيد حسين عس��گري بش��كاني در وصيت نامه اش از 
عزاداران حس��يني مي خواهد كه به هدف امام حس��ين )ع( 
توجه كنند: اگر مي خواهيد كه زير بار ذلت امريكا و شوروي 
نرويد بايد حسيني كار كنيد مگر شما به عشق نام حسين )ع( 

هر سال در ماه محرم عزاداري نمي كنيد ؟ 
بنگريد كه هدف حسين بن علي )ع( چه بوده است ؟ حسين 

بن علي هدفي جز پايداري دين خدا نداشت. 
در دعاي زيارت اربعين امام حس��ين )ع( در قس��متي به اين 
مضمون مي فرمايد كه من كشته شدم تا مردم اگاه شوند براي 
چه آگاه شوند براي اينكه حق را از باطل تشخيص دهندو علي 
)ع( خانه نشين نگردد و حس��ين )ع( خارجي قلمداد نگردد 
و يزيد ملعون به دروغ امير المومنين خوانده نش��ود. )تاريخ 

شهادت 11/21/ 64(

در راه امام حسین )ع(به اندازه هزار سال

ما را بس
اي چشم تو با سرود باران مانوس
رودي تو و سرنوشت تو اقيانوس

از ساحل چشمان تو من دور شدم
دستي بتكان براي اين بي فانوس

از نخل تنت، گدازه ات ما را بس
سنگيني داغ تازه ات ما را بس

گمنام تر از تو هيچ اروندي نيست
تا هست، غم جنازه ات ما را بس

همسايه لاله هاي پرپر نشدم
من سبز شدم، ولي صنوبر نشدم

عمري ز پر و پرنده گفتم، اما
يك لحظه به عمر خود كبوتر نشدم

از چشم ترت شراب شالي مي ريخت
دريا دريا شكسته بالي مي ريخت

از دامن سبز جنگل پيرهنت
باران پرنده اين حوالي مي ريخت

 محمد هادي ناظریان

رواق



هشدار هاي كليدي پليس اصفهان براي 
پيشگيري از سرقت منزل 

1. براي جلوگيري از س��رقت منزل خود توپي قفل را با بدنه در همسطح 
کنيد. 

2. براي امنيت محل خود در شب، از شبگردها و نگهبانان محلي و مورد 
تأييد نيروي انتظامي استفاده کنيد. 

3. در مواقعي که مجبور به نگهداري موقت وجوه نقد و اش��يا قيمتي در 
داخل منزل هس��تيد، از پنهان کردن آن به صورت يكجا خودداري و از 

گاوصندوق سالم و مطمئن استفاده کنيد. 
4. نزد افراد ناشناس و کساني که اعتماد کافي به آنها نداريد از ميزان اموال 

و دارايي موجود خود در منزل صحبت نكنيد. 
5. از نوشتن نام و مشخصات خود بر روي زنگ منزل خودداري کنيد. 

6. چنانچه در اطراف محل زندگي شما خانه هاي خالي از سكنه و نيمه 
ساز وجود دارد از منزل خود مراقبت بيشتري به عمل آوريد. 

7. درمواقعي که به مسافرت مي رويد از همسايگان يا اقوام مورد اطمينان 
خود بخواهيد که از منزلتان مراقبت کنيد. 

8. از بازگو کردن برنامه سفر خود نزد افراد ناشناس بپرهيزيد. 
9. نسبت به اتومبيل ها و موتورسيكلت هاي متوقف و سرنشينان آن در 
پيرامون منزل خود بي تفاوت نبوده و در صورت مشاهده موارد مشكوك، 
شماره و ساير مشخصات آنها را يادداش��ت و سريعاً به مراکز 110 پليس 

اطلاع دهيد. 
10. از باز کردن در برروي افراد ناشناس مخصوصاً به هنگام شب خودداري 

کرده و اين مورد را به فرزندان خود نيز يادآوري کنيد. 
11. محوطه بيرون منزل خود را همواره روشن نگاه داريد. 

12. معاش��رين فرزندان خود را قبل از تردد به منزلتان مورد شناس��ايي 
قرار دهيد. 

13. از افش��ا کردن محل نگهداري وجوه نقد، جواهرات و اشيای با ارزش 
خود نزد همسايگان و بستگاني که مورد اطمينان نيستند جداً بپرهيزيد. 
14. از ورود افراد ناشناس تحت عنوان متكدي، فالگير، رمال و ... به داخل 

منزل خود ممانعت کنيد. 

افزایش طرفداران حمل اسلحه 
در آمریکا

نظرسنجی مرکز پژوهشی »پيو« نشان می دهد که برای نخستين بار در 20 
سال گذشته شمار آمريكايی های طرفدار حمل اسلحه نسبت به حاميان 
کنترل سلاح در اين کش��ور افزايش چشمگيری يافته به طوری که اکنون 
52 درصد از مردم اين کشور از آزادی حمل اسلحه حمايت می کنند. مرکز 
پژوهشی »پيو« که اين نظرسنجی را در نخستين هفته ماه دسامبر)آذر( 
انجام داده، در گزارش خود آورده اس��ت: ش��مار طرفداران حمل اسلحه 
نسبت به نتايج نظرسنجی مشابهی که در آوريل سال 2007 صورت گرفت 
20 درصد افزايش يافته و از 32 درصد به 52 درصد رسيده است. بر اساس 
اين گزارش، شمار آمريكايی هايی که در نظرسنجی سال 2007 خواهان 
کنترل دولت بر حمل اسلحه شده بودند از 60 درصد به 46 درصد کاهش 
پيدا کرده است. نزديک به 60 درصد از شرکت کنندگان در اين نظر سنجی 
معتقدند حمل آزاد اسلحه از ميزان جرايم در کشورشان خواهد کاست. 63 
درصد از حاميان حمل اسلحه و کسانی که معتقدند آزادی حمل اسلحه 
مانع افزايش جرايم می شود را مردان و 32 درصد از آنها را زنان آمريكايی 
تشكيل می دهند. نكته قابل توجه در اين نظر سنجی اين است که در برابر 
62 درصد از سفيدپوستان آمريكايی که از حمل اسلحه حمايت می کنند 
 طرفداران سياه پوست حمل اس��لحه 54 درصد گزارش شده؛ همچنين 
41 درصد از سياه پوستان آمريكايی بر اين عقيده اند که حمل اسلحه، جان 

مردم اين کشور را بيشتر به خطر خواهد انداخت.
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حـوادث

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

مافياي مواد مخدر مغلوب پليس شد 
رييس پليس مبارزه با مواد مخدر اس��تان اصفهان از کش��ف 
74کيلو و850 گرم مواد مخدر تري��اك در عمليات پليس با 

سوداگران مرگ خبر داد. 
 به گزارش پايگاه خبري پليس، س��رهنگ سيد تقي حسيني 
در گفت وگو با اين پايگاه اظهارداشت: در ادامه مقابله با قاچاق 
مواد مخدر و انهدام باندها و ش��بكه هاي قاچ��اق، نيروهاي 
عملياتي پلي��س مبارزه با م��واد مخدر فرمانده��ي انتظامي 
استان اصفهان توانستند درسه عمليات،موفق به کشف مواد 

مخدر شوند. 

وي افزود: مام��وران اين پليس در اين زمين��ه مقدار 74کيلو 
و850گ��رم مواد مخدر از ن��وع ترياك که در جاس��ازي هاي 
حرفه اي حمل شده بودند با هوش��مندي و توانمندي بالاي 

کشف کنند. 
 اين مقام مسوول با بيان اينكه اين مقدار مواد مخدر در گلوگاه هاي

منطقه شرق و جنوب ش��رقي اصفهان و شهراصفهان کشف 
ش��ده اس��ت، عنوان کرد: در اين عمليات ها تعداد س��ه نفر 
از قاچاقچيان حرفه اي و س��ابقه دار دس��تگير و  دودستگاه 

خودروي سنگين و يک دستگاه سواري از آنان توقيف شد.  

فرمانده انتظامي استان اصفهان از کشف محموله 401 کيلوگرمي 
مواد مخ��در در عمليات پيچيده پليس اس��تان خبر داد. س��ردار 
عبدالرضا آقاخاني اظهار داشت: در ادامه طرح هاي مقابله اي اين 
فرماندهي در خصوص ورود محموله مواد مخدر به استان اصفهان، 
ماموران پليس مبارزه با مواد مخدر با اشراف ويژه بر روي عوامل تهيه 
و توزيع مواد مخدر توانستند در سه عمليات پيچيده، ضربه سنگيني 
را به باندهاي مافيايي وارد و 401کيلوگرم مواد مخدر کشف کنند. 
اين مقام مس��وول با اش��اره به اينكه اين مقدار م��واد مخدر از نوع 
ترياك است، افزود: ماموران در کشف يكي از اين محموله سنگين، 

موفق شدند يک دستگاه تريلي حمل مواد سوختي را که به صورت 
بسيار ماهرانه و پيچيده مقدار 290 کيلو گرم ترياك در بدنه تريلي 

جاسازي کرده بود شناسايي و متوقف کنند. 
وي ادامه داد: در دو عمليات ديگر نيز ماموران پليس اس��تان با تيز 
هوشي بالا موفق شدند جاسازي ماهرانه قاچاقچيان مواد مخدر را 
خنثي و مقدار 111کيلو و 500 گرم مواد مخدر از نوع ترياك کشف 
کنند. رييس پليس استان اصفهان خاطر نش��ان کرد: در اين سه 
عمليات، تعداد سه نفر قاچاقچي حرفه اي و سابقه دار دستگير و دو 

دستگاه خودرو سنگين نيز از آنان توقيف شد. 

هشدار

خبر

 به گزارش پايگاه خبري پليس، يكي از کالاهايي که  قاچاق 
آن به کشور در سال هاي اخير بسيار مورد توجه قاچاقچيان 

بوده لوازم آرايش��ي و بهداش��تي اس��ت و اين 
درحالي اس��ت که لوازم آرايش��ي کش��ف شده 
اغلب فاقد کيفيت، تاريخ گذشته، ناسالم و براي 
سلامتي بسيار خطرناك هس��تند که بارها اين 
موضوع توسط پزشكان محترم تذکر داده شده؛ 
زيرا اين کالا ها ب��ا خطرناك ترين م��واد اوليه 

توليد مي شوند. 
سرهنگ س��تار خس��روي، رييس پليس آگاهي 
اس��تان اصفهان در همين رابطه ب��ه خبرنگار ما 
گفت: در راستاي برخورد با تهيه و توزيع کنندگان 
کالاهاي قاچ��اق کارآگاهان اي��ن پليس در پي 
کس��ب خبري مبني بر فعاليت باندي در زمينه 
توزيع لوازم آرايشي و بهداشتي قاچاق رسيدگي 

به موضوع در دستور کار ويژه قرار گرفت. 

وي افزود: در اين زمينه تحقيقات وس��يعي انجام و مشخص 
ش��د که اعضاي اين باند سه نفر هس��تند که لوازم آرايشي و 
بهداش��تي قاچاق را پس از انتقال به استان 
در انباري واقع در جاده شهرس��تان برخوار 

نگهداري مي کنند. 
اين مقام مسوول عنوان داش��ت: با تكميل 
شدن تحقيقات، کارآگاهان طي هماهنگي با 
مقام قضايي درعملياتي ويژه و ضربتي از انبار 
مذکور بازديد به عم��ل آورده که در نتيجه 
اين عملي��ات محموله بزرگ��ي از کالاهاي 
آرايشي و بهداشتي خارجي قاچاق به ارزش 

دو ميليارد ريال را کشف کردند. 
س��رهنگ خس��روي گفت: در اين عمليات 
تمامي اعضاي باند که س��ه نفر بودند نيز در 
محل دستگير و جهت س��ير مراحل قانوني 

تحويل مراجع قضايي شدند. 

به گزارش پايگاه خبري پليس، س��رهنگ رجبعلي مختاري 
فرمانده انتظامي شهرستان شاهين شهر و ميمه اظهار داشت: 
 در پي وقوع سرقت هايي در بين تعدادي از انبارها و کارخانه هاي

 صنعتي، موضوع ب��ه صورت ويژه در دس��تور کار کارآگاهان 
پليس آگاهي شهرستان قرار گرفت. وي افزود: تحقيقات در 
اين زمينه ادامه داشت تا اينكه مشخص شد اعضاي يک باند 
سه نفره غير بومي که س��رقت هاي مشابهي در شهر اصفهان 
داشتند، توسط کارآگاهان پليس آگاهي استان دستگير شدند. 

اين مقام مسوول عنوان داشت: با هماهنگي مقام قضايي هر 
سه سارق دستگير ش��ده به پليس آگاهي شهرستان منتقل 
و در تحقيقات صورت گرفته با اعتراف به بزه انتس��ابي به 23 
فقره سرقت از کارخانه هاي صنعتي شهرستان شاهين شهر و 

حومه اعتراف کردند. 
سرهنگ مختاري گفت: در اين رابطه متهمان پس از اعتراف، 
مجدداً به همراه پرونده تشكيل شده جهت سير مراحل قانوني 

تحويل مراجع قضايي شدند. 

به گزارش پايگاه خبري پليس سرهنگ ستار خسروي، رييس 
پليس آگاهي استان اصفهان در گفت و گو با اين پايگاه اظهار 
داش��ت: در پي وقوع چندين فقره سرقت ترانس و سيم برق و 
ايراد خسارت به ش��بكه توزيع برق، موضوع به صورت ويژه در 
دستور کار کارآگاهان پايگاه غرب پليس آگاهي استان اصفهان 
قرار گرفت. وي افزود: در اين زمينه تحقيقات وسيعي انجام و با 
استفاده از اقدامات ويژه پليسي مشخص شد که کارآگاهان با 
يک باند حرفه اي در زمينه سرقت سيم و کابل هاي برق روبه رو 

هستند. سرهنگ خسروي تصريح کرد: کارآگاهان با استفاده 
 از تكنيک ها و تخصص ويژه خود توانس��تند س��رانجام ظرف 
يک هفته کار و تلاش شبانه روزي مخفيگاه اين باند را شناسايي 
و با هماهنگي مقام قضايي در يک عمليات ضربتي و هماهنگ 
اقدام به دستگيري اعضاي اين باند کردند. اين مقام مسوول با 
بيان اينكه اين اعضاي اين باند 9 نفر و غير بومي هستند، اظهار 
داشت: متهمان پس از دستگيري به 50 فقره سرقت در شهر 

اصفهان و ساير شهرستان هاي استان اعتراف کردند. 

باند 9 نفره سارقان سيم برق با 50 فقره سرقت متلاشي شد سارقان كارخانه هاي صنعتي اصفهان دستگير شدند 

با تلاش کارآگاهان پليس آگاهي اس��تان اصفهان در عملياتي 
ويژه و ضربتي فردي که اقدام به سرقت داخل خودروهاي پارك 

شده در خيابان هاي سطح شهر مي کرد دستگير و به 64 فقره 
سرقت اعتراف کرد. 

سرهنگ ستار خسروي ، رييس پليس آگاهي استان اصفهان 
اظهار داشت: س��رقت داخل خودرو هميش��ه به عنوان يكي از 
دغدغه هاي مس��وولان نيروي انتظامي بوده و اين موضوع در 
 قرارگاه مبارزه با سرقت با جديت مطرح و در اين خصوص طرح هاي

 مقابله اي در دس��تور کار کارآگاهان پليس آگاهي استان قرار 
گرفت. 

وي افزود: در يكي از اين طرح های انجام ش��ده، س��ارق داخل 
خودرو که به صورت حرفه اي در غرب ش��هر اصفهان اقدام به 
س��رقت داخل خودرو مي کرد شناس��ايي و در مخفيگاه خود 

دستگير شد. 
اين مقام مسوول با بيان اينكه متهم معتاد و داراي سابقه کيفري 
نيز است، اظهار داشت: با اعترافات سارق 64 فقره سرقت داخل 
خودرو در شهر اصفهان که توس��ط وي انجام شده بود کشف و 

مالباختگان آنها نيز شناسايي شدند. 
سرهنگ خسروي با بيان اينكه سارقان معتاد ،عمدتا خودروهاي 

پرايد مدل پايين و يا خودروهايي که داراي نقص ايمني و فاقد 
تجهيزت مناسب بوده را شناسايي و مورد دستبرد قرار مي دهند، 
اظهار داشت: متاسفانه علي رغم توصيه هاي فراوان پليس در 
برخي موارد خودرو بدون تجهيزات ايمني در معابر رها مي شود 

که در اين سرقت ها نيز فاقد تجهيزات ايمني بودند. 
اين مقام انتظامي گفت: براي پيشگيري از سرقت هاي داخل 
خودرو توصيه مي کنيم حتي الامكان خودروها را در پارکينگ 
قرار داده و از رها کردن آن در کوچه هاي خلوت خودداري و اگر 
مجبورند خودرو را بيرون از منزل پارك کنند حتماً از تجهيزات 
ايمني مثل دزدگير، قفل پدال و سوئيچ مخفي استفاده و يا اينكه 

سر شمعي ها را خارج و باطري را بردارند. 
سرهنگ خسروي عنوان داش��ت: همچنين توصيه مي کنيم 
خودرو را در زير پنجره و يا محلي که بر آن ديد کافي دارد پارك 
کنند و يا از پارکينگ منزل همسايگان و يا اقوام که در نزديكي 

آنها سكونت دارند استفاده نمايند.

پرونده

با تلاش كارآگاهان 
پليس آگاهي استان 

اصفهان اعضاي 
باندي كه اقدام به 

توزیع لوازم آرایشي 
و بهداشتي خارجي 

قاچاق مي كردند 
دستگير شدند

   با تلاش كارآگاهان پليس آگاهي استان اصفهان صورت گرفت؛

دستگيري سارق حرفه اي داخل خودرو  و کشف 64 فقره سرقت 

عمليات هوشمندانه پليس با كشف 74 كيلو تریاک 

در حالی ک��ه سال هاس��ت موتورس��واران با 
بی قانونی نظم کش��ور را بره��م زده اند و خود 
را نانوش��ته از قانون می پندارند، چندی پیش 
پلیس اس��تان اصفهان پیش��نهاد مهمی داد 
که در صورت گس��ترش آن می توان در زمینه 
برطرف ک��ردن تخلف��ات و قانون گریزی های 

موتورسوارن گامی مثبت برداشت.
این گام که با پیش��نهاد به کارگیری موتورسیکلت های برقی 
عنوان ش��د و در پی آن خود پیش��گام در راه ان��دازی این نوع 
موتورها ب��ود، اینک نی��از به فرهنگس��ازی ج��دی در میان 

شهروندان را دارد. 
 از س��وی دیگر این موتورس��یکلت های برقی ضمن کمک به 
پیشگیری از تخلفات موتورس��واران، در کاهش آلودگی هوا و 
اینورژن که در حال حاضر اصفهان و بسیاری از کلانشهرهای 
کش��ور را تحت محاصره خود قرار داده و س��لامت مردم را به 
خطر انداخته اس��ت و نیز پیش��گیری از جرائ��م نقش مهمی 

خواهد داشت.  
برای توضیحات بیش��تر در این خصوص و نیز علل و بررس��ی 
تخلفات موتورسواران با سرهنگ حسین غلامی، رییس پلیس 

راهور استان اصفهان گفت وگویی انجام دادیم. 
چ�را موتورس�واران در رعای�ت قان�ون بی توجه 

هستند و به راحتی قانون را زیر پا می گذارند؟
ابتدا قابل ذکر اس��ت که در اس��تان اصفه��ان نزدیک به یک 
میلیون و 300 هزار دستگاه موتورسیکلت وجود دارد که بیش 
از نیمی از آن در شهر اصفهان هست. در این بین 14 کارخانه 
موتورسیکلت سازی در اس��تان موجود است که روزانه حدود 
هزار دس��تگاه تولید می کنند و به تمام شهرهای کشور صادر 
می ش��ود و در قبال آن حتی پنج درصد این موتورسیکلت ها 
به علت مشکل زیرساخت آن از رده خارج نمی شود و به خاطر 
همین انباشت موتورس��یکلت و تولیدات بالا با انبوهی از این 

وسیله نقلیه روبرو هستیم.
از طرف دیگر موتورس��یکلت چون نس��بت به خودرو ارزان تر 
اس��ت و مصرف س��وخت کمتری دارد و همچنی��ن با مزایای 

دیگری مثل حمل راحت��ر و محدودیت برای ج��ای پارک آن 
باعث  علاقه مندی بیشتری مردم در استفاده از آن شده است و 
در این بین استان اصفهان نسبت به دیگر کشورها طرفداران 
بیش��تری دارد که همین حجم زیاد کنترل آنها را با مش��کل 

مواجه کرده است.
حتی برخی بر این باورند که موتورس��واران این استان نسبت 
به دیگر شهرهای کشور تخلفات بیش��تری دارند که در واقع 
همین تعداد زی��اد این طور اس��تنباط می کند ک��ه تخلفات 
موتورسواران این استان نسبت به دیگر استان ها بیشتر است 
که تبعا هرچه موتورسوار بیشتر باش��د، مسلما نظم دهی آنها 

هم مشکل تر است.
ضمنا همین بی نظمی ها را اگر در در اس��تان هایی مثل اراک، 
قم و یزد مقایسه کنیم، می بینیم که وضعیت آنجا هم تفاوتی 

با این استان ندارد.
دلیل عدم استقبال موتورس�واران از کلاه ایمنی 
چیس�ت، به طوری که ت�ا زمان حض�ور پلیس در 

چهاراه ها این قانون بهتر رعایت می شود؟
کلاه ایمنی کشور ما استاندارد ندارد و کارخانه های تولید کننده  
و واردکنندگان موتورس��یکلت برابر با سیستم باشد و درست 
اس��ت که به صورت دوره های مقطعی س��ر چهارراه ها پلیس 
 می ایس��تاد و مردم رعای��ت می کردن��د اما در ح��ال حاضر 
به طور مستمر سر چهارراه ها پلیس ایس��تاده و با متخلفان و 
آنهایی که کلاه ایمنی ندارند، برخورد می کند و خوش��بختانه 
الان با وضعیت بهتری روبرو هستیم به طوری که 15 درصد و 
حتی تا 20 درصد بهتر شده یعنی از هر 10 نفردو تا سه نفر از 
کلاه ایمنی استفاده می کنند و با این تیم و سخت گیری هایی 

که شده است، وضعیت بهتر شده است.
تخلف�ات  و  قانون گری�زی  در  عوامل�ی  چ�ه 

موتورسواران نقش دارد؟ 
یکی از عوامل نبود زیرساخت است. در حقیقت ما نتوانسته ایم 

زیرساخت ها را مهیا کنیم.
زیرا کارخانه های تولیدکننده موتورسیکلت استانداردهای لازم 
را در تولیدش��ان رعایت نمی کنند، به طوری که در حال حاضر 

میزان آلودگی صوتی و آلود ه کنندگی ه��وای آن بیش از حد 
استاندارد است که می بایستی به آن توجه شود. 
از طرف دیگ��ر از رده خارج ک��ردن موتورهای 
قدیمی و غیر اس��تاندارد حائز اهمیت است که 
متاسفانه هنوز با وجود تصویب این قانون توسط 
وزارت، از سوی دولت هنوز این امر مهم قانونی 

نشده است.
 این در حالی است که باید همانند از رده خارج 
کردن خودروهای فرسوده، موتورسیکلت هایی 
که فاقد پلاک هستند و یا قدیمی اند نیز از رده 
خارج و با جایگزین شوند تامعضلات مربوط به 

موتورسواری تا اندازه ای رفع شود.
علاوه بر این از آنجایی که تعداد موتورسیکلت ها 
زیاد و پارکینگ ها محدود اس��ت، ما با مشکل 

روبروهستیم.
 در ح��ال حاض��ر بالاترین مج��ازات متخلفان 
موتورسیکلت، توقیف موتورسیکلت آنهاست، 
ما به خاطر محدودیت پارکینگ، مجبوریم تنها 

به جریمه اکتفا کنیم.
 این در حالی اس��ت که اگر با کمک شهرداری 

این پارکینگ ها برای توقیف بیش��تر موتورس��واران متخلف 
بیشتر می شد، خود نیازی از زیرساخت ها را فراهم می کرد.

همچنین بعضی از فروشگاه های موتورسیکلت موتورهایی را 
 به مشتریان می فروشند که هیچ سندی ندارد و تنها یک کاغذ 
غیر رسمی که آدرسی از آنها ندارد، ارائه می شود که شناسایی 
آنها را برای ما غیرممکن می کند که البته ما درخواس��ت ارائه 
س��ند برای تمام موتورهای فروش��ی داده ایم تا این مش��کل 

برطرف شود و شناسایی آنها راحت تر شود.
در ضمن گاهی خود موتورسواران اقدام به فروش موتورسیکلت 
خود می کنند که حتی ممکن اس��ت آنها جریمه هایی داش��ته 
باش��ند که خریدار از آن بی خبر است و شناسایی فروشنده هم 
با این موتورهای بی سند برای ما امکان پذیر نیست که خود این 
موضوع عامل مهمی در تخلفات اس��ت و قطعا در رفع آن باید 
اقدام کرد. چراکه بیش از 50 درصد تصادفات چه فوت شده و چه 
آنهایی که مجروح می شوند، ناشی از حوادث موتورسواران است.

اقدامات شما در زمینه فرهنگسازی چه بوه است 
و به عبارت دیگر با چه راهکارهایی می توان مانع 

از این تخلفات شد؟
در حال حاضر ب��ا وجود موانع بیش از 1500 دس��تگاه اعمال 
قانون می کنند اما با این حال تخلفات دیده می شود که ما اعلام 
کردیم تمام دس��تگاه ها از جمله آموزش و پرورش، بهزیستی 
و رسانه ها و سایر ارگان های مربوطه برای فرهنگسازی هرچه 

بیشتر کمک کنند. 
ضمن اینکه اقدام شهرداری هم برای ایجاد پارکینگ می تواند 
دس��ت ما را برای برخ��ورد و توقی��ف موتورسیکلت س��واران 

بی قانون بهتر باز کند.
همچنین اخیرا تعدادی تیم مشخص شده که تنها برخوردشان 
با موتورسیکلت سواران بی قانون در محدوده مرکزی شهر است 
و به مرور این شیوه گسترش پیدا می کند و برخوردها جدی تر 
خواهد شد. ضمنا درصددیم تا انشاالله تا پایان سال 20 درصد 

وضعیت ساماندهی شود و از نظر کلاه ایمنی و مقررات و قوانین 
فرهنگ صحیح اس��تفاده از آن به مردم آموزش 

داده شود.
پیشنهادی هم به اداره کل استاندارد برای ورود 

موتورسیکلت استاندارد شده است.
درخصوص موتورسیکلت های برقی هم که اخیرا 
پیشنهاد استفاده از آن شده است، هر چند بهای 
بالایی دارد، و تبعا ممکن اس��ت تمایل مردم را 
برای خرید کمتر کند ام��ا آگاهی از مزایای زیاد 
آن می توان��د در به کارگیری این ن��وع موتورها 
نقش داش��ته باش��د. البته ما پیش��نهاد کردیم  
شهرداری با مبلغ پایین تری موتورسیکلت  های 
اس��تاندارد و برقی را در اختیار م��ردم قرار دهد 
ضم��ن اینکه س��عی ش��ود اینها داخل کش��ور 
خودمان تولید ش��ود و ی��ا با وام و سوبس��ید به 
دست خریدار برسد  و درپی آن بهتر است مردم 
 را به خری��د آن مقید کنند و هم��ان طوری که 
در ح��ال حاضر ماش��ین های قدیمی ب��ا جدید 
تعویض می شود، می توان این موتورهای موجود 
را به مرور با موتورسیکلت های برقی تعویض کرد. 
استفاده از این نوع موتورس�یکلت های برقی چه 

مزایایی دارد؟
این موتورها با شارژ برقی حدودا هفت الی هشت ساعت قابل 
استفاده است. با گسترش آن مثل سایر کشورها با ایجاد شارژ 
-که می تواند توسط شهرداری فراهم ش��ود- در بین راه برای 

افراد قابل شارژ مجدد خواهد بود.
اگر این کار عملی ش��ود، مزایای بس��یاری دارد از جمله اینکه 
آلودگی دس��تگاه های موتورس��یکلت های فعلی ک��ه در حال 
حاضر به اندازه شش دستگاه خودرو ایجاد می کند و به اندازه 10 

دستگاه خودرو آلودگی صوتی ایجاد می کند، برطرف می شود.
در حقیقت اگر این کار در اس��تان و به طور کلی در کشور عملی 
می ش��د همان طور ک��ه در حال حاض��ر در برخی کش��ورها از 
این موتورس��یکلت های برقی اس��تفاده می ش��ود و تخلفات و 
 معضلات آن کمتر می ش��د، برای ما هم مثمرثم��ر واقع خواهد 

شد.
از دیگر مزایای این موتورسیکلت ها سرعت آن است که در حد 
50 کیلومتر است و در نتیجه س��رعت کمتر امکان تصادفات 

کمتر را به همراه دارد و در دستگیری متخلفان موثر است. 
ضمنا طبق بررس��ی هایی که م��ا انجام دادیم متوجه ش��دیم   
میزان برق مورد اس��تفاده آن نس��بت به بنزین بسیار کمتر و 
با صرفه تر اس��ت و در واقع عاملی برای صرفه جویی در مصرف 

بنزین خواهد بود.
در واقع پیش بینی می شود اگر این موتورسیکلت ها در سطح 
استان گسترش یابد، مانع از بسیاری از تخلفات و بی نظمی ها 

و تلفات می شود و در پیشگیری از جرائم موثر خواهد بود.
اق�دام ش�ما ب�رای نهادین�ه ک�ردن ای�ن ن�وع 

موتورسیکلت ها چه بوده است؟
در حال حاضر پلیس به خاطر تش��ویق مردم اس��تان اقدام به 
خرید 10 دس��تگاه در چرخه نیروهای خود کرده  اس��ت تا با 

استفاده و تردد آن در مرکز شهر تشویقی برای مردم باشد.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

سیستم های نرم افزاری و نقش امنیت اطلاعات
روابط عمومی سازمان فاوا و به نقل از مژگان شبان زاده، کارشناس 
امنیت اطلاعات سازمان فاوا شهرداری اصفهان درخصوص امنیت 
سیس��تم های نرم  افزاری توضیحات��ی ارائه کرده که ب��ه ذکر آن 

می پردازیم.
این کارش��ناس امنیت اطلاعات سازمان فاوا ش��هرداری با اشاره 
به اینکه ایمن  سازی شبکه و سیس��تم های عامل به تنهایی مانع 
 نفوذ به سیس��تم های اطلاعاتی نخواهد ش��د، گفت: بسیاری از 
نرم  افزاره��ای کارب��ردی دارای حفره های امنیتی هس��تند که 
نفوذگ��ران با اس��تفاده از آنه��ا می توانند به سیس��تم های دیگر 

دسترسی پیدا کنند.
وی بی توجهی به نیازمندی های امنیتی سیستم های نرم  افزاری 
را از مهم ترین عوامل دسترسی هکرها به اطلاعات موجود در هر 
سیستم دانست و با اظهار تاسف گفت: متاسفانه بیشترین توجه 
توسعه دهندگان سیستم های نرم  افزاری روی توسعه و گسترش 
نیازمندی های عملیاتی سیستم است و توجهی به مسائل امنیتی 

سیستم ها نمی شود. 
شبان زاده گفت: اکثر ذی نفعان به منظور امن  سازی نرم  افزار اقدام 
به انجام تست نفوذ و برطرف سازی حفره های امنیتی می کنند که 

این رویکرد منجر به افزایش هزینه ها می شود.
وی با بیان اینکه در نظر گرفتن ملاحظات امنیتي در فازهای تولید 
نرم افزار باعث می شود نرم  افزار تولید شده داراي امنیت پایه اي و 
زیربنایي شود، تاکید کرد: مد نظر قرار دادن اصول امنیت اطلاعات 

در چرخه مهندسی نرم  افزار لازم و ضروری است.
این کارش��ناس امنیت اطلاعات سازمان فاوا ش��هرداری تامین 
امنیت اطلاعات در نرم  افزارها را از مهم ترین برنامه های سازمان 
فاوا شهرداری اصفهان ذکر کرد و ادامه داد: بدین منظور بهترین 
 رویکرد )متدلوژي برق��راري امنیت در  چرخه حی��ات نرم  افزار( 

در نظر گرفته شده است. 
به گفته وی وی بر طبق این متدولوژي، ابتدا نیازمندي هاي امنیتي 
نرم  افزار استخراج شده و در قراردادهای تولید و یا خرید نرم  افزار 
درج می شود سپس در موعد تحویل سیس��تم، به منظور کنترل 
پیاده  سازی تمهیدات ذکر ش��ده در قرارداد، سیستم تحت تست 

قرار می گیرد. 
شبان زاده با بیان این موضوع، خاطرنشان کرد: بدین ترتیب ضمن 
ارتقای س��طح امنیت سیس��تم ها، کارایی و کیفیت آنها افزایش 

می یابد.

مصاحبه اختصاصی با رییس پلیس راهور استان:

موتورسيكلتهایبرقیجرائمراکاهشمیدهد
محـک

لیلا
کهلانی

پیش بینی می شود 
تا پنج سال 

آینده اگر این 
موتورسیکلت ها 
در سطح استان 

گسترش یابد
مانع بسیاری از 

تخلفات 
و بی نظمی ها 

و تلفات می شود 
و در پیشگیری از 

جرائم موثر خواهد 
بود

آگهیمزایده اطلاعيهمنطقهسهشهرداریاصفهان)نوبتاول(

شهرداری اصفهان  روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

شهرداری اصفهان در نظر دارد املاک و مستغلات زیر را از طریق مزایده واگذار نماید. متقاضیان می توانند جهت دریافت 
اسناد و مشخصات مورد واگذاری از تاریخ نشر آگهی همه روزه به جز ایام تعطیل در ساعات اداری به امور قراردادها واقع 
در میدان امام حسین )ع( ساختمان شهرداری مرکزی مراجعه و نسبت به کسب اطلاعات و تهیه اسناد مزایده اقدام نمایند. 

آخرین مهلت تهیه اسناد و ارسال پیشنهاد قیمت ساعت 14 مورخ 93/10/8 می باشد. 
1-چهار پلاک مسکونی واقع در خیابان پروین- کوی شهید قاسم زاده- تفکیکی نساج پور 

2-یک واحد تجاری واقع در خیابان حکیم شفایی اول بعد از کوی خجند 
3-یک قطعه زمین با کاربری تاسیسات و تجهیزات شهری واقع در خیابان امام رضا )ع(، نبش خیابان شهداء ) استادیوم( 

4-چهار واحد تجاری واقع در خیابان شیخ طوسی شرقی، خیابان میثم مجموعه تجاری اداری حکیمی 

شرایطمزایده
1-ارایه سپرده شرکت در مزایده برای هریک از موضوعات بصورت واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری یا ضمانت نامه 

بانکی با اعتبار حداقل سه ماه.
2-در صورتیکه نفرات اول و دوم شرکت کننده برای هریک از موضوعات فوق از انجام معامله خودداری نمایند سپرده 

شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3-شهرداری در رد یک یا تمام پیشنهادها برای هر مورد مختار است. 

4-سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج می باشد. 

نظر به اینکه تمامی حق کس��ب و پیشه و سرقفلی یکباب مغازه به پلاک ثبتی 100 
بخش 1 ثبت اصفهان متعلق به آقای اکبر انشائی واقع در میدان امام حسین )ع(- ابتدای 
چهارباغ – پارچه فروشی گلشهر در مسیر طرح عمرانی ایستگاه مترو قرار دارد و هیات 
کارشناسان رسمی دادگستری ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و نظریه 
مورخ 93/9/10را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر ماده 
8 لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای طرح های عمومی، 
عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، بدینوسیله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان 
احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نشر این آگهی جهت انجام 
معامله طبق نظریه کارشناس��ی به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه 

نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

با تلاش كارآگاهان پليس آگاهي استان اصفهان صورت گرفت؛

کشف محموله 2 ميلياردي لوازم آرايشي قاچاق در اصفهان 



مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان:

فیلم فجر امسال با مشکلات مالی دست 
و پنجه نرم می کند

مدیر کل اداره فرهنگ و ارش��اد اس��امی اس��تان اصفه��ان گفت: 
اگر مش��کات پیش روی امسال جش��نواره فیلم فجر برطرف نشود 
اکران فیلم در اس��تان انجام می گیرد. حجت الاسام محمد قطبی 
در گفت وگو با خبرن��گار ایمنا از دهاقان، با بی��ان این مطلب اظهار 
داشت: بدهکاری از س��ال قبل برای اجرای این جشنواره مهم ترین 
علت مشکات است که در صورت تامین نشدن نیاز مالی جشنواره، 
داوری، معرفی و تش��ویق برترین ها انجام نمی شود.وی با بیان اینکه 
استقبال مردم و کارگردانان از جشنواره فیلم فجر سال گذشته خوب 
ارزیابی شده است، اذعان داشت: اس��تقبال ۲۰هزار نفر از فیلم های 
جشنواره در سال گذشته بس��یار خوب بوده اس��ت. مدیرکل اداره 
فرهنگ و ارشاد اسامی استان اصفهان در ادامه گفت: هم اکنون پنج 
 شهرستان استان اصفهان مطبوعات محلی ندارند که با بررسی های

  انجام ش��ده شهرس��تان هایی که فاق��د مطبوعات محلی هس��تند 
به زودی مشکاتش��ان در این زمینه رفع می شود. وی بیان داشت: 

این مطبوعات به صورت ماه نامه یا هفته نامه خواهد بود.

جلسه مشترک شوراهای  شهرستان 
باعث انتقال تجربیات می شود  

  با توجه به مصوبه شورای اسامی شهرستان مبنی بر برگزاری جلسات 
هم اندیش��ی و بازدید ادواری از شوراهای اس��امی شهرها و بخش های 
شهرستان لنجان اولین جلسه هم اندیشی این شوراها به میزبانی شورای 
اسامی شهر باغشاد برگزار ش��د.درابتدای جلسه شکر الله امینی رییس 
شورای اسامی شهر باغشاد ضمن خیر مقدم به اعضای شورای اسامی 
 شهرستان برخی از فعالیت های شورای اسامی و شهرداری این شهر را

 بر شمرد و به ذکر برخی از مشکات این شهر پرداخت. 
رییس شورای اسامی شهرستان نیز ضمن تشکر از حضور اعضای محترم 
شورای اسامی شهرستان و همچنین میزبانی شورای اسامی شهر باغشاد 
هدف از برگزاری این جلسات را هم اندیشی و هم افزایی اعضای شوراهای 
 اس��امی شهرس��تان و اس��تفاده از تجربیات موفق اعضای این شورا ها

 دانست و گفت: برگزاری جلسات مشترک بین اعضای شوراهای اسامی 
ش��هرها و بخش ها با اعضای ش��ورای اسامی شهرس��تان باعث انتقال 
تجربیات شوراها شده و از دوباره کاری ها و تکرار اشتباهات جلوگیری می 
کند. وی جلوگیری از آزمون و خطا  در شهرداریها و شوراهارا از مقدمات 
اقتصاد مقاومتی مد نظر مقام معظم رهبری دانست و گفت: آموزش اعضای 
شوراهای اسامی پایه و نظارت بر عملکرد آنها از وظایف شورای فرادست 
است و با توجه به وظایف شهرستانی این شورا ، لازم است تا اعضای شورای 
اسامی شهرستان با مشکات و موانع و نقاط ضعف و قوت شوراهای شهر 
و بخش آشنا باشند تا بتوانند با تصمیمات خود راهگشای مشکات و موانع 

شوراهای شهری و روستایی شهرستان شوند. 
حجت الله امینی  همه این موارد را انگیزه اعضای شورای شهرستان جهت 
 برنامه ریزی دیدارهای دوره ای و برگزاری جلسات هم اندیشی با شورا ها

 دانست و اظهار امیدواری کرد: تا با برگزاری این نشست ها باعث ارتقای 
عملکرد شوراهای اسامی سطح شهرستان باشیم.

وی میزبانی شورای اسامی جوان ترین شهر شهرستان لنجان از اولین 
جلسه نظارتی شورای اسامی شهرستان را نشان از عزم جدی اعضای این 
شورا در پویایی و رشد آنان دانست و به دلیل سرعت و دقت و اهمیت این 

شورا در پاسخگویی به مکاتبات اداری از آنان تشکر کرد.
در ادامه جلسه ضمن بررسی نحوه عملکرد ش��ورای اسامی باغشاد در 
خصوص طرح ها و لوایح و درخواست های رس��یده به این شورا، اعضای 

شورای اسامی شهرستان نظرات و دیدگاه های خود را ارائه کردند.
پس از اقامه نماز مغرب و عش��ا مهندس رضائی منش شهردار باغشاد در 
جلسه حاضر شد و ضمن خیر مقدم به اعضای شورای اسامی شهرستان  
و ارائه گزارش��ی از عملکرد شهرداری و نحوه ارتباط ش��هرداری و شورا ، 
ابراز امیدواری نمود که اینگونه جلسات بتوانند در  خصوص حل برخی از 

مشکات و نیازهای این شهر موثر واقع شوند.
   

شهردار ایمانشهر خبر داد:

خط اتوبوس ایمانشهر به اصفهان و 
بالعکس راه اندازی شد 

به گزارش روابط عمومی شهرداری ایمانشهر خط اتوبوس ایمانشهر 
به اصفهان و بالعکس برای رفاه حال مردم راه اندازی شد.

شهردار ایمانش��هر گفت: با همکاری س��ازمان حمل و نقل عمومی 
ش��هرداری های شهرس��تان فاورجان و جهت رفاه حال مسافران 
 محله مینادش��ت و اش��ترجان در شهر ایمانش��هر این خط اتوبوس 
راه اندازی و در طول مس��یر در همه روس��تاهای مس��یر ایمانشهر 
فاورجان ایستگاه دارد. وی افزود: حرکت این اتوبوس ها از محات 
اشترجان و مینادشت دارای برنامه زمان بندی شده است و اتوبوس ها از 
مسیر محله مینادشت، ترمینال پارک لاله،  خیابان جمهوری اسامی 
و جاده کنار گذر اتوبان ذوب آهن عبور می کنند. شهرام شاه مرادی 
همچنین از راه اندازی خط تاکس��ی مینادشت به نجف آباد خبر داد 
و گفت: پیگیری شورای اسامی ایمانش��هر و همکاری شهرداری و 
سازمان تاکسیرانی نجف آباد دو دستگاه تاکسی از سمت ایمانشهر و 
دو دستگاه تاکسی نیز از سوی نجف آباد در این خط فعال شده است. 
وی افزود: مبدا حرکت این تاکسی ها از پارک لاله مینادشت به سمت 
میدان امام خمینی) ره (باغملی نجف آباد است. وی اضافه کرد: مردم 
 ایمانش��هر از طریق اتوبوس، مینی بوس و تاکس��ی های فعال شده
 به راحتی با اصفهان، نجف آباد، فاورجان و فولادشهر ارتباط دارند.

در جلسه شورای اداری شهرستان نجف آباد 

عباس
چیوائی

که با حضور اس��تاندار،  معاون امور عمرانی، 
مدیر کل سیاسی و انتخابات، مدیر کل روابط 
عموم��ی،  مس��وولان ادارات،  س��ازمان ها و 
جمع��ی از صنعتگران برگزار ش��د. معاونان 
سیاس��ی اجتماعی و عمرانی و برنامه ریزی 
فرمانداری ویژه نجف آباد معرفی ش��دند. در این جلسه آقایان 
صالح��ی و جعفرزاده ب��ه ترتیب ب��ه عنوان معاون سیاس��ی 
اجتماعی و امور عمرانی و برنامه ریزی احکام خود را از استاندار 

دریافت کردند. 
در ابتدای جلس��ه معاون اس��تاندار و فرماندار ویژه نجف آباد 
هشتمین سفر استاندار به نجف آباد را به خاطر عاقه، شناخت 
و توجه وی به این شهرستان دانست و گفت:  دکتر زرگرپور از 
دیرباز با مردم نجف آباد و افتخاراتش��ان آشناست و با بزرگان 

نجف آباد ارتباط داشته است. 
وی اف��زود: نجابت، قناعت و بزرگواری م��ردم نجف آباد باعث 
شده کمتر مس��ائل و مش��کات خود را بازگو کنند و همیشه 
در خدمت نظام بوده که این همه ش��هید، جانب��از و رزمنده و 
شخصیت های علمی، فرهنگی هنری خود گواه این مدعاست، 
اما در شرایط کنونی نیاز است قدم هایی برای مردم این منطقه 

برداشته شود. 
سیروس محمودی به استفاده از سهمیه آب در کشت پاییزی 
که با نظر استاندار و معاون عمرانی برای مردم نجف آباد فراهم 
شده بود، اشاره کرد و گفت: این موضوع باعث خوشحالی مردم 
شد و انتظار داریم در بخش صنایع نیز توجه ویژه ای شود؛ زیرا 
 عمده صنایع مهم و اشتغالزایی استان در این شهرستان مستقر

 است. 

   خیرین پروژه های عمرانی را اجرا کنند 
نماینده مردم شهرس��تان های نجف آباد و تی��ران و کرون در 
مجلس شورای اسامی نیز به تعامل دولت و مردم اشاره کرد 
و گفت: تعامل م��ردم با دولت درجنگ اقتص��ادی کنونی می 
تواند ما را موفق کند همانند هشت سال دفاع مقدس که مردم 
به کمک مسوولان آورند و پیروز ش��دیم. ابوالفضل ابوترابی به 
لایحه تنظیم بخشی از مقررات دولت که اخیراً به مجلس آمده 
اشاره کرد و گفت: در این لایحه به دولت اجازه داده می شود که 
پروژه های دولتی را در اختیار بخش خصوصی بگذارد و خیرین 

در استان ها این پروژه ها را اجرا کنند. 
وی افزود: با توجه به اینکه بودجه امسال نیز به درآمدهای نفتی 
همانند سال های گذشته توجهی نشده باید کم کم از نفت فاصله 
بگیریم؛ زیرا نفت اهرم فشار دشمن ش��ده که ما در بخش های 

دیگر پیشرفت نکنیم. 

   مردم نج�ف آباد فقط حق خ�ود را می خواهند نه 
بیشتر 

امام جمعه نجف آباد نیز در این جلسه به سفارش رسول الله )ص( 
مبنی بر تدبر و تدبیر اشاره کرد و گفت: تعقل و تدبر در امور از 
ویژگی های انسان اس��ت و اگر مدیران مملکت در مسوولیت 
سنگینی که به عهده دارند تدبیر و تدبر کنند قطعاً در مجموعه 

تحت مدیریت خود موفق خواهند شد. 
وی خطاب ب��ه مدی��ران ادارات گفت: در این ش��رایط خاص 
مسوولیت سنگین روی دوش شماست، اول باید خداوند را به 

خاطر آن ش��اکر باش��ید و از این فرصت درجه��ت خدمت به 
بندگان خداوند بکوشید؛ زیرا اگر تاش نکنید عقوبت سختی 
در انتظارتان اس��ت و اگر خوب عمل کنید پ��اداش خداوند را 

در بردارد. 
حجت الاسام و المسلمین حسناتی به صداقت،  ایمان، تدین، 
پرتاش بودن و قناعت مردم نجف آباد اش��اره کرد و گفت:  به 
مردم و گذش��تگاه خود افتخ��ار می کنیم و نم��ی خواهیم از 
ایثارگری و صداقت مردم سوء استفاده نکنیم فقط انتظار داریم 
مردم به حق خود برس��ند و بر این حق قانع هس��تند، مردم از 
مسوولان اجرای عدالت، رعایت ضوابط شرعی، اخاق اسامی 

و مبارزه با فساد را انتظار دارند. 

   در ادارات ب�ه جای ارب�اب رجوع، نوک�ر الرجوع 
شده ایم 

مرادی از صنعتگران نجف آباد نیز در سخنانی به بیان مسائل و 
مشکات فراروی صنایع این شهرستان پرداخت و گفت: نجف 
آباد دربخش صنعت هم پیشگاه بوده و بزرگ ترین و بیشترین 
صنایع استان در این شهرستان بوده، امروز نجف آباد در صنایع 
فلزی،  ریخته گری، کاشی و سرامیک و... موفق است و برخی 
از صادرکنندگان نمونه کشور در این شهرستان فعالیت دارند. 
این صنعتگر نجف آب��ادی افزود: در برخ��ی ادارات نجف آباد 
متاس��فانه برخورد مدیران و کارکنان ادارات با مردم بسیار بد 

است و ما به جای ارباب رجوع، نوکر الرجوع هستیم. 
عبدالله زمان��ی از دیگر صنعتگران شهرس��تان نج��ف آباد در 
سخنانی برخی از مشکات صنعتگران نجف آباد به ویژه بخش 
مهردشت را بازگو کرد و از استاندار خواستار توجه جدی به این 
مشکات ش��د. وی گفت: تولید کنندگان با سختی واحدهای 
خود را اداره م��ی کنند و در این خصوص با وزرا نیز جلس��اتی 
داشته ایم اما متاس��فانه درس��طح معاونان وزرا متوقف شد و 
دستورات اجرا نشد.  وی عمده مش��کات صنایع را مرتبط با 
بانک ها و سازمان امور مالیاتی دانست و افزود: متاسفانه بانک 
ها همکاری لازم را با صنعتگران ندارن��د و در دارایی نیز با بی 

عدالتی از تولید کننده مالیات می گیرند. 

   هر 24 ساعت 200 میلیون تومان یارانه این طرح 
در استان پرداخت می شود

در ادامه جلس��ه شورای اداری شهرس��تان نجف آباد استاندار 
اصفهان با جمع بندی سخنان مطرح شده گفت: دوست داشتم 
در جلسه شورای اداری این شهرستان شرکت کنم و از نزدیک 
در جریان مسائل و مش��کات قرار بگیرم و فرایندی طراحی 
ش��ود تا مردم بتوانند از امکانات بیش��تری استفاده کنند. وی 
افزود: شرایطی که الان در نجف آباد است در شأن مردم نیست، 
مردم صبوری می کنند ما موظفیم جایگاه واقعی شهرستان را 

ارتقا داده و به مردم هدیه کنیم. 
دکتر زرگرپور در ادامه به ش��رایط استان اش��اره کرد و گفت: 

بحمدالله روند خوبی در حال پیش��رفت اس��ت و اوضاع بسیار 
مناسب ش��ده، در 15 ماه گذش��ته اصفهان میزبان 8۰ هیات 
سیاسی در س��طح وزیر و بالاتر بوده که از کشورهای خارجی 
به اصفهان آمده و در حال برنامه ریزی هستند تا بعد از توافق 
نهایی مذاکرات بتوانند ارتباط بهتری با ایران و اصفهان داشته 
باشند و در زمینه  گردش��گران خارجی می توانیم بگوییم که 
رش��د ۲/5 برابری داش��ته ایم. وی به طرح تحول سامت در 
اصفهان نیز اش��اره کرد و گفت:  هر ۲4 س��اعت ۲۰۰ میلیون 
توم��ان یارانه این طرح در اس��تان پرداخت می ش��ود که 5۰ 
میلیون تومان آن درکاشان و ما بقی در سایر نقاط استان هزینه 
می شود که سهم بیماران در ش��هرها 1۰ درصد و در روستاها 
5 درصد است. استاندار اصفهان در پاس��خ به این موضوع که 
برخی دس��تگاه های اجرایی با هم درگی��ری دارند گفت: در 
استان اس��تانداری فصل الخطاب حل مش��کات و اختافات 
است و ادارات دولتی حق ندارند برای برطرف شدن مشکات 

به دستگاه قضایی مراجعه کنند.

   به زودی در کمیته برنامه ریزی اس�تان مشکلات 
نجف آباد بررسی می شود

 وی درباره مش��کات بخش صنعت نیز گفت: اصفهان بزرگ 
ترین اس��تان صنعتی کش��ور اس��ت و با وجود 89 هزار واحد 
صنعتی 3۲ درصد فرآورده های نفتی کشور، 7۰درصد فولاد و 
5۰ درصد سنگ کشور در این استان تولید می شود. وی افزود: 
در بخش صنعت فرایندی طراحی شده و در شورای گفت وگوی 
بخش خصوصی با دولت که اختیارات قانونی دارد و صنعتگران 
نیز حضور دارند مس��ائل و مش��کات، موانع سرمایه گذاری و 
صادرات، مالیات و مس��ائل بانک ها بررس��ی و به راهکارهای 
قانونی می رسند و در این خصوص باید گفت که این شورا در 
کشور به عنوان فعال ترین ش��ورا انتخاب شده و در جلسه ای 
نیز از بنده به عنوان استاندار تقدیر شد. وی خاطر نشان کرد: 
در ارتباط با مشکات بانک ها به قول رسانه های استان من به 
بانک های دولتی و خصوص��ی کارت زرد هم داده ام و در حال 

پیگیری هستم. 
استاندار اصفهان در پاسخ به سخنان یکی از صنعتگران که نگاه 
منفی روی نجف آباد است گفت: هیچ نگاه منفی در استان روی 
نجف آباد نیس��ت،  نجف آبادی ها ولایتمدار، ایثارگر، صادق و 
دارای خلوصی هستند و یکبار برای همیشه می گویم که این 
دیدگاه در استان وجود ندارد و همه مردم عزیز استان برای ما 
محترم هستند و به زودی در جلسه شورای برنامه ریزی استان 
از شورای برنامه ریزی شهرس��تان نجف آباد دعوت تا مسائل 
باقیمان��ده و علت عقب افتادگی شهرس��تان را پیگیری و رفع 
کنیم. دکتر زرگرپ��ور همچنین یادآور ش��د در هیچ اداره ای 
نوکر الرجوع نداریم و همه ارباب رجوع و دارای احترام هستند 
 و در جلسه ای با مدیران کل استان این نکته را متذکر شده ام

 و از مدیران کل خواس��ته ام به طور جدی با اینگونه مس��ائل 
برخورد کنند، مردم ولی نعمت ما هستند. استاندار در پایان از 
شهروندان خواست تا پایان سال در همه میادین شهرها مواقع 
اذان مسائل و مشکات جاده علویچه،  کمبود مدرسه در نجف 
آباد، افزایش اعتبارات شهرس��تان برگزاری کنگره س��رداران 
و ۲5۰۰ ش��هید از دیگر موضوعاتی بود که در جلسه شورای 

اداری مطرح شد. 

استاندار در جلسه شورای اداری شهرستان نجف آباد:

شرایط کنونی نجف آباد در شان مردم این شهرستان نیست 

شهردار زاینده رود:

نقش مشارکت و سرمایه گذاری مردم   در پیشبرد اهداف شهر ضروری است
  

به گزارش روابط عمومی شهرداری ش��هردار زاینده رود با اشاره 
به تهیه و تدوین سند راهبردی مشارکت های مردمی  گفت: لزوم 
تقویت شاخص های مشارکت شهروندی در جهت دستیابی به 
توسعه پایدار، نیازمند بسترسازی زمینه حضور مردم در عرصه 
عمومی است. وی افزود: ازآنجایی که شهر به عنوان یک سیستم 
درنظر گرفته شده و مشارکت مردمی به عنوان جزیی از سیستم 
و یکی از عوامل تأثیرگذار درآن اس��ت، نقش مش��ارکت و سرمایه 
گذاری مردم در پیشبرد اهداف ش��هر یک امر ضروری به نظر می 

رسد و  موفقیت پروژه های مشارکتی در ش��هرداری زاینده رود 
مبین این مطلب است که شهرداری با مشارکت شهروندان می 
تواند به موفقیت ش��ایانی در اداره امور ش��هر و تسهیل کار خود 
برسد.محمدی در ادامه متذکر ش��د، بنا به اهمیت موضوع سند 
راهبردی مش��ارکت و س��رمایه گذاری مردم و بخش خصوصی 
در دس��تور کار ش��هرداری قرار گرفت و با مطالعات کارشناسی 
و بررس��ی نیازهای شهر این س��ند با ۲۲ طرح س��رمایه گذاری 
پیشنهادی تدوین شده که همشهریان و سرمایه گذاران محترم 

از سراسر ایران می توانند با مراجه به سامانه الکترونیکی شهرداری 
به نشانیwww.zayanderood.ir    این سند را مطالعه و در 
صورت تمایل در امر مشارکت به ش��هرداری زاینده رود مراجعه 
فرمایند. همچنین ایش��ان تاکید کرد: اولویت ما در این موضوع، 
اول شهروندان شهر زاینده رود و مردم خوب شهرستان لنجان و 
سپس تمامی سرمایه گذاران داخلی و خارجی است. وی گفت: 
سرمایه گذاران محترم می توانند در موارد احداث زمین ورزشی 
رو باز، احداث اس��تخر و س��ونا، مجموعه ورزش��ی  سر پوشیده 

بانوان، احداث پ��ارک آب��ی، مجموعه تفریحی و گردش��گری، 
مجموعه ش��هر بازی، احداث مجتمع های چند منظوره سالن های 
 پذیرایی وتالار ش��هر، رس��توران مدرن س��احلی، بازار آبزیان،

مجتمع کارگاهی –تولیدی و خدماتی، احداث مجموعه تجاری 
عرضه محصولات و لوازم بهداشتی س��اختمان،احداث مجتمع 
تعمیرگاهی،احداث بازار میوه و تره بار، احداث کارخانه بازیافت 
نخاله های ساختمانی، احداث تلویزیون شهری،احداث جایگاه 
 معاینه فنی خودروی سبک و سنگین، احداث پایانه مسافربری،

احداث باغ گیاه شناسی، احداث باغ موزه تاریخی، احداث پیست 
اتومبیل رانی  و موتور س��واری، احداث شهرک ضایعات فولاد و 
احداث مجتمع تفریحی س��کونت گاهی س��احلی  با شهرداری 

زاینده رود همکاری داشته باشند.
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به گ��زارش روابط عمومی ش��هرداری فولادش��هر امام جمعه 
فولادش��هر، فرمان��دار شهرس��تان لنج��ان، نماین��ده مردم 
شهرس��تان لنج��ان در مجل��س ش��ورای اس��امی، ریی��س 
و اعضای ش��ورای اس��امی ش��هر و فرمانده ح��وزه مقاومت 
بسیج ش��هداء فولادش��هر، معاون فنی و عمرانی شهرداری و 
 جمعی از مسئولین شهرداری به همراه ش��هردار فولادشهر از 
پروژه های عمرانی ، فرهنگی ، ورزشی و خدماتی شهر بازدید به 
عمل آمد و از نزدیک در جریان روند ساخت و عملیات اجرایی 
پروژه ها قرار گرفتند.حجت الاسام والمسلمین محمودآبادی 
امام جمعه فولادش��هر در گفت وگو با خبرنگار ما در خصوص 
این بازدید گفت: با توجه به حجم زیاد پ��روژه ها روند اجرایی 

آنها رضایت بخش است. وی در ادامه افزود: شهرداری در عرصه 
فرهنگی از جمله رسیدگی به مساجد و پرداختن به معضات 

اجتماعی و خانواده اقدامات مثبتی انجام داده است.
سجاد فرماندار شهرستان لنجان نیز در ادامه بازدید از1۰ پروژه 
به صورت نمادین از صد پروژه عمرانی شهرداری، اذعان کرد: با 
توجه به اینکه بخشی از این پروژه ها درهفته دولت کلنگ زنی 
شد، اما پیشرفت 7۰ درصدی آنها نشان از توان مدیریتی و فنی 

مدیران شهرداری است.
نماینده عالی دولت با تاکید بر اجرای کارهای اقتصادی در کنار 
فعالیت های عمرانی توسط شهرداری، تصریح کرد: شهرداری 
فولادشهر با اجرای برخی پروژه ها در کنار فعالیت های عمرانی در 

راستای توسعه شهر به فعالیت های اقتصادی نیز پرداخته است.
منصوری، نماینده مردم شهرس��تان لنجان در مجلس شورای 
اسامی همچنین با اشاره به این موضوع که در فولادشهر جای 
کار بس��یاری وجود دارد، اذعان داش��ت: فعالیت های صورت 
گرفته درسطح شهر نسبت به سال گذشته از روند رو به رشدی 

برخوردار بوده است.  
وی همچنین از نگاه فرهنگی و ورزش��ی ش��هرداری در کنار 
مباحث عمرانی سخن گفت و بیان داشت: جای خوشحالی است 
که مدیریت شهری فولادشهردر کنار فعالیت های عمرانی، نگاه 
فرهنگی و ورزشی از جمله ساخت سه فرهنگسرا و دو ورزشگاه 
و همچنین باغ بانوان نیز داش��ته است. عباسی، رییس شورای 

اس��امی ش��هر نیز با بیان این مطلب که با تعامل بین شورای 
اسامی شهر و ش��هرداری،  فولادشهر در مس��یر توسعه قرار 
گرفته، گفت: اگر فولادشهر در مسیر توسعه قرار گرفته نشان از 
هدفمندی شورای شهر و تعامل خوب بین دستگاه های اجرایی 

شهرستان و شهر با مدیران شهری بوده است.
وی در پایان تصریح کرد: تا رس��یدن به اه��داف آینده که رفاه 

اجتماعی مردم است راه طولانی در پیش خواهیم داشت.
همچنین گفتنی است؛ در ادامه این بازدید از تندیس آیت الله 
مدرس واقع در میدان آیت الله مدرس رونمایی ش��د و شهردار 
نیز اظهار داش��ت: تعدادی از پروژه ها تا پایان س��ال جاری به 

بهربرداری خواهند رسید. 

در بازدید مسوولان از پروژه های عمرانی فولادشهر مطرح شد: 

پیشرفت 70 درصدی پروژه های شهری، نشان از توان مدیریتی و فنی مدیران شهرداری است 

به گزارش رواب��ط عمومی  ش��هرداری زرین ش��هر پیرو نامه 
شهریور ماه دفتر امور شهری و ش��وراهای استانداری اصفهان 
مبنی بر برگزاری دوره های آموزشی در زمینه قوانین و مقررات 
شهرداری ها برای شهرداری های شهرستان لنجان و فاورجان، 
مسوولیت واگذاری این دوره ها به شهرداری زرین شهر واگذار 
شد. در همین راستا و در راستای ارتقای سطح دانش و آگاهی 
پرسنل شهرداری ها و آشنایی بیشتر با اصول و قوانین و مقررات 
شهرداری ها، واحد امور اداری ش��هرداری زرین شهر با برنامه 
ریزی های لازم و دعوت از اساتید برجس��ته اقدام به برگزاری 
این دوره های آموزش��ی نمود.دوره های آموزش��ی آشنایی با 
قوانین و مقررات ش��هرداری ها که به همت ش��هرداری زرین 
شهر در فرهنگسرای این ش��هر و باحضور بیش از پانصد نفر از 

پرسنل شهرداری های شهرستان های لنجان و فاورجان در 
قالب 116 ساعت آموزش برگزار شد، همه شرکت کنندگان از 
این دوره های مفید آموزشی  بهره مند شدند. آشنایی با ساختار 
و تش��کیات مقررات ش��هرداری، قوانین و مقررات طرح های 
عمرانی، نگهداری فضای سبز، ضوابط و مقررات شهر سازی و 
معماری، آیین نامه معامات و مناقصات، دوره وصول عوارض 
و درآمد؛ از جمله دوره های آموزش��ی بوده که در فرهنگسرای 
شهرداری زرین شهر برگزار شده است.شایان ذکر است تا پایان 
سال جاری که به فرمایش مقام معظم رهبری با عنوان ) اقتصاد 
و فرهنگ با عزم ملی و مدیریت جهادی(  نامگذاری شده، بیش 
از ۲۰۰ ساعت آموزش به منظور ارتقای سطح دانش و آگاهی 

پرسنل محترم و زحمتکش شهرداری پیش بینی شده است.

 

مدیر عامل سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری نجف آباد گفت: 
 سالن ش��هروند  میزبان س��وگواره شعر زنان عاش��ورایی با عنوان 
» برگ ریزان« با اجرای س��عید بیابانکی از شعرای شاخص کشور  
بود که در آن چندین شاعر برجسته استان و کشور مانند هاشمی، 

 سروده های خود را با محوریت موضوعات تعیین شده ارائه کردند.
محمد مهدی فردوس��ی، مدیر عامل س��ازمان فرهنگی تفریحی 
ش��هرداری نجف آباد افزود:  ع��اوه بر این برنامه ک��ه با همکاری 
واحد شعر و ادبیات خانه هنرمندان برگزار شد، در روزهای پایان 
ماه صفر و همزمان با سالروز ش��هادت امام رضا نیز سوگواره شعر 
رضوی با همکاری موسس��ه فرهنگی زیارتی ثامن الائمه و لشگر 
زرهی 8 نجف اشرف با ش��رکت تعدادی از شعرای شاخص کشور 
 به میزبانی این س��ازمان درس��الن ش��هروند برگزار خواهد شد. 
لازم به ذکر است که با توجه به زیر ساخت های خوب فراهم شده در 
مجموعه سالن های همایش شهرداری در کنار ارگ تاریخی هفت 
برج خارون، این مکان اخیرا به نقطه ثقل برپایی همایش های بزرگ 

شهرستان و حتی استانی تبدیل شده است. 

به منظورآشنایی کارکنان شهرداری های شهرستان های لنجان و فلاورجان؛ 

 دوره ی آموزشی قوانین و مقررات شهرداری ها 
در فرهنگسرای شهرداری زرین شهر برگزار شد

مدیر عامل سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری نجف آباد:

 میزبانی نجف آباد از شعرای برجسته کشور و استان 
در سوگواره » برگ ریزان «



نگاهی به فیلم » بیگانه« ساخته بهرام توکلی 

یک ملودرام هوشمند ایرانیزه شده

مهرو الفت: »بیگانه« یکی از داستانگوترین ملودرام های اکران شده 
امسال است. فیلمی که چارچوب روایی کلاسیکی دارد و عطف های 
داس��تانی نیز بر مبنای همین چارچوب امتحان پس داده موفق، یک 
به یک در دل داستان رخ داده و بار تعلیقی خود را به فیلم می افزایند. 

به گونه ای که هر سه ضلع رابطه نشان داده شده در این فیلم که مترتب 
از رابطه زناش��ویی، رابطه فامیلی )دو خواهر( و رابطه عشقی است، به 

درستی درگیر خط اصلی داستان می شوند.
آن هم برای کاراکترهایی که در دنیای سینمایی توکلی، مولفه های 
اخلاقی و رفتاری خاصی دارند؛ تمام آنها به نوعی با ترس و استرس هایی 
مواجه هستند که پاس��خ به این ناهنجاری های درونی را در شرایطی 
 که خود به وجود آورده اند و مس��بب آن هستند، می جویند؛ بنابراین 
» بیگانه« نیز بر مبنای همین مشی فکری شکل می گیرد.کاراکترها در 
کمون و بروز این مولفه ها، شدت و ضعف و گاه احتیاط دارند و همین، 
تلورانس تعلیق را در طول داستان، کم و زیاد می کند و این مهم، چیزی 
مستقل از ابهام اصلی فیلم است که با آمدن مشکوک نسرین به خانه 
خواهرش و متعاقب آن، ل��و رفتن چند دروغ بزرگ او، اس��ت و بدین 
ترتیب کارگردان یک فضای کنترل شده غیر قابل پیش بینی را برای 
مخاطبش می آفریند که تا انتهای اثر رغبت ندارد دست به رمزگشایی 

حتی گوشه ای از آن بزند.
از قضا، هجمه بار تعلیق در این فیلم توکلی به نسبت دیگر فیلم های 
او بسیار بیشتر است.گویی فیلم از هر نشانه کوچکی در جهت افزایش 
تعلیق های بی دامنه در فیلم استقبال می کند.تعلیق هایی که بعضا 
ریشه در زندگی های گذشته کاراکترها دارند، به حال کشیده می شوند 
و حتی در آینده نیز ادامه پیدا می کنند ک��ه پایان بندی اثر، بهترین 
 مثال برای تداوم حس تعلیق در زمان آینده تلقی می شود؛ تعلیق هایی

که جنبه سوالی دارند، درتمامیت اثر به جواب خود می رسند و برخی 
دیگر که جنبه ای ایهام گونه و تسری بخش به اجتماع و آدم های مشابه 
دارند نیز در همان حالت تعمیم باقی مانده و واکاوی چندانی نمی شوند 
که البته نباید هم بشوند؛ چون در آن صورت شکل آسیب شناسانه ای 
به خود گرفته و ظرفیت های داستانی فیلم را به چالش کشیده و نمی 
توانند در آن وقت کوتاه، همپای درام پیش روند کما اینکه سناریست 
اثر نیز کوچک تری��ن علاقه ای برای وارد کردن داس��تان خود به این 
ش��کل از قصه گویی ندارد و همین، نقطه قوت فیلم و فرار از پاش��نه 

آشیل آن است.
ملوردامی که لوکیشن هایی محدودی دارد و به گونه ای تلاش دارد تا 
ساختاری نمایشی داشته باشد؛ شکل چینش دکوپاژها در کنار نماهای 

باز فیلم، توجه مخاطب را به این هدف کارگردان سوق می دهد.
اما مهم ترین نکته ساختاری » بیگانه«، ایرانیزه کردن به شدت موفق 
رمان »تنسی ویلیامز« است.کسانی که این رمان موفق را خوانده اند 
به خوبی می دانند که این ش��اهکار ادبی، نشانگر گوشه های وسیعی 
از مقوله خشونت در خانواده است؛ از خشونت های جنسی و عاطفی 
گرفته تا خشونت های انفعالی در مقام شخصیت های داستان به انضمام 
نمایش گسترده ای از بی اخلاقی هایی که تقریبا در تمامی کاراکترهای 
داستان به چشم می خورد. اما آن مدل خشم، خشم آمریکایی بود که 
قابلیت ایرانیزه شدن نداشت. به همین علت، توکلی تلاش کرد تا این 
خشم را در قالب حس��رت و فرار از آن شرایط بحرانی به تصویر بکشد.

ویلیامز، در رمان خود، کاراکتر بلانش را در موضعی قرار می دهد که 
اوج خشونت ها علیه او رخ می دهد اما در فیلمنامه توکلی، نسرین این 
نقطه اوج را پشت سر گذاشته و حال منتظر عقوبت کارهای خود و فرار 
از آن است به نوعی زیرکی توکلی در این بود که نخواست با نشان دادن 
اوج خشونت، فیلم خود را وارد حریم خطوط قرمز جامعه کند و عنصر 
رئالیته را از فیلم خود بگیرد، پس کاراکتر خود را در مرحله بعدی این 
انفعالات قرار داده و واکنش هایی که از سوی خواهر و شوهر خواهر و 
مردی که عاشقش شده را به تصویر می کشد و در این بین، شخصیت 
روان پریش نسرین با زندگی گذشته او و حوادثی که برایش رقم خورده 
 را به عنوان محلی برای تجلی ری اکش��ن های این س��ه کاراکتر قرار

 می دهد. بنابراین توکلی با زیرکی خاصی، هم اقتباسی آزاد و معنادار از 
» اتوبوسی به نام هوس« انجام می دهد و هم، خشونت مفرط آن رمان را 

تا حدودی تقلیل کرده و رنگ و بویی ایرانی به آن می بخشد.
» بیگانه« آش��کارا بهترین فیلم کارنامه توکلی اس��ت. زیرکی و دقت 
نویسنده و کارگردان در این فیلم، آش��کارا به چشم می خورد. فیلم، 
هیچ حش��وی نداش��ته و ریتم داس��تان نیز کاملا در تم��ام طول آن 
هماهنگ بوده و هیچ چیزی از آن بیرون نمی زند. بازی ها بسیار خوب 
و دوست داشتنی هستند علی الخصوص بازی متفاوت »پانته آ بهرام«. 
 تدوین خطی فیلم نیز در آن محیط محدود، اصلا مخاطبش را خسته 

نمی کند.
فیلم توکلی در جشنواره سال گذشته فجر، یکی از ناکامان بزرگی بود 
که اصلا به چشم نیامد.حال که این فیلم در این زمان نسبتا بد به روی 
پرده رفته، وقت آن است که مخاطب، به تماشای آن بنشیند تا متوجه 
شود سطح س��اختاری و نوش��تاری این اثر که البته تفکیک ناپذیر از 
یکدیگر هستند، تا چه اندازه بالاتر از نمونه های مشابهی است که در 
سالیان اخیر در سینمای ایران نمایش داده شده است.» بیگانه« یک 
ملودرام حقیقی با چاش��نی ایرانی اس��ت که حتی می تواند در چشم 

مخاطبان خود، بسیار ایرانی تر از » اینجا بدون من« باشد.

 
 

پرویز پرستویی تا همین امروز هم یکی از بزرگ ترین 
بازیگران تاریخ سینمای ایران است، حتی اگر 
همین امروز بخواهد عطای بازیگری را به لقایش 
ببخشد، باز هم آنقدر اعتبار دارد که تا سال ها، 

از او به عنوان بازیگر بزرگی یاد کنیم.
پرس��تویی، با توجه به اینکه اولی��ن فیلم بلند 
سینمایی خود را با دیپلم افتخار جشنواره شروع کرد، اما بازیگر 
چندان خوش شانسی نبوده؛ حداقل در دهه اول فعالیتش.او 
پس از این فیلم که در ابتدای دهه 60، ساخته شد، بیش از یک 
دهه در فیلم های نه چندان ش��اخصی بازی کرد که نتوانست 
استعدادهای نهفته در وجود او را ش��کوفا کند. از »پیشتازان 
فتح«و» سازمان 4« تا » شکار«، »حکایت آن مرد خوشبخت« 
و » مار«. او در تمام آن س��ال ها، جلوی دوربین س��ینمایی و 
تلویزیونی بود و خاک صحنه ها را می خورد اما هنوز به حقش 

نرسیده بود.
سال 73 می توانست سال انفجار تمام این در سایه قرار گرفتن ها 
باشد »آدم برفی« اما توقیف شد و اجازه نمایش پیدا نکرد.گویا 
روند دیده نشدن های پرستویی همچنان ادامه داشت حتی با 
وجود پخش سریال » امام علی )ع(« باز هم نام پرستویی، هم 
وزن بازی هایش نبود. اما روزهای نه چندان آفتابی پرستویی 
در س��ال 74 و با بازی در فیلم »لیلی با من اس��ت« تمام شد؛ 
فیلمی که توانس��ت دیپلم افتخار بازیگر نقش اول مرد را برای 

پرستویی به ارمغان بیاورد.

پرستویی در این فیلم به مدد فیلمنامه ظریف »کمال تبریزی« 
و »رضا مقصودی«، توانس��ت لایه های جدیدی از بازی خود 
را به تصویر بکش��اند.لایه های جدیدی که در کنار جس��ارت 
مثال زدنی فیلمنام��ه در پرداختی کمیک از ی��ک جریان بر 
بستر جنگ، خود را بیشتر و بهتر نشان دهد؛ پرستویی بتواند 
تلورانس لفاظی های کلامی و بازی های فیزیکی خود را آنچنان 
متعادل نماید که سبب خلق نقش��ی جدید و البته ماندگار در 
سینمای ایران شود.پرستویی با این فیلم کالت، توانست خود 
را به همه مردم بشناس��اند.او برای رسیدن به چنین جایگاهی، 

مرارت های بسیاری کشیده بود.
این تجربه لذت بخش با تبریزی سبب شد تا او در فیلم بعدی 
او نیز نقش آفرینی کند: مهر مادری برای پرستویی حکم یک 
فیلم کاملا معمولی را داشت. سریال های آن سال های او یعنی 
 » آوای فاخته« و» زیر چتر خورش��ید« نیز نتوانس��تند بازی های

 جدیدی از پرس��تویی به تصویر بکش��ند.اما طوف��ان عظیم 
حاتمی کی��ا، ورژن دیگری از توانمندی های پرس��تویی را به 

همه نشان داد.
» آژانس شیشه ای« س��ال 76 ساخته ش��د. یک فیلم بسیار 
خوب در تاریخ سینمای ما؛ فیلمی که همه چیزش خوب بود.
پرستویی این فیلم، قابل قیاس با پرستویی 14 سال قبل نبود.

بالاخره همان فیلمی که می توانست آن بازی خارق العاده را از 
پرستویی بکشد، ساخته شد و حاج کاظم شد یکی از جاودانه ترین 
کاراکترهای تاریخ سینمای ایران. جنس خشم و عصیانی که 

پرستویی در این فیلم به نمایش گذاش��ت، مختص به خود او 
بود که تا آن زمان در سینما نشان داده نشده بود.یک عصیان 
فرو ریخته که در پناه سکوت حاج کاظم، دغدغه های درونی 
آن مرد را فریاد می کش��ید.حاج کاظم گل سرسبد نقش های 
پرستویی شد به گونه ای که خود او نیز بارها تاکید کرده، رگه هایی 
 از این نقش، در جسم و جان او وجود دارد. همان اتفاقی که با 
 » هامون« برای شکیبایی رخ داد این بار با » آژانس شیشه ای«

برای پرستویی رقم خورد و به زعم بسیاری از دوستان و حتی 
منتقدانش، او تا به امروز نیز نتوانسته خود را از این نقش جدا 
ببیند.یک نقش جامع الاکناف که س��بب شد پرستویی در هر 
نقش دیگری که بازی می کند، تجسمی کوچک از زیرشاخه های 

اخلاقی و رفتاری حاج کاظم را برای مخاطبش تداعی کند.
حالا دیگر پرس��تویی، یکی از مرد اول های بازیگری سینمای 
ایران بود.توانمندی ه��ای حرفه ای او در به تصویر کش��یدن 
کاراکترهایی با نقش ه��ای کمدی و رئال، به بهترین ش��کل 
ممکن خود را نش��ان می داد و او را به عنوان یک��ی از معدود 

بازیگران صاحب سبک در سینمای ایران معرفی می کرد.
فیلم های بعدی پرس��تویی در نیمه دوم ده��ه هفتاد، همگی 
با بزرگان بود. فیلم هایی که اگرچه جزو آثار خوب س��ینمای 
ایران بودند اما نتوانستند آن بازی جانانه را از پرستویی بکشند 
اما در تمام این فیلم ها، پرس��تویی حتی بالاتر از نام فیلم قرار 
می گرفت روندی که تا ابتدای نیمه اول دهه هش��تاد به طول 
انجامید.پرس��تویی در آن س��ال ها در فیلم ها و سریال های 
 مهمی بازی کرد که تمامشان دیده شد اما در سال 82، او گوشه های 
دیگری از توانمندی های خ��ود را با » مارمول��ک« به تصویر 
کشید. او در این فیلم تمام ریزبینی های بازی  در » لیلی با من 
است«را تقویت کرد و چارچوبه های فضای کمیک شخصیت 
محور در س��ینمای ما را، متناسب با سبک منحصر خود تغییر 
داد.یک بازی به شدت کنترل شده و هوشمندانه از پرستویی 
 که اج��ازه غلوآمیز ش��دن لحن زبان ب��دن را ب��ه او نمی داد؛

 در چنین خلس��ه ای بود که مخاطب متوجه اکت نمی ش��د؛ 
پرس��تویی با این نقش حقیقتا زندگی کرد و توانست سومین 
اتفاق بزرگ زندگی سینمایی خود را به رخ کشیده و نشان دهد 
هنوز هم بازیگری با استعدادهای بالقوه متحیرکننده ای است.

او توانست با این فیلم دومین سیمرغ بلورین جشنواره را در کنار 
دو دیپلم افتخار خود قرار دهد.

موفقیت های پرستویی در نیمه اول دهه هشتاد، به همین فیلم 
ختم نشد. او س��ال بعد در »کافه ترانزیت« بازی کرد که یک 

فیلم متوسط با رگه های شبه هنری بود. 
 سال 83، او باز یکی از بهترین های س��ینمایی خود را آفرید.

» بید مجنون« و حکایت مردی که می بایست دو نیمه متفاوت 

از زندگی خود را نشان می داد. سرگشتگی های مرد نابینایی که 
حال با موفقیت آمیز بودن عمل چشمش، آن سرگشتگی ها، 
رنگ شیدایی به خود گرفته بود.پرستویی با توانمندی خود به 
خوبی توانست صحنه های ناباورانه نویسنده ای سرگشته را در 
 تنزل مقام حب از خدا به خلق خدا به تصویر بکشد و خودخوری های

 درونی را به ش��کلی خارق العاده به مخاطب خود منتقل کند؛ 
گوشه ای دیگر از عصیان نهفته در بازی او، در این فیلم غلیان 
می کند.س��یمرغ بلورین نقش اول مرد را برای سومین بار به 

خانه برد و باز هم کانون توجهات را به سمت خود جلب کرد.
یک س��ال بعد، او با » به ن��ام پدر« در فیلم دیگ��ری ازابراهیم 
حاتمی کیا درخشید. فیلمی که در کنار تمام اغتشاشات روحی 
برای او، یک غلیان احساسی نیز محسوب می شد. اغتشاشات 
 روحی ب��رای مردی که خ��ود را صاحب حق می دانس��ت، اما 
می بایست ایستادگی می کرد و غلیان احساس برای دخترش 
که مس��تقیما س��بب ش��ده بود تا او پایش را از دست دهد و 
همسری که سنگ صبور دردهای او بود. باز هم دگردیسی بازی 
از خشونت های دنیای مردانه به یک احساس گرایی صرف در 
تعامل با دنیای زنان و البته عصیان هایی که همیشه با او بود و 
هست که وجه بارزش را می توان در آن سکانس باشکوه حرف زدن 
با خدا به عینه مش��اهده کرد. این بازی درخور توجه، سیمرغ 
بلورین جشنواره را برای دومین س��ال متوالی از آن پرستویی 
کرد تا او با چهار س��یمرغ و دو دیپلم افتخ��ار، پرافتخارترین 

بازیگر مرد سینمای ایران تا به امروز لقب بگیرد.
از آن سال تا به امروز، پرستویی، انتخاب های متعددی نداشت.

اکثر آثار او، در حوزه سینمای دفاع مقدس یا آدم های مرتبط 
با جنگ خلاصه می ش��ود. او دیگر نقش کم��دی بازی نکرد و 
در فیلم های اجتماعی بس��یار کمی حضور یاف��ت. به همین 
دلیل است که حضور او در فیلم هایی از یک دست، مخاطبان 
فراوانش را به این حقیقت می کشاند که او دوست دارد نقش های 

متمایل به شخصیت حاج کاظم را تکرار کند. 
او این روزها فیلم های» مهمان داریم« و »شب، بیرون« را به 
روی پرده دارد، چند ماه پیش هم» ام��روز« میرکریمی را به 
روی پرده داشت. فیلم هایی که سلامت روایی و بصری دارند؛ 
عنصری که در تمام انتخاب های پرس��تویی می توان آن را به 
وضوح دید. او در»شب، بیرون«، 72 ساعت بیدار ماند و بازی 
کرد؛ بازیگری که نشان می دهد هنوز هم قصد طغیان دارد و 

می داند که پتانسیل های او هنوز شکوفا نشده است.
نه تنها او، بلکه اهالی سینما نیز می دانند، پرستویی هنوز تمام 
نشده است اما یک فیلمنامه ظریف می خواهد و یک کارگردان 
هوشمند تا این سینما بار دیگر بتواند طوفان سهمگین دیگری 

را از شکل بازیگری پرستویی به چشم ببیند.
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سینما و 
تئــاتــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

نسخه مکتوبش هم آمد

» شیار ۱۴۳«رمان می شود
قدرت الله صلح میرزایی در گفت و گو با اصفهان زیبا: 

سریال » رخصت«توانسته با مخاطب ارتباط برقرار کند
قدرت اله صلح میرزایی، کارگردان سینما و تلویزیون کشورمان در 
گفت و گو با خبرنگار فرهنگی اصفهان زیبا گفت: سریال جدیدم 
تحت عنوان » رخصت« که همزمان از شبکه های قرآن و سوم در 
حال پخش است توانس��ته آن ارتباط خوب را با مخاطبش برقرار 
کند. کارگردان فیلم سینمایی » زندگی ش��یرین« افزود: حال و 
هوای این س��ریال در ایام محرم می گذرد و پیش بینی می کنم 

مردم، استقبال خوبی از ادامه آن به عمل آورند.
صلح میرزایی در پاسخ به این پرسش که هم اکنون پنج سال است 

فعالیتی در سینما نداشته اید و آیا این کار شما دلیل خاصی داشته، 
گفت: نه، در این سال ها من مشغول سریال سازی شدم و واقعا وقت 
آن را نداشتم که در سینما کار کنم که البته ان شاء الله از چند وقت 

دیگر، کار در این حوزه را نیز دوباره شروع می کنم.
صلح میزایی تاکنون سریال هایی چون» پنجره« و »دختری به نام 
آهو« را برای تلویزیون کار کرده و در سینما نیز فیلم های »یه جیب 
پرپول« ، »دلداده«، » هدف اصلی«، » شاخه گلی برای عروس« 

و ... را ساخته است.

فیلم » شیار 143« به نویسندگی و کارگردانی نرگس آبیار که این 
روزها در سینماهای کشور در حال اکران است، این  بار در قالب رمان 
توسط آبیار به رشته تحریر درآمده است. آبیار درخصوص این رمان 
گفت: »عنوان رمان نیز بر اساس عنوان فیلم  )شیار 143( انتخاب 
شده است. شیوه نگارش در رمان به صورت سیر خطی است که به 
شکل کلاسیک و زاویه دید دانای کل، این اثر نگاشته شده است«. 
او ادامه داد: » رمان در حدود300صفحه است که بخش عمده  آن 
مربوط به عملیات والفجر مقدماتی اس��ت که در مورد ش��خصیت 

پردازی، فضا س��ازی و لحاظ کردن فضای بومی شهرستان بیجار، 
محلی که داس��تان در آن اتفاق می افتد  نگاه داستانی و دراماتیک 
در آن  لحاظ شده است. همچنین سعی کرده ام در نگارش رمان بر 

وقایع مستند آن وفادار بمانم«.
آبیار همچنین درخصوص وجه تمایز فیلم نامه و رمان شیار 143 
خاطر نشان کرد: »در فیلم یک شخصیت محوری داریم که قهرمان 
داستان است در صورتیکه در رمان 13شخصیت اصلی داریم که از 

این لحاظ تکثر شخصیت ها در رمان زیاد است«.

تحلیلی بر پرونده »پرویز پرستویی« به بهانه اکران دو فیلم از او

بازیگری تحت لوای حاج کاظم که هنوز تمام نشده ...

مجتب�ی 
اردشیری

یادداشت

انوش��یروان ارجمند ظهر دیروز، پس از تحمل یک 
دوره بیماری و بر اثر س��کته قلبی، دارفانی را وداع 
گفت. بازیگری که هم��واره در نقش های مکمل به 
ایفای نقش م��ی پرداخت و همزم��ان در کارهای 

سینمایی و تلویزیونی مشغول فعالیت بود.
 او از ابت��دای دهه ش��صت، همزمان در س��ریال ها و 
فیلم های تلویزیونی به ایفای نقش پرداخت و توانس��ت خیلی زود 
 خود را به مردم معرفی کند. او در س��ال 64، در س��ریال عاشورایی 
» روایت عشق« بازی کرد تا نخستین تجربه تلویزیون پس از انقلاب 
ایران درباره واقعه کربلا شکل بگیرد. با نگاهی به کارنامه » انوشیروان 

 ارجمند« متوجه می ش��ویم که او هم��واره از بازی در س��ریال ها و 
فیلم های دینی و تاریخی اس��تقبال به عمل آورده اس��ت و همان 
مسیری که در ابتدای فعالیت هنری خود آغاز کرده بود را تا به انتها 
ادامه داده است تا جایی که آخرین فعالیت او یعنی » شهر دقیانوس«

 نیز در همین گونه می گنجد. چه��ره و میمیک و فن بیان ارجمند 
به گونه ای بود که مخاطب را با خود همراه می کرد و به همین دلیل 
در بس��یاری از کارهایی که ظاهر ش��د، عمدتا در نقش های مهم و 
حساسی به ایفای نقش پرداخت که تنها ادای دیالوگ نمی توانست 
شرح حال دراماتیکی از آن کاراکتر به مخاطب دهد. به همین دلیل 
است که تاکنون مرحوم ارجمند را بیشتر در نقش های سخت منفی 

دیده ایم. او در فیلم ها و سریال های مهمی که تاکنون به ایفای نقش 
پرداخت، توانست خود و بازی خود را در ذهن مردم ایران به نیکی 

ثبت کرده و تا همیشه در این سینما ماندگار شود.
از جمله کارهای س��ینمایی آن مرحوم می توان به فیلم های شهر 
دقیانوس )1390(، دوش��یزه باران )1386(، محیا )1386(، قاعده 
بازی )1385(، دوئل )1382(، صبحانه ای برای دو نفر )1382(، قارچ 
سمی )1380(، دل نمک )1368(، گنج )1363(،  گفت زیرسلطه 

من آیید )1362( اشاره کرد.
مهم ترین سریال های انوشیروان ارجمند نیز سقوط آزاد )1390(، 
پنجمین خورشید )1388(، مختارنامه )1389-1381(، امام علی)ع( 

)1376(، عیاران )1374(، روزی روزگاری )1370(، کمند خاطرات 
)1369( و روایت عشق )1364( است.

روزنامه اصفهان زیبا درگذش��ت این بازیگر محب��وب و مردمی را 
خدمت خانواده هنرمن��د این مرحوم و همچنین ش��ما مخاطبان 

فرهیخته و هنردوست تسلیت عرض می کند.

» انوشیروان ارجمند«  درگذشت 

خداحافظ بازیگر مظلوم

گروه 
سینما

سی و سومین دوره جشنواره فیلم فجر امسال شاید 
یکی از متفاوت ترین دوره های این جشنواره در طول 
سال های گذشته باشد. با نگاهی به کارگردان هایی 
که احتمال حضورش��ان در جشنواره امسال وجود 
دارد؛ اسامی کارگردان های نسل جدید یا جوانانی 
که تازه پا به عرصه  فیلمسازی گذاشته اند؛ بیشتر از 

کارگردانان پیشکسوت به چشم می آید.
کمتر از 50 روز به آغاز برگزاری جشنواره سی و سوم مانده است و 
هرچند هنوز تا اعلام اسامی فیلم های بخش های مختلف جشنواره 
زمان زیادی باقیمانده اس��ت، اما می توان براس��اس فیلم هایی که 
درحال تولید است و کارگردان هایی که مشغول فیلمسازی هستند؛ 
گمانه هایی را درباره فیلم های امسال جشنواره فیلم فجر مطرح کرد.

123 فیلم هم اکنون در مراحل مختلف تولید به سر می برند. از این 
میان 66 فیلم در مرحله پیش تولید ق��رار دارند که باتوجه به زمان 
باقیمانده به جشنواره فیلم فجر؛ از شانس بسیار کمی برای حضور 

در جشنواره برخوردار هستند.
هشت فیلم به نام های ماجراهای ملانصر الدین به کارگردانی جمال 
رحمتی، قول به کارگردانی محمدعلی طالبی، در دنیای تو ساعت 
چنده به کارگردانی صفی یزدانیان، دریا و ماهی پرنده به کارگردانی 
مهرداد غفارزاده ، استراحت مطلق به کارگردانی عبدالرضا کاهانی، 
دو دوست به کارگردانی اصغر بانکی، مذاکرات مستقیم آقای عبدی 
به کارگردانی علی شاه حاتمی و فرار از قلعه رودخان به کارگردانی 
غلامرضا رمضانی آماده نمایش هستند و به احتمال بسیار فراوان 
اولین فیلم هایی که توس��ط هیات انتخاب تماشا می شود؛ از میان 

این هشت فیلم است.

38 فیلم دیگر به نام های دوران عاش��قی ب��ه کارگردانی علیرضا 
رئیس��یان، جزیره رنگین به کارگردانی خسرو سینایی، شکاف به 
کارگردانی کیارش اسدی زاده، آزادی مشروط به کارگردانی حسین 
مهکام، ش��اید یک معجزه به کارگردانی کرامات پورشهس��واری، 
موقت به کارگردانی امیر عزیزی، ضدنور به کارگردانی کاوه سجادی 
حسینی، این سیب هم برای تو به کارگردانی سیروس الوند، طعم 
شیرین خیال به کارگردانی کمال تبریزی، ما متهمیم به کارگردانی 
حامد امرای��ی و رهبر قنبری، خداحافظی طولان��ی به کارگردانی 
فرزاد موتمن، چهارشنبه خون به پا می شود به کارگردانی حماسه 
پارسا، مزارش��ریف به کارگردانی حس��ن برزیده، دلم می خواد به 
کارگردانی بهمن فرمان آرا، بهمن به کارگردانی مرتضی فرشباف، 
تابو به کارگردانی خسرو معصومی، ارغوان به کارگردانی کیوان علی 
محمدی و امید بنکدار، رخ دیوانه به کارگردانی ابوالحسن داوودی، 
آسمان آبی مادرم به کارگردانی علی قویتن، دو  به کارگردانی سهیلا 
گلستانی، مشرف به کوچه بی نام به کارگردانی هاتف علیمردانی، 
مردی که اسب ش��د به کارگردانی امیرحس��ین ثقفی، مادر قلب 
اتمی به کارگردانی علی احمدزاده، مثل زندگی به کارگردانی نادر 
معصومی، جامه دران به کارگردانی حمیدرضا قطبی، دریاکنار به 
کارگردانی آرش معیریان، ش��رف ناز به کارگردانی حسن نجفی، 
قندون جهیزیه به کارگردانی علی ملاقلی پور، چهارشنبه 19 آبان 

به کارگردانی وحی��د جلیلوند، مبارک ب��ه کارگردانی محمدرضا 
نجفی، خبر خاصی نیست به کارگردانی مصطفی شایسته، اعترافات 
ذهن خطرناک من به کارگردانی هومن س��یدی، حکایت عاشقی 
به کارگردانی احمد رمضان زاده، خانه دختر به کارگردانی شهرام 
شاه حسینی، شیفت ش��ب به کارگردانی نیکی کریمی و روز مبادا 
به کارگردانی فائزه عزیزخانی در مرحله فنی به سر می برند و تنها 
یک گام تا آماده نمایش ش��دن فاصله دارند و می توان آنها را جزو 
دومین گروه فیلم هایی دانست که از شانس خوبی برای حضور در 
جشنواره فیلم فجر برخوردارند. 11 فیلم دیگر به نام های ایران برگر 
به کارگردانی مس��عود جعفری جوزانی، 360 درجه به کارگردانی 
سام قریبیان، من دیه گو مارادونا هستم به کارگردانی بهرام توکلی، 
آدم باش به کارگردانی مجید جوانمرد، آوازهای س��رزمین من به 
کارگردانی عباس رافعی، مرگ ماهی به کارگردانی روح الله حجازی، 
چاقی به کارگردانی راما قویدل، روباه به کارگردانی بهروز افخمی، 
نهنگ عنبر به کارگردانی س��امان مقدم، ناهید به کارگردانی آیدا 
پناهنده و عصر یخبندان به کارگردانی مصطفی کیایی در مراحل 
مختلف فیلمبرداری هس��تند که برخی از آنها بیش از 50 درصد 
فیلمبرداری را نیز پشت سر گذاشتند و اگر بتوانند مرحله فنی را در 
زمان باقیمانده تا جشنواره به سرانجام برسانند و اثر خود را آماده 
نمایش کنند؛ می توانند در جشنواره فیلم فجر امسال شرکت کنند.

هرچند احتمال حضور فیلم هایی که مراحل فیلمبرداری و ساخت 
خود را تازه آغاز کرده اند نیز وجود دارد. 

فیلم هایی همچون یتیم خانه ایران به کارگردانی ابوالقاسم طالبی، 
یک شهروند کاملا معمولی به کارگردانی مجید برزگر، مردی که 
مادرم عاشقش شد به کارگردانی علی رفیعی، اسب سفید پادشاه 
به کارگردانی محمدحس��ین لطیفی، لانتوری به کارگردانی رضا 

درمیشیان و متولد 65 به کارگردانی مجید توکلی. 
مجید مجیدی نیز که امسال به عنوان رییس هیات داوران انتخاب 
شده است؛ فیلم محمد)ص( را در بخشی جداگانه و به صورت ویژه 

نمایش می دهد.
با نگاهی به اسامی کارگردان هایی که احتمالا در جشنواره فیلم فجر 
حضور دارند می توان مس��عود جعفری جوزانی، علیرضا رئیسیان، 
خسرو س��ینایی، س��یروس الوند، کمال تبریزی، بهمن فرمان آرا 
و ابوالحسن داوودی را به عنوان پیشکس��وت ترین کارگردان های 

امسال جشنواره فیلم فجر نام برد.

یک آمار جالب؛

کدام کارگردانان در جشنواره سی وسوم فیلم فجر حضور دارند؟
گروه 

سینما



چاقی و کم تحرکی بلایی که این روزها 
گریبان دانش آموزان را گرفته

 اولین همایش ترویج و ارتقای فرهنگ  فعالیت فیزیکی و پیشگیری 
از شیوع چاقی وتوس��عه تندرس��تی دانش آموزان با حضور والدین 
آنها روز گذشته و در س��الن آزادی اداره آموزش و پرورش برگزار شد. 
در این همایش که با هدف آشنایی والدین با روش های پیشگیری از 
کم تحرکی و چاقی دانش آموزان برگزار گردید در ابتدا حسین داوری 
معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش ضمن عرض 

خیر مقدم به بیان اهداف این همایش پرداخت.
غلامحسین صدری، معاون دانش��گاه علوم پزشکی در مورد اهداف 
این دانشگاه در راستای پیشگیری از کم تحرکی در دانش آموزان به 

ایراد سخن پرداخت. 
رویا کلیش��ادی، مدی��ر منابع علمی دانش��گاه علوم پزش��کی دیگر 
س��خنران این جلس��ه بود وی در مورد راهکار های درمان در اضافه 
وزن کودکان صحبت کرد.  س��ید محمد مرندی، رییس دانش��کده 
تربیت بدنی دانش��گاه اصفهان ضمن ارائه توضی��ح در مورد راهبرد 
های ورزشی در کنترل اضافه وزن کودکان و نوجوانان توضیحاتی را 
در مورد اجرای آزمون های ترکیب بدنی و اس��تقامت قلبی-عروقی 
در دانش آموزان مطالبی را ارائه کرد.آخرین سخنران همایش امین 
کریمیان،مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری اصفهان در 
مورد ورزش همگانی و نقش ش��هرداری در اشاعه ورزش شهروندی 
توضیحاتی را ارائه کرد.  وی همچنین افزود طی تفاهم به عمل آمده 
تعدادی از اماکن ورزش��ی ش��هرداری را به طرح مبارزه با چاقی و کم 

تحرکی دانش آموزان اختصاص داده ایم. 
دانش آموزان می توانند پس از مراجعه به مدارس و شناسایی به مراکز 
مشخص شده شهرداری مراجعه و از امکانات این مجموعه ها بهره مند 

شوند.

آغاز فروش بلیت های 60 تا 85 دلاری 
مسا بقات

رقابت های جام جهانی کشتی آزاد در حالی از فروردین ماه سال آینده به 
میزبانی آمریکا برگزار می شود که از بلیت های این مسابقات از هم اکنون 
به فروش می رسد.رقابت های جام جهانی کشتی آزاد سال 2015 روزهای 
22 و 23 فروردین ماه سال 94 در شهر لس آنجلس آمریکا با حضور هشت 

تیم برتر جهان از جمله کشورهای ایران و روسیه برگزار می شود. 
بلیت فروشی این رقابت ها در سایت » تیکت مستر« آغاز شده که قیمت 
بلیت برای صندلی های معمولی 60 دلار و برای صندلی های اختصاصی 

85 دلار تعیین شده است.

غیبت ملی پوش مهرام 
در دیدار مقابل ثامن

اوشین ساهاکیان، ملی پوش مهرام در دیدار تیمش مقابل ثامن مشهد 
غایب خواهد بود. دیدار تیم های ثامن مشهد و مهرام تهران در آغاز دور 
برگشت جام ملی بسکتبال فردا در مشهد برگزار می شود. مهرامی ها 
در این بازی اوشین ساهاکیان، ملی پوش خود را در اختیار نخواهند 
داشت.وی به دلیل انجام کارهای شخصی به خارج از کشور سفر کرده 
اس��ت و طی روزهای آینده به ایران بازخواهد گش��ت. دیدار دو تیم 

ساعت 16 برگزار می شود.

کیانوش رستمی بهترین وزنه بردار شد
در پایان هفته سوم لیگ وزنه برداری، کیانوش رستمی با کسب 469.33 
امتیاز س��ینکلر )نحوه امتیاز دهی فدراس��یون جهانی( عنوان بهترین 
وزنه بردار را از آن خود کرد. رستمی که در رقابت های جهانی قزاقستان با 
حدنصاب مجموع 391  کیلوگرم قهرمان شده بود، با ثبت همان رکوردها 
در هفته سوم لیگ، بالاتر از بهداد سلیمی و جواد نادری ایستاد و عنوان 

بهترین وزنه بردار هفته را به دست آورد.
پیش از این در هفته نخست بهداد سلیمی و در هفته دوم سعید محمدپور 

عناوین بهترین وزنه بردار را از آن خود کرده بودند.

هفته نخست دور برگشت لیگ برتر بسکتبال؛

پمینا در گام نخست میزبان نماینده قزوین است
انصراف برزیل از میزبانی مرحله نهایی لیگ جهانی؛

شانس صعود تیم ملی والیبال ایران بیشتر شد
هفته نخس��ت از دور برگش��ت رقابت های لیگ برتر بس��کتبال 
باشگاه های کشور امروز دوش��نبه با برگزاری دیدارهایی به انجام 
می رس��د که در یکی از این دیدارها تیم پمین��ا میزبان تیم هفت 
الماس قزوین است.پمینا که به عنوان تنها نماینده بسکتبال استان 
در لیگ حضور دارد، نیم فصل نخست لیگ برتر را با چهار شکست 
متوالی آغاز کرد تا انتقادات زیادی متوجه این تیم شود اما در ادامه 
شاگردان محسن صادق زاده سه برد کسب کردند تا موقعیتشان را 
در جدول رده بندی بهبود بخشیده و با رتبه ششمی نیم فصل را به 

پایان ببرند.این تیم در دیدار معوقه نیم فصل که پنج شنبه هفته 
گذشته برگزار شد، برابر تیم قزوینی مغلوب شد اما در بازی برگشت 
فرصت جبران دارد.برنامه کامل مسابقات به شرح زیر است: )تمامی 

دیدارها ساعت 16 برگزار می شود(.
  پمینا اصفهان - هفت الماس قزوین

  ثامن مشهد - مهرام تهران
  شهرداری گرگان - نفت آبادان
  صنایع ماهشهر - دانشگاه آزاد

فدراس��یون والیبال برزیل به علت نداش��تن منابع مالی کافی از 
میزبانی مرحله نهایی لیگ جهانی انصراف داد.در حالی که چندی 
پیش برزیل از سوی FIVB به عنوان میزبان مرحله نهایی لیگ 
جهانی 2015 معرفی شده بود، به علت نداشتن منابع مالی کافی 
و مش��کلات مالی از این میزبانی انصراف داد.این در حالی اس��ت 
که پیش از این علاوه بر برزیل، کشورهای روس��یه و ایران نیز به 
عنوان نامزدهای میزبانی مرحله نهایی اعلام آمادگی کرده بودند و 
خبرها حاکی از آن است که لهستانی ها هم برای اخذ این میزبانی 

رایزنی ها و مذاکرات خود را آغاز کرده اند.لازم به ذکر است منابع 
آگاه وجود فساد مالی در فدراسیون این کشور را یکی از دلیل اصلی 
این موضوع بیان کرده اند و دولت این کشور در پی بررسی موضوع 
فساد مالی در فدراس��یون والیبال این کشور هست.بدین ترتیب 
شانس تیم ملی والیبال کش��ورمان برای حضور در مرحله نهایی 
لیگ جهانی 2015 بیش از پیش افزایش یافت. چرا که در صورت 
میزبانی روسیه یا لهستان، س��ه تیم از گروه ایران یعنی گروه دو 

)چهارتیمی( صعود خواهد کرد .
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تیم ملی هندبال کش��ورمان در شرایطی برای 

مهری
مصور

 حضور در مس��ابقات جهان��ی اس��پانیا آماده 
می شود که ملی پوشان اصفهانی مغضوب نیز به 

این تیم بازگشته اند.
 تیم مل��ی هندبال کش��ورمان در ب��ازی های 
آسیایی 2104 به نوعی قربانی اختلافات داخلی 
جامعه هندبال شد تا جایی که این تیم بدون استفاده از پتانسیل 
کامل هندبال ای��ران و در  بحبوحه کنتاکت ه��ای درونی راهی 

اینچوان شد. 
  تیم ملی با وجود مش��کلاتی که ب��ا آن گریبان گیر ب��ود، به مرحله 
نیمه نهایی صعود کرد اما نتوانس��ت از عنوان نای��ب قهرمانی دوره 

گذشته اش دفاع کند و با رتبه چهارمی به کارش پایان داد.

به اعتقاد کارشناسان هندبال فرصت خوبی برای قهرمانی تیم ملی 
هندبال در رقابت های المپیک آسیایی فراهم بود اما تیم اعزامی به 
کره جنوبی در غیاب مهره های کلیدی، پتانسیل قهرمانی نداشت.

     محرومان اصفهانی به تیم ملی برگشتند

 تیم ملی هندبال کش��ورمان برای نخس��تین بار جواز حضور در 
رقابت های جام جهانی رابه دس��ت آورده و کمتر از یک ماه دیگر 
باید در جمع تیم های برتر هندبال دنیا به میدان برود اما با وجود 
اختلافات به وجود آمده نگرانی های زیادی در مورد وضعیت این 

تیم وجود داشت.
زیرا چندی قبل و در پی مشکلات به وجود آمده بین مسوولان وقت 
فدراسیون و تعدادی از بازیکنان ملی پوش که چند بازیکن شاخص 

اصفهانی نیز در جمع آنها حضور داشتند، فدراسیون این بازیکنان 
را با محرومیت هایی مواجه کرد که عدم حضور در تیم ملی نیز جزو 

آن  محسوب می شد.
پس از اعلام محرومیت، بازیکنان محروم شده تلاش های زیادی 
را برای لغو آن انجام دادند اما زمانی این حکم محرومیت لغو شد 
 که تیم ملی هندبال کش��ورمان در بازی های آسیایی به مرحله 

نیمه نهایی رسیده بود.
با این حال لغو محرومیت صورت گرفته و تغییرات انجام شده در 
فدراسیون باعث عادی شدن روال امور گردید تا جایی که در لیست 
اخیر تیم ملی که از سوی ماچک اعلام شده است، نام ملی پوشان 
سابقا مغضوب دیده می شود که الله کرم و سجاد استکی و سعید 

برخورداری نیز در این لیست حضور دارند.

    اس�تکی: فرصت حضور در جام جهانی را به سادگی 

از دست نمی دهیم
سجاد استکی به همراه برادرش الله کرم یک بار دیگر به اردوی تیم 
ملی بازگشته اند تا فرصت تجربه ا.لین جام جهانی هندبال ایران 
را به دست بیاورند.استکی که در حال حاضر در اردوی تیم ملی به 
س��ر می برد، در مورد دعوت دوباره اش به تیم ملی و ارتباط آن با 
لغو حکم محرومیت می گوید: دعوت دوباره ما به تیم ملی ربطی به 
بحث محرومیت و مسائل رخ داده ندارد ولی به هرحال در اردوی 
قبلی تیم ملی مشکلاتی به وجود آمد و نتوانستیم در اردوی تیم 
ملی حضور پیدا کنیم که بعد این مساله سوتفاهم هایی را به وجود 

آورد و تصمیم گیری به کمیته انضباطی کشیده شد.
وی در م��ورد اردوه��ای آماده س��ازی تیم ملی ب��رای حضور در 
مسابقات جهانی قطر 2015 نیز می گوید: در بحث آماده سازی تیم 
ملی حضور در سه اردوی تدارکاتی در اروپا برنامه ریزی شده است 

اما تحقق آن بستگی به شرایط مالی فدراسیون دارد.
بر اساس قرعه کشی صورت گرفته تیم ملی هندبال کشورمان در 
نخستین حضورش در رقابت های جهانی در گروه  B با تیم های 

تونس، اتریش، کرواسی، مقدونیه، بوسنی وهرزگوین همگروه شده 
است  که اس��تکی در این مورد نیز می افزاید: تیم های کرواسی و 
مقدونیه از تیم های باسابقه و قدرتمند اروپایی هستن اما تیم های 
بوسنی و اتریش جزو تیم های طراز اول دنیا به حساب نمی آیند. 

تیم ملی هندبال کش��ورمان باید پی��ش از این تجرب��ه حضور در 
مسابقات جام جهانی را به دست می آورد اما با کارشکنی تیم های 
عربی و داوری های جهت دار این اتفاق رخ نداد ولی حالا که توانستیم 

به مسابقات جهانی صعود کنیم.
 نهایت تلاشمان را به کار خواهیم گرفت تا نتیجه خوبی را کسب 
کنیم زیرا این رقابت ها بهترین فرصت برای نمایش توانایی های 

هندبال ایران و لژیونر شدن بازیکنان خواهد بود.

    لزوم ورود متولی�ان ورزش به قضایای فدراس�یون 

هندبال
هندبال ایران طی س��ال های اخیر بیش��تر درگی��ر اختلافات و 
کنتاکت های داخلی بوده اس��ت و حواش��ی زیادی پیرامون این 
رشته ورزشی وجود داشته است، اما  حضور در جام جهانی فرصت 
ایده آلی برای هندبال ایران است و نباید این فرصت را نیز همانند 

بازی های آسیایی به سادگی از دست بدهیم.
بعد از بازی های آس��یایی در مطلبی که در اصفهان زیبا منتشر 
کردیم، اشاره داشتیم که مدیریت ورزش و متولیان آن باید قبل از 
بازی های آسیایی و زمانی که هنوز فرصت لازم وجود داشت، به 

اختلافات ورود می کرد اما این کار انجام نشد.
ولی در مقطع فعلی و در موقعیتی که کمتر از یک ماه دیگر تا شروع 
مسابقات جهانی قطر فرصت باقی مانده است، وزارت ورزش و جوانان 
بایس��تی با تامین هزینه های مورد نیاز برای اردوهای آماده سازی 
و همچنین مانعت از ش��کل گیری دوباره اختلافات، زمینه را برای 
نتیجه گرفتن این تیم فراهم کند زیرا بعد از پایان مسابقات جهانی، 
هر چه قدر هم نشست تخصصی و جلسه آسیب شناسی برگزار شود، 

سودی به حال این رشته نخواهد داشت.

بازگشت مغضوبان هندبالی اصفهان به تیم ملی

بازی های آسیایی از دست رفت؛ جام جهانی را دریابیم

لیگ برتر پنجشنبه به تعطیلي بزرگ خود رسید و از هم اکنون 
تیم ها بایستي آماده رقابت هاي سنگین در نیم فصل دوم شوند. 
در این بین اما تیم ملي کش��ورمان بایس��تي خ��ودش را آماده 
تورنمنت بزرگ جام ملت هاي آسیا در استرالیا کند که مي تواند 

شوقي دوباره را براي فوتبال کشورمان به ارمغان بیاورد.
آنچه در این روزها به س��وژه براي رس��انه ها بدل شده است اما 
لیست اسامي است که کي روش در آخرین انتخاب هایش و در 
غیاب لژیونرها ارائه کرد و بازیکناني را معرفي کرد که برخي با 

شنیدن نام آنها متعجب شدند.
دروازه بان ها: رحمان احمدی )سپاهان(، علیرضا بیرانوند )نفت(، 

محسن فروزان )استقلال(
مدافعان: وریا غفوری )س��پاهان(، رامی��ن رضاییان )راه آهن(، 
مرتضی پورعل��ی گنجی )نفت ته��ران(، محمدرض��ا خانزاده 
)پرسپولیس(، امیرحسین صادقی )استقلال(، هاشم بیک زاده 
)اس��تقلال(، احس��ان حاج صفی )س��پاهان(، حبیب گردانی 

)تراکتورسازی(، محمد نژادمهدی )پدیده(
بازیکن��ان میانی: امی��د ابراهیم��ی )اس��تقلال(، محمد نوری 
)پرس��پولیس(، ایمان مبعل��ی )نفت تهران(، خس��رو حیدری 
)استقلال(، آندرانیک تیموریان )استقلال(، وحید امیری )نفت 

تهران(، سروش رفیعی )فولاد(
مهاجمان: سجاد ش��هباززاده )استقلال(، سردار آزمون )روبین 
کازان روسیه(، مهدی شریفی )س��پاهان(، مسعود حسن زاده 

)ذوب آهن(

    بازیکناني که دعوت شدند

در بین بازیکناني که دعوت ش��دند،  مي ت��وان برخي نام هاي 
خاص را زیر ذره بین برد. بازگشت رحمان احمدي به تیم ملي 

واکنش به رسانه هایي بود که دائما سعي مي کردند رحمتي را 
بلد کنند و از نام رحمان عبور کنند. کي روش که چندي پیش 
در گفت وگویي رو به رسانه ها اظهار داشته بود که چرا راجع به 
رحمان سوال نمي کنند نش��ان داد کیفیت او بیش از رحمتي 

مورد توجهش بوده است.
در بین مدافعان نام هایي را دیدیم که مطمئن نیستیم بتوانند 
 به تیم ملي در حال حاضر کمکي انجام دهند ولي در آینده آنها 

مي توانند نظر کي روش را به سوي خودشان جلب کنند.
نام خاصي در بین نام هاي دعوت شده مشاهده نمي شود ولي 

شاید در بین نام ها نام رامین رضاییان بیش از هر بازیکن دیگري 
جلب توجه کند.هرچند نام امیرحسین صادقي هم دراین لیست 
بس��یار تعجب برانگیز اس��ت که عملکرد فاجعه آمیز را در طي 

هفته هاي اخیر به نمایش گذاشته است.
در خط هافبک تیم ملي کشورمان هم شاید هیچ نامي بیش از 
ایمان مبعلي جلب توجه نمي کند. بازیکني که کیفیت هایش 
تنها در پاس هاي مواج و فوق العاده خطرناکش خلاصه مي شود 
و شاید به جاي چند نام،  نام هاي دیگري در تیم ملي مي توانست 
جلب توجه کند. نباید از این نکته هم به سادگي گذشت که در 

خط حمله تیم ملي کشورمان انتخاب هاي جالبي مي بینیم که 
عجیب ترین آنها مسعود حسن زاده است. خرید موفق ذوبي ها به 
تیم ملي دعوت شد ولي همه انتظار داشتند حسن زاده در فرمي 
بهتر پیراهن تیم ملي را بپوشد و به مرز آمادگي بالاتري برسد.

البته انتخاب کي روش بي تردید به خاطر شاخصه هاي فیزیکي 
و سرعتي حسن زاده مربوط مي شود و امیدواریم شرایطي حاکم 
نشود که مسعود آرزو مي کرد در شرایط بهتري به لحاظ آمادگي 

جسماني پیراهن تیم ملي را مي پوشید.

    بزرگ ترین دعوت نشده

بي تردید ب��زرگ ترین دعوت نش��ده ب��ه تیم ملي کش��ورمان 
محمدرضا خلعتبري است که همچنان باید سکوت کند واز اینکه 

ملي پوش نیست خودش راملامت کند.
البته بس��یاري معتقدند خلعتبري چ��وب ندانم کاري خودش 

را مي خورد.
در واقع محمدرضا خلعتبري با ثبت اولین هت تریک فصل نام 
خود را به عنوان مهاجم برتر هفت��ه هفدهم معرفي کرد، اما باز 

هم از سوي کارلوس کي روش به تیم ملي فوتبال دعوت نشد.
دیروز یکي از نشریات سراس��ري در این باره نوشت: هفته قبل 
 نوشتیم فدراس��یون فوتبال به خواس��ت کارلوس کي روش از 
سید مهدي رحمتي مدارك گرفته و به سفارت آفریقاي جنوبي 
داده است، این مدارك از 40 بازیکن گرفته شده و از محمدرضا 
خلعتبري گرفته نشده بود. این موضوع نشان مي دهد کارلوس 
کي روش از مهاجم سپاهان به خاطر مصاحبه هایش حتي بیشتر 

از مهدي رحمتي کینه به دل گرفته است.
 براي تیم مل��ي با احت��رام به س��لیقه کارل��وس آرزوي موفقیت 

مي کنیم.

لیست جدید تیم ملي حاوي چه نکاتي است

کي روش لیگ را خوب مي بیند؟

کمیته فنی فدراسیون تیراندازی با کمان چهار کماندار اصفهانی 
را به اردوی تیم ملی دعوت کرد.در بین لیست اسامی 12 کماندار 
جدید دعوت شده از سوی کمیته فنی فدراسیون به اردوی تیم ملی 
تیراندازی با کمان در رشته های ریکرو )آقایان و بانوان( و کامپوند 
)بانوان( ، نام چهار نفر از کمانداران استان نیز در این لیست اعلام 
شد.بر این اس��اس امین پیر علی و مهرداد نور محمدی در بخش 
ریکرو مردان و مینو عابدی  و عالمه هاش��م پور در کامپوند بانوان 
نمایندگان استان اصفهان هستند که به همراه سایر دعوت شدگان  

زیر نظر مربیان تیم ملی به تمرین خواهند پرداخت.

اسامی 12 کماندار جدید دعوت شده به اردوی تیم ملی طبق اعلام 
سایت خبری فدراسیون تیراندازی با کمان کشور به شرح زیر است:

ریکرو آقایان: 1- اسماعیل علی نژاد )آذربایجان غربی( 2- امین 
پیرعلی )اصفهان( 3- هیربد دربانی )کیش( 4- مهرداد نور محمدی 
)اصفهان(  /   ریکرو بانوان:1- ش��یوا خرم شاهی )تهران( 2-الهام 
قدیم پور )تهران( 3- هدیه مظفریان )خراسان رضوی( 4- مریم 

محمودی سرشت )تهران( 5- فاطمه غلامی )تهران(
کامپوند بان��وان: 1- مینو عاب��دی )اصفهان( 2- پریس��ا براتچی 

)زنجان( 3- عالمه هاشم پور )اصفهان(

رییس مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت ورزش گفت: 
برای شفاف ش��دن نحوه کمک های مالی افراد به ورزش، مسیر 
کاملا روش��ن و معین و تنها از طریق حساب های دولت خواهد 

بود.
مدت هاست اختلافات فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش و جوانان 
علنی ش��ده و هر روز ش��اهد اتفاقی تازه در مورد این اختلافات 
هستیم. در حالی که فدراس��یون فوتبال حامی مالی خودش را 
دارد و از طریق مسابقات پیامکی و دعوت از مردم برای تیم ملی 
درآمدزایی می کند، وزارت ورزش و جوانان به بهانه کمک خیرین 

به استقلال و پرسپولیس سراغ تیم ملی هم رفته است!
رییس مرک��ز اطلاع رس��انی و رواب��ط عموم��ی وزارت ورزش 
دیروز، یکش��نبه در گفت وگو با پایگاه خبری ای��ن وزارتخانه در 
مورد اخباری مبنی ب��ر کمک برخی افراد به دو تیم اس��تقلال و 
پرسپولیس برای خرید بازیکن گفت: البته قطعا آنها با حسن نیت 
در تمام این سال ها به ورزش کمک کرده اند منتها در این زمان که 
به زمان واگذاری استقلال و پرسپولیس نزدیک می شویم چنین 
بحثی برای این دو باشگاه مطرح نیست ولی در رده های ملی این 

امکان خیر وجود دارد و استقبال می کنیم.

از طریق وزارت ورزش به فوتبال کمک کنید تا شائبه ایجاد نشود!چهار کماندار استان به اردوی تیم ملی دعوت شدند   

داستان انتخاب سرمربی در ایران
داستان انتخاب مربی تیم ملی جوانان هر برای خود داستانی داشت 

تا معلوم شود که فدراسیون فوتال ایران در نوع خود عجایبی دارد.
روزشمار انتخاب مربی تیم ملی جوانان به شرح زیر است:

شنبه: خدادداد عزیزی گرینه اصلی هدایت تیم ملی جوانان است.
یکشنبه: استاد کفاشیان: کدام عزیزی؟!

دوش��نبه: از پنج مربی داخلی و ش��ش مربی خارجی برنامه گرفته 
شده است و تا چند روز دیگر سرمربی تیم ملی را معرفی می کنیم.

 سه ش��نبه: با یک مربی کروات به توافق رس��یده ایم و فردا نام وی 
به طور رسمی اعلام می شود.

چهارشنبه: کمیته فنی تیم های ملی فعلا تصمیم گرفته به صورت 
گروهی تیم ملی را هدایت کند و مربی انتخاب نخواهیم کرد.

پنجشنبه: یک مربی برزیلی موافقتش را برای هدایت تیم ملی اعلام 
کرده است و به زودی هدایت این تیم را برعهده خواهد گرفت.

جمعه: تعطیل است و اظهار نظری نمی شنویم.
و اما در هفته بعد به طور کاملا ناگهانی امیر حسین پیروانی سرمربی 

تیم ملی می شود.

دبیرهیات موتورس��واری و اتومبیل رانی استان اصفهان گفت: 
تعامل بهتر نهادهای متولی می توان��د زمینه فعالیت صحیح و 

بدون مشکل موتورهای سنگین را فراهم کند.
 رضا اسماعیلی با بیان اینکه تردد موتورهای سنگین در کشور 
به جز ایام خاص ممنوع اس��ت، افزود: فعالیت رشته موتورهای 
سنگین در کشور ما سابقه زیادی دارد و در حال حاضر رالی این 

رشته نیز به طور مرتب برگزار می شود. وی با بیان اینکه در مورد 
موتورهای سنگین در کش��ور به طور سلیقه ای عمل می شود، 
ادامه داد: در حال حاضر باید ورزش��کاران در اس��تان اصفهان 
موتورهای سنگین را با وانت تا محل پیست بیاورند، درصورتی که 
برخی از استان های کش��ور  می توانند با موتور به پیست بروند. 
باید از ابتدا قوانین مدونی برای موتورهای سنگین وضع می شد 

اما این اتفاق رخ نداد و لزوم ساماندهی در این خصوص به شدت 
احساس می ش��ود زیرا هزینه کرایه وانت برای رفت و برگشت 
برای ورزشکاران این رشته زیاد اس��ت و احتمال آسیب دیدن 
موتور نیز وجود دارد.اسماعیلی تاکید کرد: استان اصفهان چهار 
س��ال مجوز لازم در خصوص موتورهای سنگین را داشت  و در 
این مدت حتی یک ش��کایت مردمی نیز نداشتیم، ضمن اینکه 

تاکنون 75 رالی برای موتورهای سنگین در استان برگزار شده 
بدون اینکه مشکل خاصی به وجود بیاید. به گفته وی با نیروی 
انتظامی برای صدور مجوز در این باره صحبت ش��ده اما اعلام 
شده مصوبه شورای امنیت لازم است و استانداری می تواند در این 
باره تصمیم گیری کند. استانداری نیز اعلام کرده استعلام های 

لازم انجام شده و تصمیم گیری کلی انجام خواهد شد.
با این حال به نظر می رسد تصمیم گیری کارشناسی شده متولیان 
امر می تواند مانع از بروز مش��کلات احتمالی شود، ضمن اینکه 

فعالیت را برای علاقه مندان به این رشته هموار کند.

لزوم تصمیم گیری متولیان در مورد رشته موتورهای سنگین



در زمان آلودگی هوا چه کنیم؟
رویایدالهی،کارش��ناس بهداش��ت محیط مرکز بهداشت 
شماره  2 با اشاره به پدیده آلودگی هوا که در حالت عادی 
و از لحاظ فیزیکی، هوای گرم به س��مت بالا و هوای سرد 
به دلیل سنگینی به س��مت پایین حرکت می کنند، ادامه 
داد: در اوایل روز و هنگام طلوع خورش��ید لایه های زمین 
به دلیل  برخورد اشعه های نور خورشید گرم تر ازلایه های 
زیرین می شود. وی گفت: با شروع روز و آغاز فعالیت های 
انس��انی و مصرف سوخت، دمای هوای س��طح زمین زیاد 
می ش��ود و این هوای گرم هنگام صعود و حرکت به سمت 
بالا یا هن��گام جابه جایی به وس��یله باد با لای��ه ای هم دما 
از هوا که توس��ط تابش خورش��ید در طبقات فوقانی جو 
تشکیل ش��ده برخورد کرده و این مانع صعود و تبادل هوا 
می  شود که نتیجه آن تشکیل یک س��طح پوششی بالای 
شهراس��ت. یدالهی ادامه داد: با گذش��ت زمان و افزایش 
فعالیت های انس��انی و به دلیل حبس هوا در زیر این لایه، 
مواد آلاینده تولید شده در س��طح زمین باقی مانده و بالا 
نمی رود که این پدیده را اینورژن یا وارونگی دما می نامند. 
وی با اش��اره به اینکه  اینورژن بیش��تر در فصول س��رد و 
زمس��تان اتفاق می افتد و یک پدیده عمومی است، عنوان 
کرد: هرچند نقش انس��ان در آلوده کردن جو موثر اس��ت 
اما طبیعت  در تش��دید پدیده این��ورژن دخالت دارد. این 
کارشناس بهداشت محیط با تاکید بر اینکه نکات لازم در 
پیشگیری ازعوارض پدیده اینورژن را جدی بگیرید، به ذکر 

توصیه های لازم در این زمینه اشاره کرد:
1- حتی المقدور از وسایل نقلیه عمومی استفاده شود.

2- ازسوزاندن زباله خودداری شود.
3- ازوسایل  دودزا استفاده نشود.

4- افراد مسن وکودکان از منزل خارج نشوند.
5- فعالیت های پرتحرک یا ورزش در محیط باز انجام نشود.

6- اقداماتی درخصوص عدم ترافیک در خیابان های شهر 
انجام شود.

7- از مایعات مثل شیر، دوغ و همچنین ازمیوه  ها و سبزی ها 
بیشتر استفاده شود.

کدام شرکت ها مکان بهتری
 برای کار کردن هستند؟

 امیرحس�ین واعظ: بر طبق گزارش گلاسدر شرکت های
تکنولوژی محور به عنوان بهترین مکان های کار در س��ال 
2015 معرفی شده اند. براساس بازخوردهایی که از کارمندان 
این شرکت ها به دست آمده است، مرکز داده جامعی از 50 
محیط کاری برتر در سال 2015 تهیه شده است.10شرکت 
 برتر در بی��ن50 ش��رکت برت��ر در زمینه تکنول��وژی و در 
حیطه های مختلف کاری همانند مرکز مدیریت دیجیتال 
ادوب گرفته تا غول ه��ای بزرگ تلفن هم��راه نظیر آیفون 
فعالیت می کنند. با این حال  شرکت های دیگری هم هستند 
که توانسته اند این غول های تکنولوژی را کنار بزنند و جایی 
در بین بهترین محی��ط های کاری به دس��ت آورند. به نظر 
شما کدام شرکت ها بهترین مکان برای کار هستند و علت 
آن چیس��ت؟ فاتح بزرگ این لیست، شرکت معروف گوگل 
است. مزایا و مراقبت هایی که از کارمندانش انجام می دهد 
به طور مشخص در سطح کلاس جهانی است و پاداش های 
بالایی پرداخت می کند. در این حالت است که این شرکت 
توانسته بس��یاری از بهترین اس��تعدادها را از سراسر جهان 
برای کار جذب کن��د.  این را یکی از مدیران برنامه نویس��ی 
گوگل می گوید.  شرکت شبکه نرم افزاری F5 نیز با پرداخت 
حقوق رقابتی، مزایا و تش��ویق های ب��الا و همچنین ایجاد 
محیط فرهنگی خوب بس��تری فراهم آورده اند که بسیاری 
از کارمندان ترجیح می دهند روز خود را در دفترکار سپری 
کنند.  شرکت کوالکام که در زمینه ارتباطات فعالیت می کند 
یکی دیگر از شرکت های برتر برای کار کردن به حساب می آید 
که عنوان بهترین شرکت کارآموزی در زمینه تکنولوژی را نیز 
از آن خود کرده است. کارمندان این شرکت از آموزش های 
حین کار، مکان های آموزشی، کتابخانه این شرکت به عنوان 
مزیت های آن یاد می کنند که تعادل خوبی بین زندگی و کار 
آنها فراهم کرده است. ادوب که نرم افزارهای تخصصی برای 
ویرایش نظیر فتوشاپ و این دیزاین را ارائه می کند، یکی از 
شرکت هایی است که تمام نیازهای کارمندان خود را برآورده 
می کند.  شرکت اپل نیز با ارائه حقوق رقابتی حتی تا دو تا سه 
برابر حقوق عادی شرایطی ایجاد کرده تا همه از خلاقیت خود 
استفاده کنند و بهترین شرایط را برای شرکت ایجاد کنند. 
این شرکت همانند دایره المعارفی از دانش است. در اپل همه 
کارمندان خود را سوار بر یک کشتی می دانند که موفقیت و 
شکست هر کدام باعث موفقیت و زیان دیگران نیز می شود. 
چیزی که جالب است این است که بسیاری از شرکت هایی 
که محیط کاری خوبی برای کارمندان خود فراهم کرده اند در 
زمینه تکنولوژی فعالیت می کنند که می تواند نتایج جالب 
توجهی از آن به دس��ت آورد. اول اینکه شرکت های برتر در 
سال های اخیر شرکت هایی هستند که در زمینه تکنولوژی 
فعالیت می کنند و این شرکت ها، ش��رکت های پیشرو در 
قرن اخیر هستند. از سوی دیگر می توان دریافت که همین 
تکنولوژی اگر درس��ت اس��تفاده ش��ود می تواند مزایای و 

تسهیلات فراوانی برای کارمندان مهیا کند.

میان  وعده های غذایی برای 
دانش آموزان

دکتر اک��رم میناییان متخص��ص تغذیه با توج��ه به فصل 
مدارس به غیر از سه وعده غذایي اصلي برای دانش آموزان، 
حداقل دو میان  وعده را نیز لازم دانس��ت و تاکید کرد: برای 
دانش آموزان بای��د میان  وعده صبح و عص��ر در نظر گرفته 
ش��ود؛ چرا که مصرف میان وعده ها انرژي مورد نیاز را براي 
یادگیري دانش آموز تامی��ن می کند و از گرس��نگي بیش 
از حد و پرخوري در وعده ناهار و ش��ام جلوگیري مي کند. 
همچنین با تنوع غذایي باعث مي شود مواد مغذي و املاح و 
ویتامین هاي بیشتري به بدن برسد. وی با ذکر این موضوع به 
میان وعده هاي مناسبی که دانش آموزان می توانند  استفاده 

کنند، بدین ترتیب اشاره کرد:

    میان وعده هاي مناسب 
1- انواع میوه هاي تازه نظیر مرکبات، هلو، سیب و موز و نیز 

آلو و زردآلو در فصل خود.
2- انواع سبزي های تازه نظیر هویج، کاهو و خیار و گوجه

2- انواع خشکبار مثل انجیر، توت، خرما، کشمش و برگه هلو
4- انواع مغزها مانند گردو، بادام، پسته و بادام زمیني

5- نان و پنیر، نان و کره و عسل، نان و تخم مرغ و یا ساندویچ 
مرغ، و کوکوی خانگی که چندان هم سرخ نشده باشد.

6 - کیک و شیر، کیک و آب میوه هاي طبیعي
7- در طول روز به اندازه کافي آب و مایعات بنوشند.

   میان عده های نامناسب
شکلات، آب نبات، شیریني ها، چیپس، پفک، نوشابه هاي 
گازدار، آب میوه هاي صنعتي، س��اندویچ هاي سوس��یس، 
کالباس، همبرگر، سمبوسه پیراشکي و ... از جمله مواد غذایی 
مورد علاقه دانش آموزان و در عین حال نامناسبی است که 
میناییان با ذکر آن، تصریح کرد: این مواد غذایی حاوي انرژي 
زیاد و مواد مغذي ناچیز هس��تند و مصرف زیاد آنها موجب 
چاقي، پوسیدگي دندان ها، کم خوني، اختلال رشد و کاهش 

مقاومت بدن در مقابل بیماري ها می شود. 

آموزش

دانستنی

سلامت

نشس��ت» لجبازي در کودکان« در قالب سلس��له 
جلس��ات ماهیانه آموزش والدین با عنوان » من و 
کودک من« به همت خانه کودک برگزار مي شود. 
هدف از برپایي این سلسله نشست ها بیان مسائل 
و مش��کلات مرتبط با م��ادران در خصوص تربیت 
کودکان چهارتا ش��ش س��ال بوده که به مدت سه 
س��ال در حال برگزاري اس��ت. نشس��ت این ماه با 
عنوان»لجبازي در کودکان« روز پنجشنبه 27آذر 
ماه از س��اعت 15 ت��ا 17 با حضور دکت��ر » احمد 
عابدي« کارش��ناس و روانش��ناس مسائل کودک 

برگزار مي ش��ود. برنامه در دو بخش شامل حضور 
مادر و کودک با یکدیگر و ساخت یک کاردستي یا 
رسم نقاش��ي و حضور مادران در کلاس آموزشي و 

حضور کودکان در اتاق بازي اجرا مي شود.
ای��ن برنامه با حضور م��ادر و ک��ودک در محل خانه 
کودک واقع در بوستان ملت، حدفاصل سي و سه پل 
و پل ابوذر، داخل پارک، جنب باغ نور برگزار خواهد 
 شد.علاقه مندان براي شرکت در این برنامه مي توانند

تا روز چهارش��نبه ب��ه ص��ورت تلفني با ش��ماره 
36276141 تماس گرفته و ثبت نام کنند.

جزیره بازي با همکاري باغ تجربه به برگزاري برنامه اي 
شاد و به یاد ماندني با حضور نوه ها به همراه پدربزرگ 

و مادربزرگشان اقدام کرده است.
این برنامه که ویژه ک��ودکان و نوجوان��ان چهارتا 
12 سال است، روز جمعه 2۸ آذرماه از ساعت 10 
صبح تا 14 بعدازظهر ب��ه همراه بخش هاي متنوع 

برگزار مي شود.
بازي و اجراي مسابقات و بیان آیین ویژه شب یلدا، 
تفأل به حافظ، شاهنامه خواني، اجراي نمایش و... 

از جمله بخش هاي مختلف برنامه ریزي شده براي 
این برنامه است.

قابل ذکر است که براي شرکت در این برنامه فقط 
کودکان به همراه پدربزرگ یا مادربزرگشان بدون 

حضور والدین پذیرش مي شوند.
علاقه مندان براي شرکت در این برنامه مي توانند 
با ش��ماره 3661۹040 تماس گرفته و یا به محل 
جزی��ره بازي واق��ع در پ��ل فردوس��ي،حدفاصل 

بلوارآیینه خانه وسي وسه پل مراجعه کنند.

 کلیپ های��ي با محوریت رس��انه با بی��ان مضرات و 
خوبي هاي آن از سوي فرهنگسراي رسانه در سایت 
آپارات و سایت سازمان فرهنگي تفریحي شهرداري 
اصفهان قرار گرفته است. تعداد چهار کلیپ در سایت 
آپارات و سایت سازمان فرهنگي تفریحي شهرداري 
اصفهان منتشر شده اس��ت.» درجمع خانواده تنها 
نباشیم«، »رسانه ها ما را از فرزندانمان جدا نکنند«، 
»تنهایي در خان��واده« و »طعمه نش��وید« از جمله 
عناوین کلیپ هاي ارائه شده در سایت آپارات است.

کلیپ »تنهایي درخانواده« با ش��عار درخانواده تنها 

نباشید و کلیپ » طعمه نشوید« با شعار بدون سواد 
رسانه اي طعمه مي شویم در فضاي مجازي قرار دارد. 
کلیپي با عنوان » مسجد خانه خدا« نیز از تولیدات 
قبلي فرهنگسراي رسانه بوده که در این سایت قرار 

گرفته و مورد بازدید علاقه مندان قرار مي گیرد. 
علاق��ه من��دان جه��ت دریاف��ت ای��ن کلی��پ ها 
 م��ي توانند ب��ه آدرس س��ایت آپ��ارات به نش��اني

 www.aparat.com/s.farhangi و یا س��ایت 
 www.esfahanfarhang.ir سازمان به نشاني

مراجعه کنند.

برای نخستین بار در سطح کش��ور، بانک ایده های 
زیست محیطی در پایگاه اینترنتی اداره کل حفاظت 
محیط زیست اس��تان اصفهان راه اندازی شد. برای 
نخستین بار در سطح کشور و به منظور بهره گیری از 
ایده های عموم مردم به ویژه علاقه مندان به طبیعت 
و محیط زیست در مدیریت زیست محیطی استان 
و جلب مش��ارکت فرهنگی- اجتماع��ی آنها در این 
خصوص، بانک ایده های زیست محیطی راه اندازی 
ش��د. در این س��امانه ایده های نو و خلاق در زمینه 

حفاظت از محیط زیست اس��تان دریافت شده و در 
صورت کاربردی بودن معرف��ی و مورد حمایت قرار 
می گیرد.گفتني اس��ت؛ علاقه مندان می توانند با 
مراجعه به پایگاه اطلاع رس��انی اینترنتی اداره کل 
 حفاظت محیط زیس��ت اس��تان اصفهان به نشانی

 www.isfahan-doe.ir نسبت به ثبت ایده های 
زیست محیطی خود اقدام کنند. شایان ذکر است؛ 
ایده های ارسالی باید دارای ویژگی هایی نظیر تازگی، 

قابلیت اجرا بودن، کارایی و اثربخشی باشد.

به همت خانه کودک برگزار مي شود؛

نشست من و کودک من با محوریت » لجبازي در کودکان«

جزیره بازي با همکاري باغ تجربه؛

تجربه یك روز به یادماندني با پدربزرگ و مادربزرگ 

با تلاش فرهنگسرای رسانه تولید شد؛

مشاهده  محصولات رسانه ای در آپارات 

برای نخستین بار در کشور؛

راه اندازي بانك ایده های زیست محیطی در استان اصفهان

مصطفی رحماندوس�ت: ما در زمینه کتاب 
گویا بسیار عقب هستیم و این نوع کتاب ها برای 
60 سال قبل است. ما هنوز فکر می کنیم کتاب 
صوتی برای نابینایان استفاده می شود و همچنان 
این کتاب ها در کتابخانه ملی در بخش نابینایان 
قرار گرفته است. هر انسانی وقت هایی در اختیار 
دارد که در آن زم��ان بخصوص نمی تواند کتاب 
بدست بگیرد؛ بنابراین می تواند این کتاب ها را 
بش��نود.وقتی به کتاب مکتوب و کاغذی تکیه 
کنیم حداق��ل 20 درصد از توانای��ی خود را در 
فهمیدن نادیده گرفته ایم اما اگر اینطور نباشد 

می توانیم از آن استفاده کنیم. 

دکت�ر غلامعل�ی ح�داد ع�ادل، رییس 
فرهنگس�تان زبان و ادب فارسی: شورای 
عالی فضای مجازی با ط��رح حفظ و تقویت 
زبان و خط فارس��ی خدمت ملی کرده و این 
وظیفه همه ماس��ت تا آن را همراهی کنیم و 
اگر ملتی زبان خود را از دست بدهد در واقع 
مهر تایید بر انقراض فرهنگی خود زده است. 
زمانی که تلگ��راف اختراع ش��د، الزاماتی به 
همراه داش��ت و بر زبان ما تاثیر گذاشت؛ به 
عنوان مثال ما اصطلاحی به عنوان تلگرافیدن 
نداش��تیم، اما به دلیل اهمی��ت اختصار در 

تلگراف این واژه شکل گرفت.

ایوبی، رییس سازمان سینمایی: صبر ایوب ما 
همچنان ادامه دارد؛ چون معتقدم همه هنر این 
نیست که همیشه جلو برویم و گاهی عقب نشینی 
بد نیس��ت. او هر چند نخواس��ت به طور روشن 
درباره برخی از حاشیه ها درباره اکران بعضی از 
فیلم ها سخن بگوید، توضیح داد: گاهی سکوت 
ما بهتر جواب می دهد. البته ما تمام مسائلی را که 
لازم بود، رعایت کردیم و بیش از این هم نمی شد 
تعامل و فضا را فراهم کرد. به هر حال باید معدل 

و برآیند عملکرد را ببینیم.
شاید یکس��ری رفتارها در گذش��ته بوده، اما ما 

چنین رفتارهایی نداریم. 

۶۰ سال در کتاب گویا عقبیم

اهمیت زبان فارسی

 صبر ایوب دارم !  
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نمایشگاه عکسی با عنوان »وصال یار« از 17 آذرماه در 
گالری شماره 3 کتابخانه مرکزی ش��هرداری اصفهان 
افتتاح و تا 27 آذر مورد  بازدید علاقه مندان قرار خواهد 

گرفت.

در  ای��ن نمایش��گاه 40 اث��ر از عک��س های ع��زاداری 
اصفهانی ها در ایام محرم و عاش��ورا و فضاسازی زیارت 

کربلا به نمایش  گذاشته شده است. 
  این تصاویر به سبکی طراحی و نمایش داده شده که هر 

فردی که آرزوی کربلا را داشته و دارد می  تواند تجسم 
زیبایی از این مکان مقدس داش��ته باشد و برای کسانی 
هم که مشرف به کربلا ش��ده اند نیز تداعی گر خاطرات 

خوب  زیارت است. 

این نمایشگاه در آستانه اربعین حس��ینی همزمان در 
برخی از شهرستان های اطراف اصفهان و همچنین در 
مسیر کربلا و یکی از مکان های اسکان  مسافران در عراق 

برپا شده است. 

تا 27 آذر ماه در کتابخانه مرکزی برپاست؛
 نمایشگاه عکس »وصال یار« با محوریت سفر به کربلای معلی

بی اشتهایی کودکان 
می تواند خطرناک باشد

دبیر انجمن کودکان ای��ران با بیان اینکه بی اش��تهایی در 
ک��ودکان به دلایل عض��وی و روحی اتف��اق می افتد گفت: 
عفونت ه��ای ادراری، ان��گل،  کم خون��ی، تک فرزن��دی، 
متنوع نبودن غذا و فش��ارهای روانی جزء عوامل مرتبط با 
بی اشتهایی در کودکان اس��ت.محمدرضا بلورساز، با اشاره 
به اینکه شایع ترین مشکلی که در زمینه اطفال وجود دارد 
بی اشتهایی اس��ت، اظهار داشت: بی اش��تهایی به دو علت 

عضوی و روحی اتفاق می افتد.

   ابت�ا ب�ه عفونت ه�ای ادراری و ان�گل عامل 
بی اشتهایی در کودکان

ابتلا به عفونت های ادراری، انگل، مشکلات کبدی، ریوی، 
مننژیت توأم با تب و س��رماخوردگی می تواند جزو عوامل 
عضوی بی اشتهایی در کودکان باشد.دبیر انجمن کودکان 
ایران گفت:  بنابراین بی اشتهایی ممکن است حاد یا مزمن 
باشد. در نوع حاد کودک به طور ناگهانی دچار بی اشتهایی 
می  ش��ود و در نوع مزمن، کودک به مدت 6 ماه تا یک سال 
دچار بی اشتهایی می ش��ود.قبل از هر اقدامی باید آزمایش 
خون برای تعیی��ن کم خونی، ادرار جهت س��نجش میزان 
عفونت، مدفوع برای تشخیص انگل و سنجش میزان روی، 

آهن و کلسیم به عمل آید.

  بی اشتهایی کودکان را جدی بگیرید
رئیس انجمن عفونی اطفال ایران تصریح کرد: بی اشتهایی 
در کودکان را باید جدی بگیریم زیرا ممکن اس��ت کودک 
 دچار سرطان شده و بی اشتهایی مقدمه ابتلا به این بیماری
 باشد. بنابراین بی اشتهایی می تواند علامت مهمی تلقی شود.

  مشکات روحی عامل بی اشتهایی در کودکان
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان 
علل روحی برای بی اشتهایی در کودکان اظهار داشت: علل 
روحی با توجه به سنین مختلف متفاوت است. گاهی دیده 
می ش��ود مادری بر اثر علاقه می خواهد هر 20 دقیقه یکبار 
به کودک خود ش��یر دهد در حالی که این مسئله کودک را 
خسته می  کند زیرا او نیاز به تنوع غذایی دارد و بهتر است غذا 

دادن در ساعاتی انجام شود که کودک واقعاً گرسته است.

  احتمال بی اشتهایی بیشتر در تک فرزندها
دبیر انجمن کودکان ایران گفت: تک فرزندها معمولاً دچار 
بی اشتهایی می شوند زیرا داش��تن خواهر و برادر می تواند 
موجب تحریک اشتهای کودکان ش��ود. همچنین ممکن 
است عدم علاقه کودک به محیط مدرسه و فشارهای روحی 
که از سوی معلم و همش��اگردی ها تحمل می کند موجب 
بی اشتهایی او شود.وی ادامه داد: شایع ترین علل بی اشتهایی 
در کودکان مسائل عصبی، خلقی و روحی است و کمتر علل 
عضوی دارد.عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
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 حجت الله ایوبی، رییس سازمان سینمایی : 
تغییر مدیریت در معاونت نظارت و ارزش��یابی 
سازمان سینمایی قطعی اس��ت و خوشبختانه 
تعامل خوبی بین س��ازمان س��ینمایی و صدا و 
سیما برقرار است و براساس این تعامل است که 

محمداحسانی به تلویزیون برگشت. 
در راستای همین تعامل امکان دارد مدیر دیگری 
برای حض��ور در معاون��ت نظارت و ارزش��یابی 
سازمان سینمایی از سوی سازمان صدا و سیما 
مامور شود.گزینه های متعددی از افراد با تجربه 
را در نظ��ر گرفته ایم، اما هنوز ب��ه نتیجه نهایی 

نرسیده ایم. 

کویتی پور: اگر من در این مدت از موسیقی 
دوره شده ام به معنای قهر نیست.

در حال حاضر، موسیقی مانند آشفته بازاری 
اس��ت که واقعا ش��رایط را برای من س��خت 
کرده اس��ت، کما اینکه بعد از انتش��ار آلبوم 
»غریبانه 2« هم که با حاش��یه ه��ای زیادی 
 روبه رو ش��د، م��ن از انتش��ار آن ب��ی اطلاع 

بودم.
 این سیستم اداری بود که چنین شرایط بدی 
را برایم فراهم کرد و باعث شد که صدای من 
در این آلبوم بدون اطلاع صاحب اثر حتی در 

صدا و سیما هم پخش شود.

منوچهر محمدی  تهیه کننده: کشوری 
با این گس��تردگی و عظم��ت در حال حاضر 
بیش��ترین نیاز را به اجماع و همدلی دارد، اما 
عده ای جامعه را به سمتی می برند که دیگر 
نخبگان هم احس��اس می کنند در آن جایی 
ندارند. این رفتارها باعث ش��ده اس��ت که ما 
سینماگران را به دایره ای برانیم که دیگر کمتر 
بتوانند کار کنند. دامنه بعضی از تخریب ها در 
حال گسترده شدن است و به نظر می آید که 
این دایره خودی و غیر خودی گاه آنقدر تنگ 
 می شود که اساسا دیگر مصداق خودی وجود

 ندارد.

تغییر در سازمان سینمایی 

جلوی آشفته  بازار موسیقی را   بگیرید

نیاز به همدلی داریم  

10 غذای محبوب دهه اخیر

 امیرحس�ین واعظ: یک ضرب المثل قدیمی هس��ت که 
می گوید شخصیت شما همان چیزی است که می خورید. 
این روزها غذاها منعکس کننده جامعه ای که در آن هستیم، 
ارزش ها، سبک زندگی، اقتصاد و حتی سیاست است.  برای 
بررس��ی این مطلب که چقدر عادت ه��ای غذاخوردن و در 
واقع زندگی م��ا درطول دهه اخیر تغییر کرده اس��ت، مهم 
ترین تغییرات در الگوی مصرف مواد غذایی مورد بررس��ی 
قرارگرفته اس��ت. هیچ یک از غذاهایی که امروزه در آمریکا 
مصرف می شود 10 سال پیش وجود نداشته است. این سوال 
که » چه کسی غذا می پزد « در پشت تمام عادت های غذایی 
وجود دارد؛ چون برای بسیاری از ما جواب سوال این است 
که » من نمی پزم«. در دهه اخیر علاقه ما به خوردن غذا در 

رستوران ها به شدت افزایش پیدا کرده است. 
در سال 2000، هر فرد به طور متوسط 215 وعده غذایی را 
در رس��توران صرف می کرد. این آمار رو به رشد بود ولی در 
طی بحران مالی کاهش یافت و به 191 وعده غذایی رسید. 
در ادامه 10 ماده غذایی را معرفی می کنیم که بیش��ترین 
مصرف طی دهه اخیر را دارا ب��وده اند. نکته جالب توجه در 
این لیست، این است که از بین 10 غذای معرفی شده، هشت 
غذا نیازی به پخت ندارد. این آم��ار با توجه به حداقل یکبار 

مصرف در هر دو هفته به دست آمده است.
1. ماست    2. آب معدنی 3. پیتزا 

4.ساندویچ مرغ   5. غذای مکزیکی   6. سالاد میوه
7. خشکبار   8.ساندویچ منجمد   9. چیپس

10. پن کیک  

 معجزات درمانی 
سیاه دانه و عسل

گروه اطاع رس�انی: پژوه��ش های جدی��د » دانه های 
سحرآمیز و سیاه« را اعجازآفرین معرفی می کنند. 15 قرن 
پیش در بیان تحلیلی پیشوایان دین و دانش »سیاه دانه«را 
درمان کننده تمام بیماری ها جز پدیده مرگ اعلام داشته و 
آثار پر برکت آن را در ابعاد گوناگون م��ورد تایید قرار داده 

است.
عسل نیز هزاران سال اعجاب برانگیز و شفابخش و حیات افزا 
 ب��وده و درمان قطعی صده��ا بیماری بی ع��لاج را رقم زده
 اس��ت. برخی این دو اعجوب��ه خلقت را در کن��ار یکدیگر 
شگفت آفرین و درمانگر قاطع امراض صعب العلاج دانسته و 

در عمل به اثبات رسانده اند.
از همین رو دکتر محمد دریایی، متخصص علوم زیس��تی، 
تغذی��ه و گیاهان داروی��ی کتابی تحت عن��وان »معجزات 

درمانی سیاه دانه و عسل« نوشت. 
این کتاب همانطوری که از نامش پیداست، مجموعه ای است 
از کاربرد و اهمیت سیاه دانه و عسل و خواص آن که به طور 

جداگانه در دو فصل ارائه شده است.
اثر حاضر که از مجموعه انتشارات »سفیر اردهال« است، در 
حال حاضر با حجم 144 صفحه و بهای 3500 تومان در بازار 

کتاب موجود است. گزیده ای از کتاب:

     چکیده ای ازخواص سیاه دانه: 

1- پایین آورنده 
فشارخون

2-ضد سم وارد 
شده در بدن

3-ض��د کلی��ت 
معده

4-با س��کنجبین 
ضد تب

همایشی با عنوان » تنهایی، دقیقاً با ما چه می کند« 
در روز پنجش��نبه 20 آذرماه در س��الن اجتماعات 

فرهنگسرای خانواده برگزار  می  شود.   
تنهایی نه تنها ما را غمگین می کند، که برای ما مضر 
هم  هست، بلکه تنهایی می تواند باعث کاهش اعتماد 
به نفس و افزایش مشکلات روانی مانند افسردگی، 

فشار عصبی و اضطراب شود. 
همای��ش »تنهایی، دقیق��اً با ما چه م��ی کند« روز 
پنجشنبه 20 آذرماه از ساعت 16 تا 18      بعدازظهر در 

محل سالن اجتماعات  فرهنگسرای  خانواده واقع در 
خیابان لاهور، خیابان مفتح شرقی،  بعد از ورزشگاه 
پیروزی برگزار می شود که شرکت در آن  برای  عموم 
آزاد و  رایگان است.   در این برنامه رحیمی کارشناس 
مش��اوره به عنوان س��خنران به بیان موضوعاتی در 

زمینه عوارض تنهایی و پیامدهای آن  می پردازد.   
گفتنی است؛ علاقه مندان می توانند جهت کسب 
اطلاع از همایش های هفتگی فرهنگسرای خانواده 

با شماره تلفن   32304030  تماس  حاصل کنند. 

 سلس��له نشس��ت های��ی ب��ا محوری��ت آم��وزش
» مهارت های شاد زیستن« به همت باغ بانوان صدف 

ویژه بانوان برگزار می شود. 
انس��ان قدرت آن را دارد که همه پدیده های شادی 
بخش  زندگ��ی را در اختیار داش��ته باش��د و آنها را 
برای خود خل��ق کنید، فقط کافیس��ت تصمیم به 

تغییر بگیرد. 
برنامه آموزشی » مهارت های شاد زیستن« به مدت 
چهار روز در تاریخ ه��ای 17، 19، 23 و 25 آذرماه 

با حضور استاد » س��وادکوهی«  در محل باغ صدف 
برگزار می شود. 

آموزش مهارت های ش��اد زیس��تن در این برنامه با 
ارائه راهکارهایی برای بهتر زیس��تن و با ش��ادابی و 
شاد زندگی کردن از س��اعت 9  تا 11 صبح صورت 

می گیرد. 
علاقه مندان برای شرکت در این برنامه می توانند به 
محل باغ صدف جنب ترمینال صفه مراجعه کرده و یا 

با شماره   36732829 تماس حاصل کنند. 

 پیامدهای تنهایی را  در نشست هفتگی فرهنگسرای
 خانواده بشناسید  

 راهکارهای شاد زیستن را در باغ بانوان صدف
 آموزش ببینید

کافه کتاب دانستنی

چهارمین نمایشگاه سالیانه کانون عکس اصفهان در 
نگارخانه آرته اصفهان برپا می شود.

دبیر برگزاری این نمایشگاه با بیان این مطلب گفت: 
در این نمایشگاه 29 تک عکس و دو مجموعه عکس 
نمایش خواهیم داد. عکس های��ی که از بین حدود 

500 عکس انتخاب شده اند.
سیامک تراکمه زاده ادامه داد: س��ال های قبل نیز 
منتخبی از عکس های اعضای کانون عکس اصفهان 
را به نمایش گذاشته ایم. وی درباره موضوع عکس ها 

درنمایشگاه امسال گفت: موضوعیت این نمایشگاه 
بیشترعکاس��ی معاصر ش��هری اس��ت. عکس ها با 
تکنیک چندان پیچیده ای گرفته نشده است، ولی 
سعی ش��ده نگاه معاصر، متفاوت از نگاه کلاسیک 

قبلی و به روزی در آن لحاظ شود.  
او همچنین در رابط��ه با ویژگی خاص نمایش��گاه 
امسال افزود: وجه معاصر بودن و داورای سختگیرانه 
عکس ها را می توان مهم ترین ویژگی  های نمایشگاه 
امس��ال دانس��ت. علاوه بر این در نمایشگاه امسال 

نفرات برتر نیز معرفی خواهند شد. 
این عکاس افزود: کاوه بغداد چی،  مهدی وثوق نیا 
و تورج خامنه زاده، این عکس ها را داوری کرده اند و 
علی رجبی، داوری بخش ادیت عکس را انجام داده 
اس��ت. چهارمین نمایشگاه س��الیانه کانون عکس 
اصفهان جمعه 21 آذر س��اعت 5 عصردر اصفهان، 
خیاب��ان ملاص��درا،  کوچه، گالری آرته گش��ایش 

می یابد و تا 26 آذر ماه ادامه دارد.
شایان ذکر است؛ روز سه ش��نبه 25 آذر ماه ساعت 

16:30 نیز جلس��ه نقد و بررس��ی این نمایش��گاه 
در محل کانون عک��س اصفهان واق��ع در مجتمع 

فرشچیان اصفهان برگزار می شود. 
در این جلسه به جز نقد و بررسی و اعلام اسامی افراد 
برتر، کلیپی از عکس های راه نیافته به نمایشگاه هم 

پخش می شود.
در بخش جنبی نمایش، عکس های برتر پروژه های 
موبایل گرافی و فرم در زندگی ش��هری نیز نمایش 

داده می شود.

از 21 آذر ماه؛

چهارمین نمایشگاه سالیانه کانون عکس اصفهان برگزار می شود

نمایشگاهی با عنوان» جنگی که بود، و راهی که هست« 

به صورت دائمی با محوریت جنگ هش��ت س��ال دفاع 
مقدس  دیروز و جنگ نرم امروز در فرهنگسرای پایداری 
برپا شده اس��ت.  این نمایشگاه در س��ه بخش طراحی 
ش��ده که از آن جمله می  توان به فضاس��ازی جنگ و 

 ادوات جنگی، سنگر مربوط به هشت سال دفاع مقدس
 با عن��وان »جنگی که ب��ود« و نمای��ش  موقعیت های 
مختلف شهدا مانند نماز خواندن و دعا و راز و نیازشان 
و بخش نهایی با عنوان » راهی که هست« در خصوص 

جنگ  نرم اشاره کرد.  در بازدید از نمایشگاه برنامه هایی 
همچون پخش کلیپ دفاع مقدس، س��خنرانی راویان 
پیشکسوت جنگ برای علاقه مندان  حاضر در نمایشگاه، 
گلس��تان گردی و بازگویی خاطرات جنگ بر سر مزار 
شهدا انجام می گیرد.  این نمایشگاه در دو سانس صبح و 
بعدازظهر با ظرفیت 40 تا 120 نفر پذیرای علاقه مندان 
است.  علاقه مندان جهت شرکت در این برنامه می توانند 

با شماره تلفن    36622160 تماس بگیرند.

در فرهنگسرای پایداری برگزار می شود؛

» جنگی که بود، راهی که هست« 


